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α
	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἄγαμαι (θαυμάζω, εκτιμώ)
	

	Παρατατικός
	ἠγάμην
	

	Μέλλοντας
	(ἀγάσομαι)
	

	Αόριστος
	ἠγασάμην
	ἠγάσθην



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἀγαπῶ
	ἀγαπῶμαι
	

	Παρατατικός
	ἠγάπων
	ἠγαπώμην
	

	Μέλλοντας
	ἀγαπήσω
	
	

	Αόριστος
	ἠγάπησα
	
	ἠγαπήθην

	Παρακείμενος
	ἠγάπηκα
	ἠγάπημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἠγαπήκειν
	ἠγαπήμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἀγγέλλω (γνωστοποιώ, αναγγέλλω)
	ἀγγέλλομαι
	

	Παρατατικός
	ἤγγελλον
	ἠγγελλόμην
	

	Μέλλοντας
	ἀγγελῶ
	ἀγγελοῦμαι
	ἀγγελθήσομαι

	Αόριστος
	ἤγγειλα
	ἠγγειλάμην
	ἠγγέλθην

	Παρακείμενος
	ἤγγελκα
	ἤγγελμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἠγγέλκειν
	ἠγγέλμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἄγνυμι (συντρίβω, σπάω)
	ἄγνυμαι
	

	Παρατατικός
	
	
	

	Μέλλοντας
	ἄξω
	
	

	Αόριστος
	ἔαξα
	
	ἐάγην

	Παρακείμενος
	
	ἔαγα/ἔαγμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	
	ἐάγειν
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἀγορεύω (μιλώ)
	ἀγορεύομαι
	

	Παρατατικός
	ἠγόρευον
	ἠγορευόμην
	

	Μέλλοντας
	ἀγορεύσω/ἐρῶ
	ἀγορεύσομαι
	ῥηθήσομαι

	Αόριστος
	ἠγόρευσα/εἶπον
	
	ἠγορεύθην/ἐρρήθην

	Παρακείμενος
	ἠγόρευκα/εἴρηκα
	εἴρημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἠγορεύκειν/εἰρήκειν
	εἰρήμην
	





	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἄγω (φέρνω, οδηγώ)
	ἄγομαι
	

	Παρατατικός
	ἦγον
	ἠγόμην
	

	Μέλλοντας
	ἄξω
	ἄξομαι
	ἀχθήσομαι

	Αόριστος
	ἤγαγον
	ἠγαγόμην
	ἤχθην

	Παρακείμενος
	ἦχα/ἀγήοχα
	ἦγμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἠγηόχειν
	ἤγμην
	



	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἀγωνίζομαι (πολεμώ)
	

	Παρατατικός
	ἠγωνιζόμην
	

	Μέλλοντας
	ἀγωνιοῦμαι
	ἀγωνισθήσομαι

	Αόριστος
	ἠγωνισάμην
	ἠγωνίσθην

	Παρακείμενος
	ἠγώνισμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἠγωνίσμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ᾄδω (τραγουδώ, κελαηδώ)
	ᾄδομαι
	

	Παρατατικός
	ᾖδον 
	
	

	Μέλλοντας
	ᾄσομαι
	
	

	Αόριστος
	ᾖσα
	
	ᾔσθην

	Παρακείμενος
	ᾖκα
	
	

	Υπερσυντέλικος
	ᾔκειν
	
	



	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	αἰδοῦμαι (-εω) (σέβομαι, ντρέπομαι) 
	

	Παρατατικός
	ᾐδούμην 
	

	Μέλλοντας
	αἰδέσομαι
	

	Αόριστος
	ᾐδεσάμην
	ᾐδέσθην

	Παρακείμενος
	ᾔδεσμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ᾐδέσμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	αἰνῶ (-εω) (επαινώ) 
	αἰνοῦμαι
	

	Παρατατικός
	ᾔνουν
	ᾐνούμην
	

	Μέλλοντας
	αἰνέσομαι/αἰνέσω
	
	αἰνεθήσομαι

	Αόριστος
	ᾔνεσα
	
	ᾐνέθην

	Παρακείμενος
	ᾔνεκα
	ᾔνημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ᾐνέκειν
	ᾐνήμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	αἱρῶ (δες σημείωση)
	αἱροῦμαι
	

	Παρατατικός
	ᾕρουν
	ᾑρούμην
	

	Μέλλοντας
	αἱρήσω
	αἱρήσομαι
	αἱρεθήσομαι

	Αόριστος
	εἷλον
	εἱλόμην
	ᾑρέθην

	Παρακείμενος
	ᾕρηκα
	ᾕρημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ᾑρήκειν
	ᾑρήμην
	


Σημείωση:
αἱρῶ= συλλαμβάνω, κυριεύω
ἁλίσκομαι= συλλαμβάνομαι, κυριεύομαι
αἱροῦμαι (Μ.Δ.)= εκλέγω, προτιμώ
αἱροῦμαι (Π.Δ.)= εκλέγομαι, προτιμιέμαι

	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	αἴρω (σηκώνω, υψώνω)
	αἴρομαι
	

	Παρατατικός
	ᾖρον
	ᾐρόμην
	

	Μέλλοντας
	ἀρῶ
	ἀροῦμαι
	

	Αόριστος
	ἦρα
	ἠράμην
	ἤρθην

	Παρακείμενος
	ἦρκα
	ἦρμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἤρκειν
	ἤρμην
	



Σημείωση:
Υπογεγραμμένη μόνο στον παρατατικό.

	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	αἰσθάνομαι (καταλαβαίνω)
	

	Παρατατικός
	ᾐσθανόμην
	

	Μέλλοντας
	αἰσθήσομαι
	αἰσθανθήσομαι

	Αόριστος
	ᾐσθόμην
	ᾐσθάνθην

	Παρακείμενος
	ᾔσθημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ᾐσθήμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	αἰσχύνω 
(ασχημίζω, ντροπιάζω)
	αἰσχύνομαι (ντρέπομαι, σέβομαι)
	

	Παρατατικός
	ᾔσχυνον
	ᾐσχυνόμην
	

	Μέλλοντας
	αἰσχυνῶ
	αἰσχυνοῦμαι
	αἰσχυνθήσομαι

	Αόριστος
	ᾔσχυνα
	
	ᾐσχύνθην

	Παρακείμενος
	ᾔσχυκα
	ᾔσχυμμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ᾐσχύκειν
	ᾐσχύμμην
	



	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	αἰτιῶμαι ( -αω ) (κατηγορώ)
	

	Παρατατικός
	ᾐτιώμην
	

	Μέλλοντας
	αἰτιάσομαι
	αἰτιαθήσομαι

	Αόριστος
	ᾐτιασάμην
	ᾐτιάθην

	Παρακείμενος
	ᾐτίαμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ᾐτιάμην
	





	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἀκούω (ακούω)
	άκούομαι
	

	Παρατατικός
	ᾔκουον
	ἠκουόμην
	

	Μέλλοντας
	ἀκούσομαι
	
	ἀκουσθήσομαι

	Αόριστος
	ἤκουσα
	ἠκουσάμην
	ἠκούσθην

	Παρακείμενος
	ἀκήκοα
	ἤκουσμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἠκηκόειν/ἀκηκόειν
	ἠκούσμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἀλείφω (αλείφω, επιχρίω)
	ἀλείφομαι
	

	Παρατατικός
	ἤλειφον
	ἠλειφόμην
	

	Μέλλοντας
	ἀλείψω
	ἀλείψομαι
	ἀλειφθήσομαι

	Αόριστος
	ἤλειψα
	ἠλειψάμην
	ἠλείφθην

	Παρακείμενος
	ἀλήλιφα
	ἀλήλιμμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	(ἠληλίφειν)
	(ἠληλίμμην)
	



	
	Μέση

	Ενεστώτας
	ἁλίσκομαι (συλλαμβάνομαι, κυριεύομαι)

	Παρατατικός
	ἡλισκόμην

	Μέλλοντας
	ἁλώσομαι

	Αόριστος
	ἑάλων/ἥλων

	Παρακείμενος
	ἑάλωκα/ἥλωκα

	Υπερσυντέλικος
	ἡλώκειν



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἀλλάττω /ἀλλάσσω (μεταβάλλω)
	ἀλλάσσομαι / ἀλλάττομαι
	

	Παρατατικός
	ἤλλαττον/ ἤλλασσον
	ἠλλασσόμην / ἠλλαττόμην
	

	Μέλλοντας
	ἀλλάξω
	ἀλλάξομαι
	ἀλλαχθήσομαι
ἀλλαγήσομαι

	Αόριστος
	ἤλλαξα
	ἠλλαξάμην
	ἠλλάχθην
ἠλλάγην

	Παρακείμενος
	ἤλλαχα
	ἤλλαγμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἠλλάχειν
	ἠλλάγμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἁμαρτάνω (αποτυχαίνω/σφάλω) 
	ἁμαρτάνομαι
	

	Παρατατικός
	ἡμάρτανον
	ἡμαρτάνετο
	

	Μέλλοντας
	ἁμαρτήσομαι
	
	

	Αόριστος
	ἥμαρτον
	
	ἡμαρτήθη

	Παρακείμενος
	ἡμάρτηκα
	ἡμάρτηται
	

	Υπερσυντέλικος
	ἡμαρτήκειν
	ἡμάρτητο
	





	
	Ενεργητική
	Μέση

	Ενεστώτας
	ἀμύνω (αποκρούω, βοηθώ)
	ἀμύνομαι (αποκρού, υπερασπίζω)

	Παρατατικός
	ἤμυνον
	ἠμυνόμην

	Μέλλοντας
	ἀμυνῶ
	ἀμυνοῦμαι

	Αόριστος
	ἤμυνα
	ἠμυνάμην



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἀναλίσκω /ἀναλῶ (-οω) (δαπανώ, ξοδεύω)
	ἀναλίσκομαι /ἀναλοῦμαι (-οω)
	

	Παρατατικός
	ἀνήλισκον/ἀνήλουν
	ἀνηλισκόμην / ἀνηλούμην
	

	Μέλλοντας
	ἀναλώσω
	ἀναλωθήσομαι
	

	Αόριστος
	ἀνήλωσα
	
	ἀνηλώθην

	Παρακείμενος
	ἀνήλωκα
	ἀνήλωμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἀνηλώκειν
	ἀνηλώμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἀνοίγω/ἀνοίγνυμι (ανοίγω)
	ἀνοίγομαι
ἀνοίγνυμαι
	

	Παρατατικός
	ἀνέῳγον/ἤνοιγον
	ἀνεῳγόμην
	

	Μέλλοντας
	ἀνοίξω
	ἀνοίξομαι
	ἀνοιχθήσομαι
ἀνοιγήσομαι

	Αόριστος
	ἀνέῳξα/ἤνοιξα
	
	ἀνεῴχθην

	Παρακείμενος
	ἀνέῳχα/ἀνεῳγα
	ἀνέῳγμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἀνεῴγειν
	ἀνεῴγμην
	



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	ἀπαγορεύω (μτβ.=εμποδίζω, αμτβ.=κουράζομαι)

	Παρατατικός
	ἀπηγόρευον

	Μέλλοντας
	ἀπερῶ

	Αόριστος
	ἀπηγόρευσα/ἀπεῖπον

	Παρακείμενος
	ἀπείρηκα

	Υπερσυντέλικος
	ἀπειρήκειν



	
	Μέση

	Ενεστώτας
	ἀπεχθάνομαι (γίνομαι μισητός)

	Παρατατικός
	ἀπηχθανόμην

	Μέλλοντας
	ἀπεχθήσομαι

	Αόριστος
	ἀπηχθόμην

	Παρακείμενος
	ἀπήχθημαι

	Υπερσυντέλικος
	ἀπηχθήμην





	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἀποκρίνομαι (απαντώ)
	

	Παρατατικός
	ἀπεκρινόμην
	

	Μέλλοντας
	ἀποκρινοῦμαι 
	ἀποκριθήσομαι

	Αόριστος
	ἀπεκρινάμην
	ἀπεκρίθην

	Παρακείμενος
	ἀποκέκριμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἀπεκεκρίμην
	



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	ἀπολαύω (απολαμβάνω)

	Παρατατικός
	ἀπέλαυον

	Μέλλοντας
	ἀπολαύσομαι

	Αόριστος
	ἀπέλαυσα

	Παρακείμενος
	ἀπολέλευκα

	Υπερσυντέλικος
	(ἀπελελεύκειν)



	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἀπολογοῦμαι (αποκρούω κατηγορία)
	

	Παρατατικός
	ἀπελογούμην
	

	Μέλλοντας
	ἀπολογήσομαι
	

	Αόριστος
	ἀπελογησάμην
	ἀπελογήθην

	Παρακείμενος
	ἀπολελόγημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἅπτω (προσαρμόζω, αγγίζω)
	ἅπτομαι
	

	Παρατατικός
	ἧπτον
	ἡπτόμην
	

	Μέλλοντας
	ἅψω
	ἅψομαι
	

	Αόριστος
	ἧψα
	ἡψάμην
	ἥφθην

	Παρακείμενος
	
	ἧμμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	
	ἥμμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἁρμόττω (εφαρμόζω, συνάπτω)
	ἁρμόττομαι
	

	Παρατατικός
	ἥρμοττον
	ἡρμοττόμην
	

	Μέλλοντας
	ἁρμόσω
	ἁρμόσομαι
	ἁρμοσθήσομαι

	Αόριστος
	ἥρμοσσα
	ἡρμοσάμην
	ἡρμόσθην

	Παρακείμενος
	ἥρμοκα
	ἥρμοσμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἡρμόκειν
	ἡρμόσμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἄρχω (αρχίζω, εξουσιάζω)
	ἄρχομαι
	

	Παρατατικός
	ἦρχον
	ἠρχόμην
	

	Μέλλοντας
	ἄρξω
	ἄρξομαι
	ἀρχθήσομαι

	Αόριστος
	ἦρξα
	ἠρξάμην
	ἤρχθην

	Παρακείμενος
	(ἦρχα)
	ἦργμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	
	ἤργμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	αὔξω (αυξάνω, μεγαλώνω)
	αὔξομαι/αὐξάνομαι
	

	Παρατατικός
	ηὖξον
	ηὐξόμην/ηὐξανόμην
	

	Μέλλοντας
	αὐξήσω
	αὐξἠσομαι
	αὐξηθήσομαι

	Αόριστος
	ηὔξησα
	
	ηὐξήθην

	Παρακείμενος
	ηὔξηκα
	ηὔξημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ηὐξήκειν
	(ηὔξητο)
	



	
	Μέση

	Ενεστώτας
	ἀφικνοῦμαι (φτάνω, έρχομαι)

	Παρατατικός
	ἀφικνούμην

	Μέλλοντας
	ἀφίξομαι

	Αόριστος
	ἀφικόμην

	Παρακείμενος
	ἀφῖγμαι

	Υπερσυντέλικος
	ἀφίγμην



	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἄχθομαι (καταπιέζομαι, λυπούμαι)
	

	Παρατατικός
	ἠχθόμην
	

	Μέλλοντας
	ἀχθέσομαι
	ἀχθεσθήσομαι

	Αόριστος
	
	ἠχθέσθην


β

	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	βαίνω (βαδίζω, πορεύομαι)
	βαίνομαι
	

	Παρατατικός
	ἔβαινον
	
	

	Μέλλοντας
	βήσομαι
	
	

	Αόριστος
	ἔβην
	
	ἐβάθην

	Παρακείμενος
	βέβηκα
	βέβαμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐβεβήκειν
	ἐβεβάμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	βάλλω (ρίχνω, εκσφενδονίζω)
	βάλλομαι
	

	Παρατατικός
	ἔβαλλον
	ἐβαλλόμην
	

	Μέλλοντας
	βαλῶ
	βαλοῦμαι
	βληθήσομαι

	Αόριστος
	ἔβαλον
	ἐβαλόμην
	ἀβλήθην

	Παρακείμενος
	βέβληκα
	βέβλημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐβεβλήκειν
	ἐβεβλήμην
	




	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	βιάζομαι (βιάζω, εξαναγκάζω)
	(πιέζομαι)

	Παρατατικός
	ἐβιαζόμην
	

	Μέλλοντας
	βιάσομαι
	βιασθήσομαι

	Αόριστος
	ἐβιασάμην
	ἐβιάσθην

	Παρακείμενος
	βεβίασμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐβεβιάσμην
	



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	βιβάζω  (σηκώνω, υψώνω)

	Παρατατικός
	ἐβίβαζον

	Μέλλοντας
	βιβῶ (-αω)

	Αόριστος
	ἐβίβασα



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	βιόω -ῶ (ζω, ζω ευτυχισμένος)
	βιοῦμαι
	

	Παρατατικός
	ἐβίουν
	
	

	Μέλλοντας
	βιώσομαι
	
	βιωθήσομαι

	Αόριστος
	ἐβίωσα/ἐβίων
	
	

	Παρακείμενος
	βεβίωκα
	βεβίωται
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐβεβιώκειν
	
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	βλάπτω (εμποδίζω, βλάπτω)
	βλάπτομαι
	

	Παρατατικός
	ἔβλαπτον
	ἐβλαπτόμην
	

	Μέλλοντας
	βλάψω
	βλάψομαι
	βλαβήσομαι

	Αόριστος
	ἔβλαψα
	
	ἐβλάφθην/ἐβλάβην

	Παρακείμενος
	βέβλαφα
	βέβλαμμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐβεβλάφειν
	
	



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	βλέπω (κοιτάζω, βλέπω)

	Παρατατικός
	ἔβλεπον

	Μέλλοντας
	βλέψομαι

	Αόριστος
	ἔβλεψα

	Παρακείμενος
	(βέβλεφα)



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	βλώσκω (έρχομαι, πηγαίνω)

	Παρατατικός
	

	Μέλλοντας
	

	Αόριστος
	ἔμολον

	Παρακείμενος
	μέμβλωκα





	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	βουλεύω (σκέφτομαι, κρίνω)
	βουλεύομαι
	

	Παρατατικός
	ἐβούλευον
	ἐβουλευόμην
	

	Μέλλοντας
	βουλεύσω
	βουλεύσομαι
	βουλευθήσομαι

	Αόριστος
	ἐβούλευσα
	ἐβουλευσάμην
	ἐβουλεύθην

	Παρακείμενος
	βεβούλευκα
	βεβούλευμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐβεβουλεύκειν
	ἐβεβουλεύμην
	



	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	βούλομαι (επιθυμώ)
	

	Παρατατικός
	ἐβουλόμην/ἠβουλόμην
	

	Μέλλοντας
	βουλήσομαι
	βουληθήσομαι

	Αόριστος
	
	ἐβουλήθην/ἠβουλήθην

	Παρακείμενος
	βεβούλημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐβεβουλήμην
	


γ

	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	γεννῶ (-αω) (γεννώ, παράγω)
	γεννῶμαι
	

	Παρατατικός
	ἐγέννων
	ἐγεννώμην
	

	Μέλλοντας
	γεννήσω
	γεννήσομαι
	γεννηθήσομαι

	Αόριστος
	ἐγέννησα
	ἐγεννησάμην
	ἐγεννήθην

	Παρακείμενος
	γεγέννηκα
	γεγέννημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐγεγεννήκειν
	ἐγεγεννήμην
	



	
	Μέση

	Ενεστώτας
	γίγνομαι (γίνομαι)

	Παρατατικός
	ἐγιγνόμην

	Μέλλοντας
	γενήσομαι

	Αόριστος
	ἐγενόμην

	Παρακείμενος
	γέγονα/γεγένημαι

	Υπερσυντέλικος
	ἐγεγόνειν/ἐγεγενήμην



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	γιγνώσκω (γνωρίζω, κρίνω)
	γιγνώσκομαι
	

	Παρατατικός
	ἐγίγνωσκον
	ἐγιγνωσκόμην
	

	Μέλλοντας
	γνώσομαι
	
	γνωσθήσομαι

	Αόριστος
	ἔγνων
	
	ἐγνώσθην

	Παρακείμενος
	ἔγνωκα
	ἔγνωσμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐγνώκειν
	ἐγνώσμην
	





	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	γνωρίζω (γνωρίζω)
	γνωρίζομαι
	

	Παρατατικός
	ἐγνώριζον
	
	

	Μέλλοντας
	γνωριῶ 
	
	γνωρισθήσομαι

	Αόριστος
	ἐγνώρισα
	
	ἐγνωρίσθην

	Παρακείμενος
	ἐγνώρικα
	ἐγνώρισμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐγνωρίκειν
	ἐγνωρίσμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	γράφω (γράφω, ζωγραφίζω, καταγγέλλω)
	γράφομαι
	

	Παρατατικός
	ἔγραφον
	ἐγραφόμην
	

	Μέλλοντας
	γράψω
	γράψομαι
	γραφήσομαι

	Αόριστος
	ἔγραψα
	ἐγραψάμην
	έγράφην

	Παρακείμενος
	γέγραφα
	γέγραμμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐγεγράφειν
	έγεγράμμην
	


δ
	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	δέδοικα/δέδια (φοβάμαι) (παρακείμενος με σημασία ενεστώτα)

	Παρατατικός
	ἐδεδοίκειν/ἐδεδίειν (υπερσυντέλικος με σημασία παρατατικού)

	Μέλλοντας
	δείσομαι

	Αόριστος
	ἔδεισα



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	δείκνυμι (δείχνω, φανερώνω)
	δείκνυμαι
	

	Παρατατικός
	ἐδείκνυν
	ἐδεικνύμην
	

	Μέλλοντας
	δείξω
	δείξομαι
	δειχθήσομαι

	Αόριστος
	ἔδειξα
	ἐδειξάμην
	ἐδείχθην

	Παρακείμενος
	δέδειχα
	δέδειγμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐδεδείχειν
	ἐδεδείγμην
	



	
	Ενεργητική
	Απρόσωπο
	Μέση

	Ενεστώτας
	δέω (έχω έλλειψη, στερούμαι)
	δεῖ (πρέπει)
	δέομαι (παρακαλώ)

	Παρατατικός
	ἔδεον
	ἔδει
	ἐδεόμην

	Μέλλοντας
	δεήσω
	δεήσει
	δεήσομαι

	Αόριστος
	ἐδέησα
	ἐδέησε
	ἐδεήθην

	Παρακείμενος
	δεδέηκα
	δεδέηκε
	δεδέημαι

	Υπερσυντέλικος
	ἐδεδεήκειν
	ἐδεδεήκει
	ἐδεδεήμην





	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	δέχομαι (δέχομαι, υποδέχομαι)
	

	Παρατατικός
	ἐδεχόμην
	

	Μέλλοντας
	δέξομαι
	δεχθήσομαι

	Αόριστος
	ἐδεξάμην
	ἐδέχθην

	Παρακείμενος
	δέδεγμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐδεδέγμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	δῶ (-εω) (δένω)
	δοῦμαι
	

	Παρατατικός
	ἔδουν
	ἐδούμην
	

	Μέλλοντας
	δήσω
	
	δεθήσομαι

	Αόριστος
	ἔδησα
	ἐδησάμην
	ἐδέθην

	Παρακείμενος
	δέδεκα
	δέδεμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐδεδέκειν
	ἐδεδέμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	δηλῶ (δηλώνω, φανερώνω)
	δηλοῦμαι
	

	Παρατατικός
	ἐδήλουν
	ἐδηλούμην
	

	Μέλλοντας
	δηλώσω
	δηλώσομαι
	δηλωθήσομαι

	Αόριστος
	ἐδήλωσα
	
	ἐδηλώθην

	Παρακείμενος
	δεδήλωκα
	δεδήλωμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐδεδηλώκειν
	ἐδεδηλώμην
	



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	διδάσκω (διδάσκω)

	Παρατατικός
	ἐδίδασκον

	Μέλλοντας
	διδάξω

	Αόριστος
	ἐδίδαξα

	Παρακείμενος
	δεδίδαχα

	Υπερσυντέλικος
	ἐδεδιδάχειν



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	διδράσκω (δραπετεύω)

	Παρατατικός
	ἐδίδρασκον

	Μέλλοντας
	δράσομαι

	Αόριστος
	ἔδραν

	Παρακείμενος
	δέδρακα

	Υπερσυντέλικος
	ἐδεδράκειν



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	δίδωμι (δίνω)
	δίδομαι
	

	Παρατατικός
	ἐδίδουν
	ἐδιδόμην
	

	Μέλλοντας
	δώσω
	δώσομαι
	δοθήσομαι

	Αόριστος
	ἔδωκα
	ἐδόμην
	ἐδόθην

	Παρακείμενος
	δέδωκα
	δέδομαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐδεδώκειν
	ἐδεδόμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	διώκω (καταδιώκω, επιδιώκω)
	διώκομαι
	

	Παρατατικός
	ἐδίωκον
	ἐδιωκόμην
	

	Μέλλοντας
	διώξω
	διώξομαι
	διωχθήσομαι

	Αόριστος
	ἐδίωξα
	
	ἐδιώχθην

	Παρακείμενος
	δεδίωχα
	δεδίωγμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐδεδιώχειν
	ἐδεδιώγμην
	



	
	Ενεργητική
	Απρόσωπο
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	δοκῶ (-εω) 
(νομίζω, φαίνομαι)
	δοκεῖ
(φαίνεται, αποφασίζεται)
	δοκοῦμαι
	

	Παρατατικός
	ἐδόκουν
	ἐδόκει
	
	

	Μέλλοντας
	δόξω/ἐδόκησα
	δόξει
	
	

	Αόριστος
	ἔδοξα/ἐδόκησα
	ἔδοξε
	
	ἐδόχθην

	Παρακείμενος
	(δεδόκηκα)
	δέδοκται
	δέδογμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	(ἐδεδοκήκειν)
	ἐδέδοκτο
	ἐδεδόγμην
	



	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	δύναμαι (μπορώ)
	

	Παρατατικός
	ἐδυνάμην/ἠδυνάμην
	

	Μέλλοντας
	δυνήσομαι
	δυνηθήσομαι

	Αόριστος
	
	ἐδυνήθην/ἠδυνήθην/ ἐδυνάσθην

	Παρακείμενος
	δεδύνημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐδεδυνήμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	δύω (βυθίζω)
	δύομαι
	δύομαι (παθητική σημασία)

	Παρατατικός
	ἔδυον
	ἐδυόμην
	ἐδυόμην

	Μέλλοντας
	δύσω
	δύσομαι
	δυθήσομαι

	Αόριστος
	ἔδυσα
	ἔδυν
	ἐδύθην

	Παρακείμενος
	δέδυκα
	δέδυκα
	δέδυμαι

	Υπερσυντέλικος
	ἐδεδύκειν
	ἐδεδύκειν
	ἐδεδύμην


ε
	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἐῶ (-αω) αφήνω, επιτρέπω)
	ἐῶμαι
	

	Παρατατικός
	εἴων
	
	

	Μέλλοντας
	ἐάσω
	ἐάσομαι
	

	Αόριστος
	εἴασα
	
	εἰάθην

	Παρακείμενος
	εἴακα
	εἴαμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	εἰάκειν
	εἰάμην
	





	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἐγγυῶ (-αω) δίνω εγγύηση, αρραβωνιάζω
	ἐγγυῶμαι
	

	Παρατατικός
	ἠγγύων
	ἠγγυώμην
	

	Μέλλοντας
	
	ἐγγυήσομαι
	

	Αόριστος
	ἠγγύησα
	ἠγγυησάμην
	ἠγγυήθην

	Παρακείμενος
	ἠγγύηκα
	ἠγγύημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἠγγυήκειν
	ἠγγυήμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἐγείρω (ξυπνώ, σηκώνω)
	ἐγείρομαι
	

	Παρατατικός
	ἤγειρον
	ἠγειρόμην
	

	Μέλλοντας
	ἐγερῶ
	ἐγεροῦμαι
	ἐγερθήσομαι

	Αόριστος
	ἤγειρα
	ἠγρόμην
	ἠγέρθην

	Παρακείμενος
	(ἐγήγερκα)/ἐγρήγορα
	ἐγήγερμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	(ἐγηγέρκειν)/ἐγρηγόρειν
	ἐγηγέρμην
	



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	ἐγχειρῶ (-εω) (επιχειρώ, επιτιθεμαι)

	Παρατατικός
	ἐνεχείρουν

	Μέλλοντας
	ἐγχειρήσω

	Αόριστος
	ἐνεχείρησα

	Παρακείμενος
	ἐγκεχείρηκα

	Υπερσυντέλικος
	ἐνεκεχειρήκειν



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	ἐγχειρίζω (παραδίδω)

	Παρατατικός
	ἐνεχείριζον

	Μέλλοντας
	ἐγχειριῶ

	Αόριστος
	ἐνεχείρισα

	Παρακείμενος
	ἐγκεχείρικα

	Υπερσυντέλικος
	ἐνεκεχειρίκειν



	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἕζομαι/καθέζομαι (καθίζω, κάθομαι)
	

	Παρατατικός
	ἐκαθεζόμην
	

	Μέλλοντας
	καθεδοῦμαι
	καθεσθήσομαι

	Αόριστος
	
	ἐκαθέσθην

	Παρακείμενος
	κάθημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐκαθήμην
	



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	ἐθέλω/θέλω (θέλω)

	Παρατατικός
	ἤθελον/ἔθελον

	Μέλλοντας
	ἐθελήσω/θελήσω

	Αόριστος
	ἠθέλησα/ἐθέλησα

	Παρακείμενος
	ἠθέληκα

	Υπερσυντέλικος
	ἠθελήκειν



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἐθίζω (συνηθίζω)
	ἐθίζομαι
	

	Παρατατικός
	εἴθιζον
	
	

	Μέλλοντας
	ἐθιῶ
	
	ἐθισθήσομαι

	Αόριστος
	εἴθισα
	
	εἰθίσθην

	Παρακείμενος
	εἴθικα
	εἴθισμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	εἰθίκειν
	εἰθίσμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	εἰκάζω (απεικονίζω)
	εἰκάζομαι
	

	Παρατατικός
	ᾔκαζον/εἴκαζον
	ᾐκαζόμην/εἰκαζόμην
	

	Μέλλοντας
	εἰκάσομαι
	
	εἰκασθήσομαι

	Αόριστος
	ᾔκασα/εἴκασα
	
	ᾐκάσθην/εἰκάσθην

	Παρακείμενος
	
	ᾔκασμαι/εἴκασμαι
	



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	εἴκω (ενδίδω, υποχωρώ)

	Παρατατικός
	εἶκον

	Μέλλοντας
	εἴξω

	Αόριστος
	εἶξα



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	ἔοικα  (μοιάζω)  (παρακείμενος με σημασία ενεστώτα)

	Παρατατικός
	ἐῴκειν  (υπερσυντέλικος με σημασία παρατατικού)



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	εἰμί (είμαι, υπάρχω)

	Παρατατικός
	ἦν

	Μέλλοντας
	ἔσομαι

	Αόριστος
	ἐγενόμην

	Παρακείμενος
	γέγονα

	Υπερσυντέλικος
	ἐγεγόνειν



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	ἔρχομαι

	Παρατατικός
	ᾖα/ᾔειν

	Μέλλοντας
	εἶμι

	Αόριστος
	ἦλθον

	Παρακείμενος
	ἐλήλυθα

	Υπερσυντέλικος
	ἐληλύθειν



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	εἴργω (εμποδίζω)
	εἴργομαι
	

	Παρατατικός
	εἶργον
	εἰργόμην
	

	Μέλλοντας
	εἴρξω
	εἴρξομαι
	

	Αόριστος
	εἶρξα
	
	εἴρχθην

	Παρακείμενος
	
	εἶργμαι
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἐλαύνω (προχωρώ, καταδιώκω)
	ἐλαύνομαι
	

	Παρατατικός
	ἤλαυνον
	ἠλαυνόμην
	

	Μέλλοντας
	ἐλῶ (-αω)
	(ἐλάσομαι)
	(ἐλασθήσομαι)

	Αόριστος
	ἤλασα
	ἠλασάμην
	ἠλάθην

	Παρακείμενος
	ἐλήλακα
	ἐλήλαμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐληλάκειν
	ἐληλάμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἐλέγχω (εξετάζω, κατηγορώ)
	ἐλέγχομαι
	

	Παρατατικός
	ἤλεγχον
	ἠλεγχόμην
	

	Μέλλοντας
	ἐλέγξω
	
	ἐλεγχθήσομαι

	Αόριστος
	ἤλεγξα
	
	ἠλέγχθην

	Παρακείμενος
	
	ἐλήλεγμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	
	ἐληλέγμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἕλκω (τραβώ, σέρνω)
	ἕλκομαι
	

	Παρατατικός
	εἷλκον
	εἱλκόμην
	

	Μέλλοντας
	ἕλξω
	(ἑλκύσομαι)
	(ἑλκυσθήσομαι)

	Αόριστος
	εἵλκυσα
	εἱλκυσάμην
	εἱλκύσθην

	Παρακείμενος
	εἵλκυκα
	εἵλκυσμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	εἱλκύκειν
	εἱλκύσμην
	



	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἐνθυμοῦμαι (σκέφτομαι)
	

	Παρατατικός
	ἐνεθυμούμην
	

	Μέλλοντας
	ἐνθυμήσομαι
	ἐνθυμηθήσομαι

	Αόριστος
	
	ἐνεθυμήθην

	Παρακείμενος
	ἐντεθύμημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐνετεθυμήμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	(ἐν)νοῶ (-εω) (εννοώ, σκέφτομαι)
	(ἐν)νοοῦμαι
	

	Παρατατικός
	(ἐν)ενόουν
	(ἐν)ενοούμην
	

	Μέλλοντας
	(ἐν)νοήσω
	(ἐν)νοήσομαι
	

	Αόριστος
	(ἐν)ενόησα
	(ἐν)ενοησάμην
	(ἐν)ενοήθην

	Παρακείμενος
	(ἐν)νενόηκα
	(ἐν)νενόημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	(ἐν)ενενοήκειν
	(ἐν)ενενοήμην
	



	
	Μέση

	Ενεστώτας
	ἐντέλλομαι (δίνω εντολή)

	Παρατατικός
	ἐνετελλόμην

	Μέλλοντας
	

	Αόριστος
	ἐνετειλάμην

	Παρακείμενος
	ἐντέταλμαι

	Υπερσυντέλικος
	ἐνετετάλμην



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἐπανορθῶ (-οω) 
	ἐπανορθοῦμαι
	

	Παρατατικός
	ἐπηνώρθουν
	ἐπηνωρθούμην
	

	Μέλλοντας
	ἐπανορθώσω
	ἐπανορθώσομαι
	ἐπανορθωθήσομαι

	Αόριστος
	ἐπηνώρθωσα
	ἐπηνωρθωσάμην
	ἐπηνωρθώθην

	Παρακείμενος
	
	ἐπηνώρθωμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	
	ἐπηνωρθώμην
	



	
	Απρόσωπο

	Ενεστώτας
	ἔξεστι (επιτρέπεται, είναι δυνατό)

	Παρατατικός
	ἐξῆν

	Μέλλοντας
	ἐξέσται / ἐκγενήσεται

	Αόριστος
	ἐξεγένετο



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἐξετάζω (εξετάζω, ανακρίνω)
	ἐξετάζομαι
	

	Παρατατικός
	ἐξήταζον
	ἐξηταζόμην
	

	Μέλλοντας
	ἐξετάσω / ἐξετῶ
	
	ἐξετασθήσομαι

	Αόριστος
	ἐξήτασα
	
	ἐξητάσθην

	Παρακείμενος
	ἐξήτακα
	ἐξήτασμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐξητάκειν
	ἐξητάσμην
	



	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἐπιμέλομαι /ἐπιμελοῦμαι (-εω) (φροντίζω)
	

	Παρατατικός
	ἐπεμελόμην / ἐπεμελούμην
	

	Μέλλοντας
	ἐπιμελήσομαι
	ἐπιμεληθήσομαι

	Αόριστος
	
	ἐπεμελήθην

	Παρακείμενος
	ἐπιμεμέλημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεμεμελήμην
	



	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἐπίσταμαι (γνωρίζω)
	

	Παρατατικός
	ἠπιστάμην
	

	Μέλλοντας
	ἐπιστήσομαι
	

	Αόριστος
	
	ἠπιστήθην



	
	Μέση

	Ενεστώτας
	ἕπομαι (ακολουθώ)

	Παρατατικός
	εἱπόμην

	Μέλλοντας
	ἕψομαι

	Αόριστος
	ἑσπόμην

	Παρακείμενος
	ἠκολούθηκα

	Υπερσυντέλικος
	ἠκολουθήκειν





	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἐργάζομαι (εργάζομαι)
	

	Παρατατικός
	εἰργαζόμην / ἠργαζόμην
	

	Μέλλοντας
	ἐργάσομαι
	ἐργασθήσομαι

	Αόριστος
	εἰργασάμην / ἠργασάμην
	εἰργάσθην

	Παρακείμενος
	εἴργασμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	εἰργάσμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἐρωτῶ (-αω) (ρωτώ)
	ἐρωτῶμαι
	

	Παρατατικός
	ἠρώτων
	ἠρωτώμην
	

	Μέλλοντας
	ἐρωτήσω / ἐρήσομαι
	
	

	Αόριστος
	ἠρώτησα / ἠρόμην
	
	ἠρωτήθην

	Παρακείμενος
	ἠρώτηκα
	ἠρώτημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἠρωτήκειν
	ἠρωτήμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἐσθίω (τρώω)
	ἐσθίομαι
	

	Παρατατικός
	ἤσθιον
	
	

	Μέλλοντας
	ἔδομαι
	
	

	Αόριστος
	ἔφαγον
	ἠδεσάμην
	ἠδέσθην

	Παρακείμενος
	ἐδήδοκα
	ἐδήδεσμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐδηδόκειν
	
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	εὑρίσκω
	εὑρίσκομαι
	

	Παρατατικός
	εὕρισκον / ηὕρισκον
	εὑρισκόμην / ηὑρισκόμην
	

	Μέλλοντας
	εὑρήσω
	εὑρήσομαι
	εὑρεθήσομαι

	Αόριστος
	εὖρον / ηὗρον
	εὑρόμην / ηὑρόμην
	εὑρέθην / ηὑρέθην

	Παρακείμενος
	εὕρηκα / ηὕρηκα
	εὕρημαι / ηὕρημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	εὑρήκειν / ηὑρήκειν
	εὑρήμην / ηὑρήμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση

	Ενεστώτας
	ἔχω (έχω)
	ἔχομαι

	Παρατατικός
	εἶχον
	εἰχόμην

	Μέλλοντας
	ἕξω / σχήσω
	ἕξομαι / σχήσομαι

	Αόριστος
	ἔσχον
	ἐσχόμην

	Παρακείμενος
	ἔσχηκα
	ἔσχημαι

	Υπερσυντέλικος
	ἐσχήκειν
	ἐσχήμην



Σημείωση:
Στο μέλλοντα η ψιλή τρέπεται σε δασεία.

ζ

	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ζεύγνυμι / ζευγνύω (ενώνω, συνδεώ)
	ζεύγνυμαι
	

	Παρατατικός
	ἐζεύγνυν / ἐζεύγνυον
	ἐζευγνύμην
	

	Μέλλοντας
	ζεύξω
	ζεύξομαι
	ζευχθήσομαι

	Αόριστος
	ἔζευξα
	ἐζευξάμην
	ἐζεύχθην

	Παρακείμενος
	
	ἔζευγμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	
	ἐζεύγμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ζημιῶ (-οω) (ζημιώνω, τιμωρώ)
	ζημιοῦμαι
	

	Παρατατικός
	ἐζημίουν
	ἐζημιούμην
	

	Μέλλοντας
	ζημιώσω
	ζημιώσομαι
	ζημιωθήσομαι

	Αόριστος
	ἐζημίωσα
	
	ἐζημιώθην

	Παρακείμενος
	ἐζημίωκα
	ἐζημίωμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐζημιώκειν
	ἐζημιώμην
	



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	ζῶ (-ηω)

	Παρατατικός
	ἔζων

	Μέλλοντας
	ζήσω / βιώσομαι /ζήσομαι

	Αόριστος
	ἐβίων

	Παρακείμενος
	βεβίωκα

	Υπερσυντέλικος
	ἐβεβιώκειν



η

	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἡγοῦμαι (-εω) (οδηγώ, είμαι αρχηγός, νομίζω)
	

	Παρατατικός
	ἡγούμην
	

	Μέλλοντας
	ἡγήσομαι
	ἡγηθήσομαι

	Αόριστος
	ἡγησάμην
	ἡγήθην

	Παρακείμενος
	ἥγημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἡγήμην
	



	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἥδομαι (ευχαριστιέμαι, χαίρομαι)
	

	Παρατατικός
	ἡδόμην
	

	Μέλλοντας
	
	ἡσθήσομαι

	Αόριστος
	
	ἥσθην





	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	ἥκω (έχω έρθει) (ενεστώτας με σημασία παρακειμένου)

	Παρατατικός
	ἧκον (παρατατικός με σημασά υπερσυντελίκου)

	Μέλλοντας
	ἥξω



Σημείωση:
Οι υπόλοιποι χρόνοι αναπληρώνονται από το ἔρχομαι.

	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἡττῶμαι (-αω) (νικιέμαι)
	

	Παρατατικός
	ἡττώμην
	

	Μέλλοντας
	ἡττήσομαι
	ἡττηθήσομαι

	Αόριστος
	
	ἡττήθην

	Παρακείμενος
	ἥττημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἡττήμην
	



θ
	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	θάπτω (θάβω, ενταφιάζω)
	θάπτομαι
	

	Παρατατικός
	ἔθαπτον
	ἐθαπτόμην
	

	Μέλλοντας
	θάψω
	
	ταφήσομαι

	Αόριστος
	ἔθαψα
	
	ἐτάφην

	Παρακείμενος
	τέθαφα
	τέθαμμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐτεθάφειν
	ἐτεθάμμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	θαυμάζω (θαυμάζω, απορώ)
	θαυμάζομαι
	

	Παρατατικός
	ἐθαύμαζον
	ἐθαυμαζόμην
	

	Μέλλοντας
	θαυμάσομαι
	
	θαυμασθήσομαι

	Αόριστος
	ἐθαύμασα
	
	ἐθαυμάσθην

	Παρακείμενος
	τεθαύμακα
	τεθαύμασμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐτεθαυμάκειν
	ἐτεθαυμάσμην
	



	
	Μέση

	Ενεστώτας
	θεῶμαι ( -αω) (βλέπω με θαυμασμό, παρατηρώ)

	Παρατατικός
	ἐθεώμην

	Μέλλοντας
	θεάσομαι

	Αόριστος
	ἐθεασάμην

	Παρακείμενος
	τεθέαμαι

	Υπερσυντέλικος
	ἐτεθεάμην





	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	θέω (τρέχω)

	Παρατατικός
	ἔθεον

	Μέλλοντας
	θεύσομαι

	Αόριστος
	ἔδραμον

	Παρακείμενος
	δεδράμηκα

	Υπερσυντέλικος
	ἐδεδραμήκειν



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	θνῄσκω (πεθαίνω, σκοτώνομαι)

	Παρατατικός
	ἔθνῃσκον

	Μέλλοντας
	θανοῦμαι

	Αόριστος
	ἔθανον

	Παρακείμενος
	τέθνηκα

	Υπερσυντέλικος
	ἐτεθνήκειν



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	θύω (θυσιάζω)
	θύομαι 
	

	Παρατατικός
	ἔθυον
	ἐθυόμην
	

	Μέλλοντας
	θύσω
	θύσομαι
	τυθήσομαι

	Αόριστος
	ἔθυσα
	ἐθυσάμην
	ἐτύθην

	Παρακείμενος
	τέθυκα
	τέθυμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐτεθύκειν
	ἐτεθύμην
	


ι
	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἰῶμαι (-αω) (θεραπεύω)
	

	Παρατατικός
	ἰώμην
	

	Μέλλοντας
	ἰάσομαι
	

	Αόριστος
	ἰασάμην
	ἰάθην

	Παρακείμενος
	ἴαμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἰάμην
	



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	ἵζω / καθίζω (καθίζω κάποιον)

	Παρατατικός
	ἐκάθιζον / καθῖζον

	Μέλλοντας
	καθιῶ 

	Αόριστος
	ἐκάθισα / καθῖσα

	Παρακείμενος
	ἵζηκα / κεκάθικα

	Υπερσυντέλικος
	





	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἵημι (ρίχνω)
	ἵεμαι (ορμώ)
	

	Παρατατικός
	ἵην
	ἱέμην
	

	Μέλλοντας
	ἥσω
	ἥσομαι
	ἑθήσομαι

	Αόριστος
	ἧκα
	ἡκάμην / εἵμην
	εἵθην

	Παρακείμενος
	εἷκα
	εἷμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	εἵκειν
	εἵμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ἵστημι (στήνω)
	ἵσταμαι (στέκομαι)
	

	Παρατατικός
	ἵστην
	ἱστάμην
	

	Μέλλοντας
	στήσω
	στήσομαι
	σταθήσομαι

	Αόριστος
	ἔστησα
	ἐστησάμην
	ἔστην /ἐστάθην

	Παρακείμενος
	στήσας ἔχω
	ἕστηκα
	

	Υπερσυντέλικος
	στήσας εἶχον
	ἑστήκειν / εἱστήκειν
	



Σημείωση:
Μονό στον αόριστο υπάρχει ψιλή.
κ
	
	Ενεργητική
	Μέση

	Ενεστώτας
	καθαίρω (καθαρίζω)
	καθαίρομαι

	Παρατατικός
	ἐκάθαιρον
	ἐκαθαιρόμην

	Μέλλοντας
	καθαρῶ
	καθαροῦμαι

	Αόριστος
	ἐκάθηρα / ἐκάθαρα
	ἐκαθηράμην

	Παρακείμενος
	κεκάθαρκα
	κεκάθαρμαι

	Υπερσυντέλικος
	ἐκεκαθάρκειν
	ἐκεκαθάρμην



	
	Μέση

	Ενεστώτας
	καθέζομαι (κάθομαι)

	Παρατατικός
	ἐκαθεζόμην

	Μέλλοντας
	καθεδοῦμαι

	Αόριστος
	

	Παρακείμενος
	κάθημαι

	Υπερσυντέλικος
	ἐκαθήμην



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	καίω / κάω(καίω)
	καίομαι / κάομαι
	

	Παρατατικός
	ἔκαιον / ἔκαον
	ἐκαόμην
	

	Μέλλοντας
	καύσω
	καύσομαι
	καυθήσομαι

	Αόριστος
	ἔκαυσα
	ἐκαυσάμην
	ἐκαύθην

	Παρακείμενος
	κέκαυκα
	κέκαυμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐκεκαύκειν
	ἐκεκαύμην
	





	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	καλῶ (-εω) (ονομάζω, προσκαλώ)
	καλοῦμαι
	

	Παρατατικός
	ἐκάλουν
	ἐκαλούμην
	

	Μέλλοντας
	καλῶ
	καλοῦμαι
	κληθήσομαι

	Αόριστος
	ἐκάλεσα
	ἐκαλεσάμην
	ἐκλήθην

	Παρακείμενος
	κέκληκα
	κέκλημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐκεκλήκειν
	ἐκεκλήμην
	



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	κάμνω (κοπιάζω, κουράζομαι)

	Παρατατικός
	ἔκαμνον

	Μέλλοντας
	καμοῦμαι

	Αόριστος
	ἔκαμον

	Παρακείμενος
	κέκμηκα

	Υπερσυντέλικος
	ἐκεκμήκειν



	
	Μέση

	Ενεστώτας
	κεῖμαι (βρίσκομαι)

	Παρατατικός
	ἐκείμην

	Μέλλοντας
	κείσομαι



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	κελεύω (διατάζω, προτρέπω, παρακαλώ)
	κελεύομαι
	

	Παρατατικός
	ἐκέλευον
	ἐκελευόμην
	

	Μέλλοντας
	κελεύσω
	κελεύσομαι
	κελευσθήσομαι

	Αόριστος
	ἐκέλευσα
	ἐκελευσάμην
	έκελεύσθην

	Παρακείμενος
	κεκέλευκα
	κεκέλευσμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐκεκελεύκειν
	ἐκεκελεύσμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	κεράννυμι / κεραννύω (αναμειγνύω, συνδυάζω)
	κεράννυμαι
	

	Παρατατικός
	ἐκεράννυν / ἐκεράννυον
	
	

	Μέλλοντας
	κεράσω
	
	κραθήσομαι

	Αόριστος
	ἐκέρασα
	ἐκερασάμην
	ἐκεράσθην / ἐκράθην

	Παρακείμενος
	(κεκέρακα)
	κέκραμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	(ἐκεκεράκειν)
	ἐκεκράμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	κηρύττω (κηρύττω)
	κηρύττομαι
	

	Παρατατικός
	ἐκήρυττον
	ἐκηρυττόμην
	

	Μέλλοντας
	κηρύξω
	κηρύξομαι
	κηρυχθήσομαι

	Αόριστος
	ἐκήρυξα
	ἐκηρυξάμην
	ἐκηρύχθην

	Παρακείμενος
	κεκήρυχα
	κεκήρυγμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐκεκηρύχειν
	ἐκεκηρύγμην
	





	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	κλέπτω (κλέβω)

	Παρατατικός
	ἔκλεπτον

	Μέλλοντας
	κλέψομαι (κλέψω)

	Αόριστος
	ἔκλεψα

	Παρακείμενος
	κέκλοφα

	Υπερσυντέλικος
	ἐκεκλόφειν



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	κλίνω (γέρνω)
	κλίνομαι
	

	Παρατατικός
	ἔκλινον
	ἐκλινόμην
	

	Μέλλοντας
	κλινῶ (όπως –εω)
	κλινοῦμαι  
	κλινήσομαι

	Αόριστος
	ἔκλινα
	ἐκλινάμην
	ἐκλίνην / ἐκλίθην

	Παρακείμενος
	κέκλικα
	κέκλιμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐκεκλίκειν
	ἐκεκλίμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	κομίζω (μεταφέρω)
	κομίζομαι
	

	Παρατατικός
	ἐκόμιζον
	ἐκομιζόμην
	

	Μέλλοντας
	κομιῶ
	κομιοῦμαι
	κομισθήσομαι

	Αόριστος
	ἐκόμισα
	ἐκομισάμην
	ἐκομίσθην

	Παρακείμενος
	κεκόμικα
	κεκόμισμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐκεκομίκειν
	ἐκεκομίσμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	κόπτω (κόβω)
	κόπτομαι
	

	Παρατατικός
	ἔκοπτον
	ἐκοπτόμην
	

	Μέλλοντας
	κόψω
	κόψομαι
	κοπήσομαι

	Αόριστος
	ἔκοψα
	ἐκοψάμην
	ἐκόπην

	Παρακείμενος
	κέκοφα
	κέκομμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐκεκόφειν
	ἐκεκόμμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	κρίνω (αποφασίζω, δικάζω)
	κρίνομαι
	

	Παρατατικός
	ἔκρινον
	ἐκρινόμην
	

	Μέλλοντας
	κρινῶ
	κρινοῦμαι
	κριθήσομαι

	Αόριστος
	ἔκρινα
	ἐκρινάμην
	ἐκρίθην

	Παρακείμενος
	κέκρικα
	κέκριμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐκεκρίκειν
	ἐκεκρίμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	κρούω (χτυπώ)
	κρούομαι
	

	Παρατατικός
	ἔκρουον
	ἐκρουόμην
	

	Μέλλοντας
	κρούσω
	κρούσομαι
	

	Αόριστος
	ἔκρουσα
	ἐκρουσάμην
	ἐκρούσθην

	Παρακείμενος
	κέκρουκα
	κέκρουμαι / κέκρουσμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐκεκρούκειν
	ἐκεκρούσμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	κρύπτω (κρύβω, καλύπτω)
	κρύπτομαι
	

	Παρατατικός
	ἔκρυπτον
	ἐκρυπτόμην
	

	Μέλλοντας
	κρύψω
	κρύψομαι
	κρυφθήσομαι / κρυφήσομαι

	Αόριστος
	ἔκρυψα
	ἐκρυψάμην
	ἐκρύφθην / ἐκρύφην

	Παρακείμενος
	κέκρυφα
	κέκρυμμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐκεκρύφειν
	
	



	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	κτῶμαι (αποκτώ)
	

	Παρατατικός
	ἐκτώμην
	

	Μέλλοντας
	κτήσομαι
	κτηθήσομαι

	Αόριστος
	ἐκτησάμην
	ἐκτήθην

	Παρακείμενος
	κέκτημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐκεκτήμην
	



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	κτείνω ( φονεύω, σκοτώνω)

	Παρατατικός
	ἔκτεινον

	Μέλλοντας
	κτενῶ

	Αόριστος
	ἔκτεινα

	Παρακείμενος
	ἔκτονα

	Υπερσυντέλικος
	ἐκτόνειν


λ
	
	Ενεργητική
	Μέση

	Ενεστώτας
	λαγχάνω (λαμβάνω με κλήρο)
	λαγχάνομαι

	Παρατατικός
	ἐλάγχανον
	

	Μέλλοντας
	λήξομαι
	

	Αόριστος
	ἔλαχον
	ἐλήχθην

	Παρακείμενος
	εἴληχα
	εἴληγμαι

	Υπερσυντέλικος
	εἰλήχειν
	εἰλήγμην



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	λαμβάνω (παίρνω)
	λαμβάνομαι 
	

	Παρατατικός
	ἐλάμβανον
	ἐλαμβανόμην
	

	Μέλλοντας
	λήψομαι
	
	ληφθήσομαι

	Αόριστος
	ἔλαβον
	ἐλαβόμην
	ἐλήφθην

	Παρακείμενος
	εἴληφα
	εἴλημμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	εἰλήφειν
	εἰλήμμην
	





	
	Ενεργητική
	Μέση

	Ενεστώτας
	λανθάνω (διαφεύγω την προσοχή)
	ἐπι - λανθάνομαι (λησμονώ)

	Παρατατικός
	ἐλάνθανον
	ἐπ - ελανθανόμην

	Μέλλοντας
	λήσω
	ἐπι -λήσομαι

	Αόριστος
	ἔλαθον
	ἐπ -ελαθόμην

	Παρακείμενος
	λέληθα
	ἐπι -λέλησμαι

	Υπερσυντέλικος
	ἐλελήθειν
	ἐπ -ελελήσμην



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	λέγω (λέγω, μιλώ)
	λέγομαι
	

	Παρατατικός
	ἔλεγον
	ἐλεγόμην
	

	Μέλλοντας
	λέξω / ἐρῶ (όπως –εω)
	
	λεχθήσομαι /ῥηθήσομαι

	Αόριστος
	ἔλεξα / εἶπον
	ἐλέχθην/ ἐρρήθην
	

	Παρακείμενος
	εἴρηκα
	εἴρημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	εἰρήκειν
	εἰρήμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	συλ -λέγω (συλλέγω)
	συλ -λέγομαι
	

	Παρατατικός
	συν -έλεγον
	συν - ελεγόμην
	

	Μέλλοντας
	συλ - λέξω
	συλ -λέξομαι
	συλ -λεγήσομαι

	Αόριστος
	συν - έλεξα
	συν - ελέξαμην
	συν – ελέχθην / συν - ελέγην

	Παρακείμενος
	συν - είλοχα
	συν - είλεγμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	συν - ειλόχειν
	συν - ειλέγμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	διαλέγω (εκλέγω)
	διλέγομαι (συζητώ)
	

	Παρατατικός
	διέλεγον
	διελεγόμην
	

	Μέλλοντας
	διαλέξω
	διαλέξομαι
	διαλεχθήσομαι

	Αόριστος
	διέλεξα
	
	διελέχθην 

	Παρακείμενος
	
	διείλεγμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	
	διειλέγμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	λείπω (αφήνω)
	λείπομαι
	

	Παρατατικός
	ἔλειπον
	ἐλειπόμην
	

	Μέλλοντας
	λείψω
	λείψομαι
	λειφθήσομαι

	Αόριστος
	ἔλιπον
	ἐλιπόμην
	ἐλείφθην

	Παρακείμενος
	λέλοιπα
	λέλειμμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐλελοίπειν
	ἐλελείμμην
	





	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	λυμαίνομαι (κακοποιώ, καταστρέφω)
	

	Παρατατικός
	ἐλυμαινόμην
	

	Μέλλοντας
	λυμανοῦμαι
	

	Αόριστος
	ἐλυμηνάμην
	ἐλυμάνθην

	Παρακείμενος
	λελύμασμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐλελυμάσμην
	


μ
	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	μανθάνω (μαθαίνω)

	Παρατατικός
	ἐμάνθανον

	Μέλλοντας
	μαθήσομαι

	Αόριστος
	ἔμαθον

	Παρακείμενος
	μεμάθηκα

	Υπερσυντέλικος
	ἐμεμαθήκειν



	
	Μέση

	Ενεστώτας
	μάχομαι (πολεμώ, αγωνίζομαι)

	Παρατατικός
	ἐμαχόμην

	Μέλλοντας
	μαχοῦμαι

	Αόριστος
	ἐμαχεσάμην

	Παρακείμενος
	μεμάχημαι

	Υπερσυντέλικος
	ἐμεμαχήμην



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	μείγνυμι (αναμειγνύω)
	μείγνυμαι
	

	Παρατατικός
	ἐμείγνυν
	ἐμειγνύμην
	

	Μέλλοντας
	μείξω
	μείξομαι
	μειχθήσομαι

	Αόριστος
	ἔμειξα
	ἐμειξάμην
	ἐμείχθην

	Παρακείμενος
	μέμειχα
	μέμειγμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐμεμείχειν
	ἐμεμείγμην
	



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	μέλλω (σκοπεύω, πρόκειται να)

	Παρατατικός
	ἔμελλον / ἤμελλον

	Μέλλοντας
	μελλήσω

	Αόριστος
	ἐμέλλησα

	Παρακείμενος
	

	Υπερσυντέλικος
	





	
	Απρόσωπο

	Ενεστώτας
	μέλει (υπάρχει φροντίδα)

	Παρατατικός
	ἔμελε

	Μέλλοντας
	μελήσει

	Αόριστος
	ἐμέλησε

	Παρακείμενος
	μεμέληκε

	Υπερσυντέλικος
	ἐμεμελήκει



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	μένω (μένω, περιμένω)

	Παρατατικός
	ἔμενον

	Μέλλοντας
	μενῶ

	Αόριστος
	ἔμεινα

	Παρακείμενος
	μεμένηκα

	Υπερσυντέλικος
	ἐμεμενήκειν



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	μιμνῄσκω (θυμίζω)
	μιμνῄσκομαι (θυμάμαι)
	

	Παρατατικός
	ἐμίμνῃσκον
	ἐμιμνῃσκόμην
	

	Μέλλοντας
	μνήσω
	μνήσομαι
	μνησθήσομαι

	Αόριστος
	ἔμνησα
	
	ἐμνήσθην

	Παρακείμενος
	
	μέμνημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	
	ἐμεμνήμην
	


ν
	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	νέμω (μοιράζω, βόσκω)
	νέμομαι
	

	Παρατατικός
	ἔνεμον
	ἐνεμόμην
	

	Μέλλοντας
	νεμῶ
	νεμοῦμαι
	

	Αόριστος
	ἔνειμα
	ἐνειμάμην
	ἐνεμήθην

	Παρακείμενος
	νενέμηκα
	νενέμημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐνενεμήκειν
	ἐνενεμήμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	νομίζω (θεωρώ)
	νομίζομαι
	

	Παρατατικός
	ἐνόμιζον
	ἐνομιζόμην
	

	Μέλλοντας
	νομιῶ
	νομιοῦμαι
	νομισθήσομαι

	Αόριστος
	ἐνόμισα
	
	ἐνομίσθην

	Παρακείμενος
	νενόμικα
	νενόμισμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐνενομίκειν
	ἐνενομίσμην
	




ξ
	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	ξενίζω (φιλοξενώ)

	Παρατατικός
	ἐξένιζον

	Μέλλοντας
	ξενιῶ

	Αόριστος
	ἐξένισα


ο
	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	οἴδα (γνωρίζω)

	Παρατατικός
	ᾔδη / ᾔδειν

	Μέλλοντας
	εἴσομαι / εἰδήσω

	Αόριστος
	ἔγνων

	Παρακείμενος
	ἔγνωκα

	Υπερσυντέλικος
	ἐγνώκειν



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	οἰκῶ (-εω) (κατοικώ)
	οἰκοῦμαι
	

	Παρατατικός
	ᾢκουν 
	ᾠκούμην
	

	Μέλλοντας
	οἰκήσω
	οἰκήσομαι
	

	Αόριστος
	ᾢκησα
	ᾠκησάμην
	ᾠκήθην

	Παρακείμενος
	ᾢκηκα
	ᾢκημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ᾠκήκειν
	ᾠκήμην
	




	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	οἴομαι / οἶμαι (νομίζω)
	

	Παρατατικός
	ᾠόμην / ᾢμην
	

	Μέλλοντας
	οἰήσομαι
	

	Αόριστος
	
	ᾠήθην



	
	Μέση

	Ενεστώτας
	οἴχομαι (έχω φύγει)

	Παρατατικός
	ᾠχόμην

	Μέλλοντας
	οἰχήσομαι

	Αόριστος
	

	Παρακείμενος
	οἴχωκα/ ᾢχηκα

	Υπερσυντέλικος
	





	
	Ενεργητική
	Μέση

	Ενεστώτας
	ὄλλυμι (αφανίζω, καταστέφω)
	ὄλλυμαι

	Παρατατικός
	ὤλλυν
	ὠλλύμην

	Μέλλοντας
	ὀλῶ
	ὀλοῦμαι

	Αόριστος
	ὤλεσα
	ὠλόμην

	Παρακείμενος
	ὀλώλεκα
	ὄλωλα

	Υπερσυντέλικος
	ὠλωλέκειν
	ὠλώλειν



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ὄμνυμι / ὀμνύω (ορκίζομαι)
	ὄμνυμαι
	

	Παρατατικός
	ὤμνυν / ὤμνυον
	ὤμνύμην
	

	Μέλλοντας
	ὀμοῦμαι
	
	ὀμοσθήσομαι

	Αόριστος
	ὤμοσα
	ὠμοσάμην
	ὠμόσθην / ὠμόθην

	Παρακείμενος
	ὀμώμοκα
	
	

	Υπερσυντέλικος
	ὤμωμόκειν
	
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ὁμοιῶ (-οω) (εξομοιώνω)
	ὁμοιοῦμαι
	

	Παρατατικός
	ὡμοίουν
	ὁμοιούμην
	

	Μέλλοντας
	ὁμοιώσω
	
	ὁμοιωθήσομαι

	Αόριστος
	ὡμοίωσα
	
	ὡμοιώθην

	Παρακείμενος
	ὡμοίωκα
	ὡμοίωμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ὡμοιώκειν
	ὡμοιώμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ὀνίνημι (ωφελώ)
	ὀνίναμαι
	

	Παρατατικός
	ὠφέλουν
	ὠνινάμην
	

	Μέλλοντας
	ὀνήσω
	ὀνήσομαι
	

	Αόριστος
	ὤνησα
	ὠνήμην (-σο, -το…)
	ὠνήθην

	Παρακείμενος
	ὠφέληκα
	ὠφέλημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ὠφελήκειν
	ὠφελήμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ὁρῶ (-αω) (βλέπω, προσέχω)
	ὁρῶμαι
	

	Παρατατικός
	ἑώρων
	ἑωρώμην
	

	Μέλλοντας
	ὄψομαι
	
	ὀφθήσομαι

	Αόριστος
	εἶδον
	εἰδόμην
	ὤφθην

	Παρακείμενος
	ἑόρακα / ἑώρακα/ ὄπωπα
	ἑόραμαι/ ἑώραμαι / ὦμμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἑωράκειν
	ἑωράμην
	



Σημείωση:
Όπου υπάρχει «ρ» τίθεται δασεία.



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ὁρμῶ (-αω) (ορμώ, ξεκινώ)
	ὁρμῶμαι
	

	Παρατατικός
	ὥρμων
	ὡρμώμην
	

	Μέλλοντας
	ὁρμήσω
	ὁρμήσομαι
	

	Αόριστος
	ὥρμησα
	
	ὡρμήθην

	Παρακείμενος
	ὥρμηκα
	ὥρμημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ὡρμήκειν
	ὡρμήμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ὀρύττω/ ὀρύσσω (σκάβω)
	ὀρύττομαι/ ὀρύσσομαι
	

	Παρατατικός
	ὤρυττον/ ὤρυσσον
	ὠρυττόμην/ ὠρυσσόμην
	

	Μέλλοντας
	ὀρύξω
	
	ὀρυχθήσομαι

	Αόριστος
	ὤρυξα
	
	ὠρύχθην

	Παρακείμενος
	ὀρώρυχα
	ὀρώρυγμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ὠρωρύχειν
	ὠρωρύγμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση

	Ενεστώτας
	ὀφείλω (χρωστώ)
	ὀφείλομαι

	Παρατατικός
	ὤφειλον
	ὠφειλόμην

	Μέλλοντας
	ὀφειλήσω
	

	Αόριστος
	ὠφείλησα / ὤφελον
	ὠφειλήθην

	Παρακείμενος
	ὠφείληκα
	

	Υπερσυντέλικος
	ὠφειλήκειν
	



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	ὀφλισκάνω  (καταδικάζομαι να πληρώσω πρόστιμο, χρωστώ)

	Παρατατικός
	ὠφλίσκανον

	Μέλλοντας
	ὀφλήσω

	Αόριστος
	ὦφλον

	Παρακείμενος
	ὤφληκα

	Υπερσυντέλικος
	ὠφλήκειν


π
	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	παίω (χτυπώ)
	παίομαι
	

	Παρατατικός
	ἔπαιον
	ἐπαιόμην
	

	Μέλλοντας
	παίσω
	παιήσομαι
	

	Αόριστος
	ἔπαισα
	ἐπαισάμην
	ἐπαίσθην

	Παρακείμενος
	πέπαικα
	πέπαισμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεπαίκειν
	ἐπεπαίσμην
	





	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	πάσχω (παθαίνω, υποφέρω)

	Παρατατικός
	ἔπασχον

	Μέλλοντας
	πείσομαι

	Αόριστος
	ἔπαθον

	Παρακείμενος
	πέπονθα

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεπόνθειν



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	παύω (σταματώ)
	παύομαι
	

	Παρατατικός
	ἔπαυον
	ἐπαυόμην
	

	Μέλλοντας
	παύσω
	παύσομαι
	παυ(σ)θήσομαι

	Αόριστος
	ἔπαυσα
	ἐπαυσάμην
	ἐπαύ(σ)θην

	Παρακείμενος
	πέπαυκα
	πέπαυμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεπαύκειν
	ἐπεπαύμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	πείθω (πείθω)
	πείθομαι (υπακούω)
	

	Παρατατικός
	ἔπειθον
	ἐπειθόμην
	

	Μέλλοντας
	πείσω
	πείσομαι
	πεισθήσομαι

	Αόριστος
	ἔπεισα
	ἐπιθόμην
	ἐπείσθην

	Παρακείμενος
	πέπεικα
	πέπεισμαι (πέποιθα)
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεπείκειν
	ἐπεπείσμην (ἐπεποίθειν)
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	πειρῶ (-αω)
(δοκιμάζω, επιτίθεμαι)
	πειρῶμαι 
(προσπαθώ, επιτίθεμαι)
	

	Παρατατικός
	ἐπείρων
	ἐπειρώμην
	

	Μέλλοντας
	πειράσω
	πειράσομαι
	

	Αόριστος
	ἐπείρασα
	ἐπειρασάμην
	ἐπειράθην

	Παρακείμενος
	πεπείρακα
	πεπείραμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεπειράκειν
	ἐπεπειράμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	πέμπω (στέλνω)
	πέμπομαι
	

	Παρατατικός
	ἔπεμπον
	ἐπεμπόμην
	

	Μέλλοντας
	πέμψω
	πέμψομαι
	πεμφθήσομαι

	Αόριστος
	ἔπεμψα
	ἐπεμψάμην
	ἐπέμφθην

	Παρακείμενος
	πέπομφα
	πέπεμμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεπόμφειν
	ἐπεπέμμην
	





	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	περαίνω (τελειώνω)
	περαίνομαι
	

	Παρατατικός
	ἐπέραινον
	ἐπεραινόμην
	

	Μέλλοντας
	περανῶ
	περανοῦμαι
	

	Αόριστος
	ἐπέρανα
	ἐπερανάμην
	ἐπεράνθην

	Παρακείμενος
	
	πεπέρασμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	
	ἐπεπεράσμην
	



	
	Μέση

	Ενεστώτας
	πέτομαι (πετώ)

	Παρατατικός
	ἐπετόμην

	Μέλλοντας
	πτήσομαι

	Αόριστος
	ἐπτόμην

	Παρακείμενος
	πεπότημαι

	Υπερσυντέλικος
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	πήγνυμι (μπήγω, στερεώνω)
	πήγνυμαι
	

	Παρατατικός
	
	ἐπηγνύμην
	

	Μέλλοντας
	πήξω
	πήξομαι
	παγήσομαι

	Αόριστος
	ἔπηξα
	ἐπηξάμην
	ἐπάγην

	Παρακείμενος
	πέπηχα
	πέπηγα
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεπήχειν
	ἐπεπήγειν
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	πίμπλημι (γεμίζω)
	πίμπλαμαι
	

	Παρατατικός
	ἐπίμπλην
	ἐπιμπλάμην
	

	Μέλλοντας
	πλήσω
	πλήσομαι
	πλησθήσομαι

	Αόριστος
	ἔπλησα
	ἐπλησάμην
	ἐπλήσθην / ἐπλήμην

	Παρακείμενος
	πέπληκα
	πέπλησμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεπλήκειν
	ἐπεπλήσμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	πίμπρημι (καίω)
	πίμπραμαι
	

	Παρατατικός
	ἐπίμπρην/ (ἐπίμπρων)
	ἐπιμπράμην
	

	Μέλλοντας
	πρήσω
	πρήσομαι
	πρησθήσομαι

	Αόριστος
	ἔπρησα
	ἐπρησάμην
	ἐπρήσθην

	Παρακείμενος
	(πέπρηκα)
	πέπρησμαι
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	πίνω (πίνω)
	πίνομαι/ πίομαι
	

	Παρατατικός
	ἔπινον
	ἐπινόμην
	

	Μέλλοντας
	πίομαι
	
	ποθήσομαι

	Αόριστος
	ἔπιον
	
	ἐπόθην

	Παρακείμενος
	πέπωκα
	πέπομαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεπώκειν
	ἐπεπόμην
	




	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	πιπράσκω (πουλώ)

	Παρατατικός
	

	Μέλλοντας
	

	Αόριστος
	

	Παρακείμενος
	πέπρακα

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεπράκειν



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	πίπτω (πέφτω)

	Παρατατικός
	ἔπιπτον

	Μέλλοντας
	πεσοῦμαι

	Αόριστος
	ἔπεσον

	Παρακείμενος
	πέπτωκα

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεπτώκειν



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	πλέω (πλέω)

	Παρατατικός
	ἔπλεον

	Μέλλοντας
	πλεύσομαι/ πλευσοῦμαι

	Αόριστος
	ἔπλευσα

	Παρακείμενος
	πέπλευκα

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεπλεύκειν



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	πληρῶ (-οω) (γεμίζω)
	πληροῦμαι
	

	Παρατατικός
	ἐπλήρουν
	ἐπληρούμην
	

	Μέλλοντας
	πληρώσω
	πληρώσομαι
	πληρωθήσομαι

	Αόριστος
	ἐπλήρωσα
	ἐπληρωσάμην
	ἐπληρώθην

	Παρακείμενος
	πεπλήρωκα
	πεπλήρωμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεπληρώκειν
	ἐπεπληρώμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	πλήττω (χτυπώ)
	πλήττομαι
	

	Παρατατικός
	ἔπληττον
	ἐπληττόμην
	

	Μέλλοντας
	πλήξω
	(πλήξομαι)
	πληγήσομαι / πλαγήσομαι

	Αόριστος
	ἔπληξα
	ἐπληξάμην
	ἐπλήγην/ ἐπλάγην

	Παρακείμενος
	πέπληγα
	πέπληγμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεπλήγειν
	ἐπεπλήγμην
	



Σημείωση:
Οι τύποι πλαγήσομαι και ἐπλάγην συναντώνται όταν το ρήμα είναι σύνθετο.



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	πνέω (πνέω, φυσώ)

	Παρατατικός
	ἔπνεον

	Μέλλοντας
	πνεύσομαι/ πνευσοῦμαι

	Αόριστος
	ἔπνευσα

	Παρακείμενος
	πέπνευκα

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεπνεύκειν



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ποιῶ (-εω) (κάνω, κατασκευάζω)
	ποιοῦμαι
	

	Παρατατικός
	ἐποίουν
	ἐποιούμην
	

	Μέλλοντας
	ποιήσω
	ποιήσομαι
	ποιηθήσομαι

	Αόριστος
	ἐποίησα
	ἐποιησάμην
	ἐποιήθην

	Παρακείμενος
	πεποίηκα
	πεποίημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεποιήκειν
	ἐπεποιήμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	πορίζω (προμηθεύω, παρέχω)
	πορίζομαι
	

	Παρατατικός
	ἐπόριζον
	ἐποριζόμην
	

	Μέλλοντας
	ποριῶ
	ποριοῦμαι
	πορισθήσομαι

	Αόριστος
	ἐπόρισα
	ἐπορισάμην
	ἐπορίσθην

	Παρακείμενος
	πεπόρικα
	πεπόρισμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεπορίκειν
	ἐπεπορίσμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	πράττω (κάνω)
	πράττομαι
	

	Παρατατικός
	ἔπραττον
	ἐπραττόμην
	

	Μέλλοντας
	πράξω
	πράξομαι
	πραχθήσομαι

	Αόριστος
	ἔπραξα
	ἐπραξάμην
	ἐπράχθην

	Παρακείμενος
	πέπραχα (μτβ.) / πέπραγα (αμτβ.)
	πέπραγμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεπράχειν (μτβ.) / ἐπεπράγειν (αμτβ.)
	ἐπεπράγμην
	



	
	Μέση

	Ενεστώτας
	πυνθάνομαι (ζητώ να μάθω, πληροφορούμαι)

	Παρατατικός
	ἐπυνθανόμην

	Μέλλοντας
	πεύσομαι

	Αόριστος
	ἐπυθόμην

	Παρακείμενος
	πέπυσμαι

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεπύσμην



ρ
	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	ῥέω (ρέω, καταρρέω)

	Παρατατικός
	ἔρρεον

	Μέλλοντας
	ῥυήσομαι

	Αόριστος
	(ἔρρευσα)/ ἐρρύην

	Παρακείμενος
	ἐρρύηκα

	Υπερσυντέλικος
	ἐρρυήκειν



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ῥήγνυμι (σχίζω, συντρίβω)
	ῥήγνυμαι
	

	Παρατατικός
	ἐρρήγνυν
	ἐρρηγνύμην
	

	Μέλλοντας
	ῥήξω
	(ῥήξομαι)
	

	Αόριστος
	ἔρρηξα
	ἐρρηξάμην
	ἐρράγην

	Παρακείμενος
	
	ἔρρωγα
	

	Υπερσυντέλικος
	
	ἐρρώγειν
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ῥίπτω
	ῥίπτομαι
	

	Παρατατικός
	ἔρριπτον
	ἐρριπτόμην
	

	Μέλλοντας
	ῥίψω
	
	ῥιφθήσομαι

	Αόριστος
	ἔρριψα
	
	ἐρρίφθην/ ἐρρίφην

	Παρακείμενος
	ἔρριφα
	ἔρριμμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐρρίφειν
	ἐρρίμμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ῥώννυμι (δυναμώνω)
	ῥώννυμαι
	

	Παρατατικός
	
	
	

	Μέλλοντας
	ῥώσω
	
	ῥωσθήσομαι

	Αόριστος
	ἔρρωσα
	
	ἐρρώσθην

	Παρακείμενος
	
	ἔρρωμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	
	ἐρρώμην
	


σ

	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	σημαίνω (φανερώνω)
	σημαίνομαι
	

	Παρατατικός
	ἐσήμαινον
	ἐσημαινόμην
	

	Μέλλοντας
	σημανῶ
	σημανοῦμαι
	

	Αόριστος
	ἐσήμηνα/ ἐσήμανα
	ἐσημηνάμην
	ἐσημάνθην

	Παρακείμενος
	σεσήμαγκα
	σεσήμασμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐσεσημάγκειν
	ἐσημάσμην
	





	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	σκεδάννυμι (σκορπίζω)
	σκεδάννυμαι
	

	Παρατατικός
	ἐσκεδάννυν/ ἐσκεδάννυον
	ἐσκεδαννύμην
	

	Μέλλοντας
	σκεδάσω/σκεδῶ
	
	σκεδασθήσομαι

	Αόριστος
	ἐσκέδασα
	ἐσκεδασάμην
	ἐσκεδάσθην

	Παρακείμενος
	
	ἐσκέδασμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	
	ἐσκεδάσμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	σκευάζω (παρασκευάζω, στολίζω)
	σκευάζομαι
	

	Παρατατικός
	ἐσκεύαζον
	ἐσκευαζόμην
	

	Μέλλοντας
	σκευάσω
	
	σκευασθήσομαι

	Αόριστος
	ἐσκεύασα
	ἐσκευασάμην
	ἐσκευάσθην

	Παρακείμενος
	ἐσκεύακα
	ἐσκεύασμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐσκευάκειν
	ἐσκευάσμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	σκοπῶ (-εω) (σκέπτομαι, εξετάζω)
	σκοποῦμαι
	

	Παρατατικός
	ἐσκόπουν
	ἐσκοπούμην
	

	Μέλλοντας
	σκέψομαι
ἐσκεψάμην
ἔσκεμμαι
ἐσκέμμην
	

	Αόριστος
	
	ἐσκέφθην

	Παρακείμενος
	
	

	Υπερσυντέλικος
	
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	σπείρω (σπέρνω)
	σπείρομαι
	

	Παρατατικός
	ἔσπειρον
	ἐσπειρόμην
	

	Μέλλοντας
	σπερῶ
	
	σπαρήσομαι

	Αόριστος
	ἔσπειρα
	ἐσπειράμην
	ἐσπάρην

	Παρακείμενος
	ἔσπαρκα
	ἔσπαρμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	
	ἐσπάρμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	σπένδω (κάνω σπονδή)
	σπένδομαι (συνθηκολογώ)
	

	Παρατατικός
	ἔσπενδον
	ἐσπενδόμην
	

	Μέλλοντας
	σπείσω
	σπείσομαι
	

	Αόριστος
	ἔσπεισα
	ἐσπεισάμην
	ἐσπείσθην

	Παρακείμενος
	(ἔσπεικα)
	ἔσπεισμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	(ἐσπείκειν)
	ἐσπείσμην
	



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	σπεύδω (βιάζομαι)

	Παρατατικός
	ἔσπευδον

	Μέλλοντας
	σπεύσω

	Αόριστος
	ἔσπευσα





	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	στέλλω (στέλνω)
	στέλλομαι
	

	Παρατατικός
	ἔστελλον
	ἐστελλόμην
	

	Μέλλοντας
	στελῶ
	στελοῦμαι
	σταλήσομαι

	Αόριστος
	ἔστειλα
	ἐστειλάμην
	ἐστάλην

	Παρακείμενος
	ἔσταλκα
	ἔσταλμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐστάλκειν
	ἐστάλμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	στρέφω (στρίβω)
	στρέφομαι
	

	Παρατατικός
	ἔστρεφον
	ἐστρεφόμην
	

	Μέλλοντας
	στρέψω
	στρέψομαι
	στραφήσομαι

	Αόριστος
	ἔστρεψα
	ἐστρεψάμην
	ἐστράφην / ἐστρέφθην

	Παρακείμενος
	ἔστροφα
	ἔστραμμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐστρόφειν
	ἐστράμμην
	



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	σύρω (σέρνω)

	Παρατατικός
	ἔσυρον

	Μέλλοντας
	συρῶ

	Αόριστος
	ἔσυρα

	Παρακείμενος
	σέσυρκα

	Υπερσυντέλικος
	ἐσεσύρκειν



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	σφάλλω (ανατρέπω, νικώ)
	σφάλλομαι (κάνω λάθος)
	

	Παρατατικός
	ἔσφαλλον
	ἐσφαλλόμην
	

	Μέλλοντας
	σφαλῶ
	σφαλοῦμαι
	σφαλήσομαι

	Αόριστος
	ἔσφηλα
	(ἐσφαλόμην)
	ἐσφάλην

	Παρακείμενος
	ἔσφαλκα
	ἔσφαλμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐσφάλκειν
	ἐσφάλμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	σῴζω (σώζω, ελευθερώνω)
	σῴζομαι
	

	Παρατατικός
	ἔσῳζον
	ἐσῳζόμην
	

	Μέλλοντας
	σώσω
	σώσομαι
	σωθήσομαι

	Αόριστος
	ἔσωσα
	ἐσωσάμην
	ἐσώθην

	Παρακείμενος
	σέσωκα
	σέσωμαι / σέσῳσμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐσεσώκειν
	ἐσεσώμην / ἐσεσῴσμην
	




τ
	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	τάττω (βάζω σε τάξη)
	τάττομαι
	

	Παρατατικός
	ἔταττον
	ἐταττόμην
	

	Μέλλοντας
	τάξω
	τάξομαι
	ταχθήσομαι

	Αόριστος
	ἔταξα
	ἐταξάμην
	ἐτάχθην

	Παρακείμενος
	τέταχα
	τέταγμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐτετάχειν
	ἐτετάγμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	τείνω (τεντώνω, εντείνω)
	τείνομαι
	

	Παρατατικός
	ἔτεινον
	ἐτεινόμην
	

	Μέλλοντας
	τενῶ
	τενοῦμαι
	ταθήσομαι

	Αόριστος
	ἔτεινα
	ἐτεινάμην
	ἐτάθην

	Παρακείμενος
	τέτακα
	τέταμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐτετάκειν
	ἐτετάμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	τέμνω (κόβω, σκίζω)
	τέμνομαι
	

	Παρατατικός
	ἔτεμνον
	ἐτεμνόμην
	

	Μέλλοντας
	τεμῶ
	τεμοῦμαι
	τμηθήσομαι

	Αόριστος
	ἔτεμον
	ἐτεμόμην
	ἐτμήθην

	Παρακείμενος
	τέτμηκα
	τέτμημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐτετμήκειν
	ἐτετμήμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	τέρπω (διασκεδάζω, χαροποιώ)
	τέρπομαι
	

	Παρατατικός
	ἔτερπον
	ἐτερπόμην
	

	Μέλλοντας
	τέρψω
	τέρψομαι
	

	Αόριστος
	ἔτερψα
	ἐτερψάμην
	ἐτάρπην



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	τίθημι (θέτω)
	τίθεμαι
	

	Παρατατικός
	ἐτίθην
	ἐτιθέμην
	

	Μέλλοντας
	θήσω
	θήσομαι 
	τεθήσομαι

	Αόριστος
	ἔθηκα
	ἐθέμην
	ἐτέθην

	Παρακείμενος
	τέθεικα/τέθηκα
	τέθειμαι /κεῖμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐτεθείκειν
	ἐκείμην
	





	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	τιμῶ (-αω) (τιμώ)
	τιμῶμαι
	

	Παρατατικός
	ἐτίμων
	ἐτιμώμην
	

	Μέλλοντας
	τιμήσω
	τιμήσομαι
	τιμηθήσομαι

	Αόριστος
	ἐτίμησα
	ἐτιμησάμην
	ἐτιμήθην

	Παρακείμενος
	τετίμηκα
	τετίμημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐτετιμήκειν
	ἐτετιμήμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	τιμωρῶ (-εω) (τιμωρώ, βοηθώ)
	τιμωροῦμαι
	

	Παρατατικός
	ἐτιμώρουν
	ἐτιμωρούμην
	

	Μέλλοντας
	τιμωρήσω
	τιμωρήσομαι
	τιμωρηθήσομαι

	Αόριστος
	ἐτιμώρησα
	ἐτιμωρησάμην
	ἐτιμωρήθην

	Παρακείμενος
	τετιμώρηκα
	τετιμώρημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐτετιμωρήκειν
	ἐτετιμωρήμην
	



Σημείωση:
τιμωρῶ + αιτιατική= τιμωρώ
τιμωρῶ + δοτική= βοηθώ

	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	τίνω (αποζημιώνω)
	τίνομαι
	

	Παρατατικός
	ἔτινον
	
	

	Μέλλοντας
	τίσω /τείσω 
	τίσομαι / τείσομαι
	

	Αόριστος
	ἔτισα /ἔτεισα 
	ἐτισάμην /ἐτεισάμην
	ἐτίσθην/ ἐτείσθην

	Παρακείμενος
	τέτικα / τέτεικα
	τέτισμαι / τέτεισμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐτετίκειν / ἐτετείκειν
	ἐτετίσμην / ἐτετείσμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	τιτρώσκω (πληγώνω)
	τιτρώσκομαι
	

	Παρατατικός
	ἐτίτρωσκον
	ἐτιτρωσκόμην
	

	Μέλλοντας
	τρώσω
	τρώσομαι
	τρωθήσομαι

	Αόριστος
	ἔτρωσα
	
	ἐτρώθην

	Παρακείμενος
	τέτρωκα
	τέτρωμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐτετρώκειν
	ἐτετρώμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	τρέπω (στρέφω, τρέπω)
	τρέπομαι
	

	Παρατατικός
	ἔτρεπον
	ἐτρεπόμην
	

	Μέλλοντας
	τρέψω
	τρέψομαι
	τραπήσομαι

	Αόριστος
	ἔτρεψα
	ἐτρεψάμην/ ἐτραπόμην
	ἐτράπην /ἐτρέφθην

	Παρακείμενος
	τέτροφα
	τέτραμμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐτετρόφειν
	ἐτετράμμην
	





	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	τρέφω (τρέφω, ανατρέφω)
	τρέφομαι
	

	Παρατατικός
	ἔτρεφον
	ἐτρεφόμην
	

	Μέλλοντας
	θρέψω
	θρέψομαι
	τραφήσομαι

	Αόριστος
	ἔθρεψα
	ἐθρεψάμην
	ἐθρέφθην/ ἐτράφην

	Παρακείμενος
	τέτροφα
	τέθραμμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐτετρόφειν
	ἐτεθράμμην
	



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	τρέχω (τρέχω)

	Παρατατικός
	ἔτρεχον

	Μέλλοντας
	δραμοῦμαι

	Αόριστος
	ἔδραμον

	Παρακείμενος
	δεδράμηκα

	Υπερσυντέλικος
	ἐδεδραμήκειν




	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	τρίβω (τρίβω)
	τρίβομαι
	

	Παρατατικός
	ἔτριβον
	ἐτριβόμην
	

	Μέλλοντας
	τρίψω
	τρίψομαι
	τριβήσομαι

	Αόριστος
	ἔτριψα
	ἐτριψάμην
	ἐτρίφθην/ ἐτρίβην

	Παρακείμενος
	τέτριφα
	τέτριμμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐτετρίφειν
	ἐτερίμμην
	



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	τυγχάνω (βρίσκω, τυχαίνω)

	Παρατατικός
	ἐτύγχανον

	Μέλλοντας
	τεύξομαι

	Αόριστος
	ἔτυχον

	Παρακείμενος
	τετύχηκα

	Υπερσυντέλικος
	ἐτετυχήκειν


υ

	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ὑβρίζω (προσβάλλω)
	ὑβρίζομαι
	

	Παρατατικός
	ὕβριζον
	ὑβριζόμην
	

	Μέλλοντας
	ὑβριῶ
	ὑβριοῦμαι
	ὑβρισθήσομαι

	Αόριστος
	ὕβρισα
	
	ὑβρίσθην

	Παρακείμενος
	ὕβρικα
	ὕβρισμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ὑβρίκειν
	ὑβρίσμην
	





	
	Μέση

	Ενεστώτας
	ὑπισχνοῦμαι  (-εω) (υπόσχομαι)

	Παρατατικός
	ὑπισχνούμην

	Μέλλοντας
	ὑποσχήσομαι

	Αόριστος
	ὑπεσχόμην

	Παρακείμενος
	ὑπέσχημαι

	Υπερσυντέλικος
	ὑπεσχήμην


φ
	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	φαίνω (φανερώνω)
	φαίνομαι
	

	Παρατατικός
	ἔφαινον
	ἐφαινόμην
	

	Μέλλοντας
	φανῶ
	φανοῦμαι
	φανήσομαι

	Αόριστος
	ἔφηνα
	ἐφηνάμην
	ἐφάνθην/ ἐφάνην

	Παρακείμενος
	πέφαγκα
	πέφασμαι / πέφηνα
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεφάγκειν
	ἐπεφάσμην / ἐπεφήνειν
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	φέρω (φέρνω, υπομένω)
	φέρομαι
	

	Παρατατικός
	ἔφερον
	ἐφερόμην
	

	Μέλλοντας
	οἴσω
	οἴσομαι
	οἰσθήσομαι/ ἐνεχθήσομαι

	Αόριστος
	ἤνεγκον/ ἤνεγκα
	ἠνεγκάμην
	ἠνέχθην

	Παρακείμενος
	ἐνήνοχα
	ἐνήνεγμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐνηνόχειν
	ἐνηνέγμην
	




	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	φεύγω (φεύγω, καταδιώκομαι, εξορίζομαι)

	Παρατατικός
	ἔφευγον

	Μέλλοντας
	φεύξομαι/ φευξοῦμαι

	Αόριστος
	ἔφυγον

	Παρακείμενος
	πέφευγα

	Υπερσυντέλικος
	ἐπεφεύγειν



Σημείωση:
ὁ φεύγων= ο εξόριστος, ο κατηγορούμενος

	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	φημί (λέγω, ισχυρίζομαι)

	Παρατατικός
	ἔφην

	Μέλλοντας
	φήσω

	Αόριστος
	ἔφησα





	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	φθάνω (προφταίνω)

	Παρατατικός
	ἔφθανον

	Μέλλοντας
	φθάσω/ φθήσομαι

	Αόριστος
	ἔφθασα

	Παρακείμενος
	ἔφθακα

	Υπερσυντέλικος
	ἐφθάκειν



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	φθείρω (καταστρέφω)
	φθείρομαι
	

	Παρατατικός
	ἔφθειρον
	ἐφθειρόμην
	

	Μέλλοντας
	φθερῶ
	φθεροῦμαι
	φθαρήσομαι

	Αόριστος
	ἔφθειρα
	
	ἐφθάρην

	Παρακείμενος
	ἔφθαρκα
	ἔφθαρμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐφθάρκειν
	ἐφθάρμην
	




	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	φύω (γεννώ, φυτεύω, παράγω)
	φύομαι
	

	Παρατατικός
	ἔφυον
	ἐφυόμην
	

	Μέλλοντας
	φύσω
	φύσομαι
	

	Αόριστος
	ἔφυσα
	
	ἔφυν

	Παρακείμενος
	
	πέφυκα
	

	Υπερσυντέλικος
	
	ἐπεφύκειν
	


χ
	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	χαίρω (ευχαριστιέμαι)

	Παρατατικός
	ἔχαιρον

	Μέλλοντας
	χαιρήσω

	Αόριστος
	έχαίρησα

	Παρακείμενος
	γέγηθα (κεχάρηκα)

	Υπερσυντέλικος
	



	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	χαλεπαίνω (οργίζομαι)

	Παρατατικός
	ἐχαλέπαινον

	Μέλλοντας
	χαλεπανῶ

	Αόριστος
	ἐχαλέπηνα



	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	χαρίζομαι (κάνω χάρη)
	

	Παρατατικός
	ἐχαριζόμην
	

	Μέλλοντας
	χαριοῦμαι
	χαρισθήσομαι

	Αόριστος
	ἐχαρισάμην
	ἐχαρίσθην

	Παρακείμενος
	κεχάρισμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐκεχαρίσμην
	




	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	χέω (χύνω)
	χέομαι
	

	Παρατατικός
	ἔχεον
	ἐχεόμην
	

	Μέλλοντας
	χέω
	χέομαι
	χυθήσομαι

	Αόριστος
	ἔχεα
	ἐχεάμην
	ἐχύθην

	Παρακείμενος
	κέχυκα
	κέχυμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐκεχύκειν
	ἐκεχύμην
	



Σημείωση:
Συναντάται μόνο σύνθετο.


	
	Ενεργητική

	Ενεστώτας
	χρή (χρειάζεται)

	Παρατατικός
	ἐχρῆν / χρῆν

	Μέλλοντας
	χρήσει

	Αόριστος
	ἔχρησε



	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	χρῶμαι (-ηω) (μεταχειρίζομαι)
	

	Παρατατικός
	ἐχρώμην
	

	Μέλλοντας
	χρήσομαι
	

	Αόριστος
	ἐχρησάμην
	ἐχρήσθην

	Παρακείμενος
	κέχρημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐκεχρήμην
	


ψ
	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ψεύδω (λέω ψέματα)
	ψεύδομαι
	

	Παρατατικός
	ἔψευδον
	ἐψευδόμην
	

	Μέλλοντας
	ψεύσω
	ψεύσομαι
	

	Αόριστος
	ἔψευσα
	ἐψευσάμην
	ἐψεύσθην

	Παρακείμενος
	
	ἔψευσμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	
	ἐψεύσμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ψηφίζω (αποφασίζω)
	ψηφίζομαι
	

	Παρατατικός
	ἐψήφιζον
	ἐψηφιζόμην
	

	Μέλλοντας
	ψηφιῶ
	ψηφιοῦμαι
	ψηφισθήσομαι

	Αόριστος
	ἐψήφισα
	ἐψηφισάμην
	ἐψηφίσθην

	Παρακείμενος
	ἐψήφικα
	ἐψήφισμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐψηφίκειν
	ἐψηφίσμην
	




ω
	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ὠθῶ (-εω) (σπρώχνω, αποκρούω)
	ὠθοῦμαι
	

	Παρατατικός
	ἐώθουν
	ἐωθούμην
	

	Μέλλοντας
	ὤσω / ὠθήσω
	ὤσομαι
	ὠσθήσομαι

	Αόριστος
	ἔωσα
	ἐωσάμην
	ἐώσθην

	Παρακείμενος
	ἔωκα
	ἔωσμαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐώκειν
	ἐώσμην
	




	
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ὠνοῦμαι (-εω) (αγοράζω)
	

	Παρατατικός
	ἐωνούμην
	

	Μέλλοντας
	ὠνήσομαι
	ὠνηθήσομαι

	Αόριστος
	ἐπριάμην
	ἐωνήθην

	Παρακείμενος
	ἐώνημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ἐωνήμην
	



	
	Ενεργητική
	Μέση
	Παθητική

	Ενεστώτας
	ὠφελῶ (-εω) (βοηθώ)
	ὠφελοῦμαι
	

	Παρατατικός
	ὠφέλουν
	ὠφελούμην
	

	Μέλλοντας
	ὠφελήσω
	ὠφελήσομαι
	ὠφεληθήσομαι

	Αόριστος
	ὠφέλησα
	
	ὠφελήθην

	Παρακείμενος
	ὠφέληκα
	ὠφέλημαι
	

	Υπερσυντέλικος
	ὠφελήκειν
	ὠφελήμην
	




























ΚΑΤΑΛΟΓΟΣ ΟΜΟΡΡΙΖΩΝ ΡΗΜΑΤΩΝ ΤΗΣ ΑΡΧΑΙΑΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ




A
· ἀγάλλομαι 
ομόρριζα: άγαλμα, αγαλλίαση,αγαλλιάζω
συνώνυμα: α) του ἀγάλλω: καλλύνω, κοσμῶ, λαμπρύνω, τιμῶ, φαιδρύνω 
                       β του ἀγάλλομαι· εὐθυμοῦμαι, εὐφραίνομαι, τέρπομαι, φαιδρύνομαι, γέγηθα 

· ἀγγέλλω
ομόρριζα: άγγελος,αγγελικός, αγγελόμορφος, άγγελμα, αγγελία, αγγελτήριο, προ(αν)αγγέλλω, προαγγελία, προάγγελος, προάγγελμα, αναγγέλλω, αναγγελία, εξαγγέλλω, εξαγγελία, εξάγγελος, εξαγγελτικός, προεξαγγέλλω, προεξαγγελία, προεξαγγελτικός, προαναγγέλω, προαναγγελία, παραγγέλλω, παραγγελία, παράγγελμα, παραγγελιοδότης, παραγγελιοδόχος, απαγγέλλω, απαγγελία, καταγγέλλω, καταγγελία, διαγγέλλω, διάγγελμα, επαγγέλλομαι, αυτεπαγγέλτος, ανεπάγγελτος, επάγγελμα, επαγγελματικός, επαγγελματίας, εισαγγελία, εισαγγελέας, εισαγγελικός, ευαγγελίζομαι, ευαγγελικός, ευαγγέλιο, ευαγγελιστής, ευαγγελισμός, αγγελιαφόρος, αγγελόμορφος, αγγελοπρόσωπος, αγγελούδι.	 

· ἀγείρω (συγκεντρώνω, συγκαλώ), ἀγορεύω, ἀ γορά
ομόρριζα:αγορά, αγοραίος(δημόσιος, πρόστυχος), αγοράζω, αγοραστής, αγοραστικός, εξαγορά, εξαγοράζω, υπεραγορά, αγορανομία,αγορανόμος, αγοραφοβία, αγοραπωλησία, αγορεύω, αγόρευση, αγορητής,  αναγορεύω,αναγόρευση, απαγορεύω, απαγόρευση,απαγορευτικός, προσαγορεύω, προσηγορικός, υπαγορεύω, υπαγόρευση, συναγερμός, αγύρτης(απατεώνας), ομήγυρη, πανήγυρις, πανηγύρι, πανηγυρίζω, πανηγυρικός, πανηγυρισμός, δημηγορώ, δημηγορία, δικηγορώ, δικηγόρος, δικηγορία, κατηγορώ, κατήγορος, κατηγορία, κατηγορηματικός, συνηγορώ, συνήγορος. (βλ. κατήγορος)

· ἄγω
ομόρριζα : προάγω, συνάγω, προσάγω, ενάγω, υπάγομαι, συνεπάγομαι, 	εισάγω, εξάγω, ανάγω, κατάγομαι, παράγω, διάγω, απάγω, αγωγή, αγωγός, εισαγωγή, εισακτέος, εισαγωγέας, εξαγωγή, εξαγώγιμος, εξαγωγέας, προσαγωγή, συναγωγή, μεταγωγή, προαγωγή, προακτέος, προαγωγικός, αναγωγή, ανάγωγος, καταγωγή, διαγωγή, απαγωγή, παραγωγή, παραγωγικός, επαγωγή, επαγωγικός, διεξαγωγή, αγωγός, παιδαγωγός, υδραγωγείο, εισαγωγέας, εισαγωγικός, εισακτέος, σύναξη, συναξάρι,άγημα,	λοχαγός, ξεναγός, στρατηγός, χορηγός, πλοηγός, αρχηγός, οδηγός,στρατηγός, ουραγός, άγημα, αγέλη, άμαξα, άξονας, αξονικός,άξιος, παρείσακτος, καταγώγιο, αγώνας, αγωνίζομαι, αγωνιστής, αγωνιστικός, ανταγωνιστής, αγώνισμα, διαγώνισμα, ασυναγώνιστος, αγωνία, αγωνιώ, αγωνιώδης, εναγώνιος, χειραγωγώ, χειραγώγηση,  επαγωγικός.
συνώνυμα: κομίζω, ὁδηγώ, φέρω 

· ἀδικέω -ῶ < ἀ στερητικό + δίκη
ομόρριζα: άδικος, αδικία, αδικώ, αδίκημα, αδικημένος, αδικοπραγία, αδικοπραγώ, άδικα, αδικαιολόγητα, αδικαιολόγητος, αδικοχαμένος, αδικαίωτος, δίκη, δικηγόρος, δικηγορία, δίκην (επίρρ.: όπως ακριβώς, σαν), δικάζω, δικαστής, δικαστήριο, δίκαιο, δικαιοδοσία, δικαιολογώ, δικαιολογημένος, δικαιολογημένα, δικαιολογία, δικαιολογητικός, δικαιοπραξία, δικαιοσύνη, δικαιούμαι, δικαιούχος, δικαίωμα, δικαιωματικός, δικαιώνω, δικαίωση, δικανικός, αντίδικος, αντιδικώ, αντιδικία, διάδικος.
συνώνυμα: κακῶς ποιῶ, βλάπτω, κακουργῶ, βιάζομαι

· ἁθροίζω·: συγκεντρώνω, στρατολογώ
ομόρριζα: άθροιση, συνάθροιση,  άθροισμα, αθροιστής, αθροιστικός 
συνώνυμα: (συν)αγείρω, (συν)αλίζω, συλλέγω, συνάγω 
αντίθετα: (δια)λύω, (δια)σκεδάνυμμι 

· αἰνέω -ῶ: (πρβλ. : ἐπαινῶ, συναινῶ,παραινῶ  )
ομόρριζα:παραίνεση,(=προτροπή,συμβουλή),παραινετικός,έπαινος,επαινετικός,συναίνε-ση, συναινετικός

· αἱροῦμαι: εκλέγω -ομαι ενώ αἱρῶ: συλλαμβάνω, κυριεύω
ομόρριζα: αίρεση, αιρετός, αιρετικός, αναιρώ(=διαγράφω, παίρνω πίσω, ανατρέπω), αναιρώ, αναίρεση, αφαιρώ, αφαίρεση, αναφαίρετος, αφαιρετικός, αφαιρετός, αφαιρετέος, αφηρημένος, αφηρημάδα, διαιρώ, διαίρεση, διαιρέτης, διαιρετέος, διαιρετικός, αδιαίρετος, εξαιρώ, εξαίρεση, εξαίρετος, εξαιρετικός, εξαιρέσιμος, εξαίρετα, εξαιρετικά, ανεξαιρέτως, υπεξαιρώ(: οικειοποιούμαι περιουσία άλλων), υπεξαίρεση, καθαιρώ, καθαίρεση, προαιρούμαι (:προτιμώ, επιλέγω), προαίρεση, προαιρετικός, προαιρετικά,αυτοπροαιρέτως, συναιρώ, συναίρεση, συνηρημένος, ασυναίρετος, καλοπροαίρετος, κακοπροαίρετος, αυτοπροαίρετα, αρχαιρεσίες (:εκλογή αρχών, αντιπροσώπων), αυθαίρετος.

ΠΡΟΣΟΧΗ ΣΤΗ ΣΗΜΑΣΙΑ!
1)    αἱρέω-ῶ  συλλαμβάνω, κυριεύω.
       ἁλίσκομαι (παθητικό του αἱρῶ)  συλλαμβάνομαι, κυριεύομαι, καταδικάζομαι.
       αἱροῦμαι (μέσο) εκλέγω, προτιμώ.
       αἱροῦμαι (παθητικό) εκλέγομαι διά ψήφου, προτιμώμαι.
       αἴρω  σηκώνω, υψώνω, εγείρω (π.χ. αἴρω τεῖχος).
2)   καθαιρῶ  (<κατά+αἱρῶ) καταστρέφω/καταδικάζω.
       καθαίρω  καθαρίζω (ομόρρ.: κάθαρση, ακάθαρτος, κάθαρμα, καθάρσιο,
        ακαθαρσία, καθαρτήριο).
       καταίρω  (<κατά + αἴρω)  καταπλέω.
· αἴρω-ομαι
ομόρριζα: αίρω, άρση, αρσιβαρίστας, αιώρα, αιωρούμαι, αιώρηση, άρδην (: εντελώς, ριζικά), επαίρομαι (: καυχιέμαι), έπαρση, επηρμένος (: φαντασμένος), εξαίρω, έξαρση, αντάρτης, ανταρσία, αντάρτικο, μετωρίτης, μετέωρος,  μετεωρολόγος,-γία, μετεωρολογικός, μετεωρόλιθος, μετεωρισμός (: ανύψωση και παραμονή στον αέρα σε μετέωρη κατάσταση), μετεωρίζω/-ομαι (: αιωρούμαι),μετεωροσκόπος, μετεωροσκοπία, παίρνω (< μεσν. ἐπαίρνω < αρχ. ἐπ-αίρω), πάρσιμο.

· αἰσθάνομαι
ομόρριζα: αισθάνομαι, αίσθηση, αίσθημα, αισθητός, αισθητικός, αισθηματικός, αισθηματίας, αισθηματολογώ, αισθησιακός, αισθαντικός, αισθησιασμός, αισθητήριο(ς), αισθητική, αισθησιοκρατία, αισθητοποιώ (:κάνω κάτι σαφές), ευαίσθητος, ευαισθησία, αναίσθητος, αναισθησία, αναισθητικό, αναισθητοποιώ, καλαισθησία, καλαίσθητος, ακαλαίσθητος, αντιαισθητικός, διαισθάνομαι, διαίσθηση, διαισθητικός, συναισθάνομαι, συναίσθηση, συναίσθημα, συναισθηματικός, ασυναίσθητος, ανεπαίσθητος, προαισθάνομαι, προαίσθηση, προαίσθημα, παραίσθηση, ψευδαίσθηση.

· αἰσχρός < αἶσχος
ομόρριζα: αίσχος, αισχρός, αισχρότητα, αισχρολόγος, αισχρολογώ/-ία, αισχρογραφώ, αισχογράφημα, αισχύνη, αισχύνομαι, αισχυντηλός (:ντροπαλός), αισχροκερδής, αισχροκέρδεια,επαίσχυντος, αναίσχυντος 

· αἰτία
ομόρριζα: αιτία, αίτιο, αιτίαση (:μομφή, κατηγορία, παράπονο), αιτιατό (:το αποτέλεσμα μιας αιτίας, πχ. φωτιά  αίτιο, καπνός  αιτιατό), αιτιολόγηση, αιτιολογώ, αιτιολογία, αιτιολογημένος, αιτιολογικός, αίτιος, υπαίτιος, αναίτιος, αιτιότητα, αιτιώδης, αιτιώμαι (:κατηγορώ), αιτιατική (πτώση).
συνώνυμα: κατηγορία, αἰτίασις, ἔγκλημα, μομφή.

· αἰτιάομαι -ῶμαι
ομόρριζα: αιτία, αιτιολόγηση, αιτιότητα, υπαιτιότητα, (υπ)αίτιος, αιτιώδης, αιτιολογικός, πρωταίτιος
συνώνυμα: κατηγορῶ, διαβάλλω, ὀνειδίζω, μέμφομαι, ψέγω
αντώνυμα: ἐπαινῶ,ἐγκωμιάζω, εὖ λέγω

· ἀκολουθέω -ῶ 
ομόρριζα: ακολούθηση, εξακολούθηση, εξακολουθητικός, επακολούθημα, παρακολούθηση
συνώνυμα: ἕπομαί τινι, ἔχομαί τινος

· ἀκούω
ομόρριζα: ακούω,  εισακούω,ακοή,άκουσμα, ακουστός, ξακουστός, ακουστά, ακουστικό, ακουστική, ακουστικός, υπήκοος, ευήκοος, αυτήκοος, βαρήκοος, ωτακουστής, ανήκουστος.
συνώνυμα: αἰσθάνομαι, ἀκροῶμαι, πυνθάνομαι
αντώνυμα: ἀνηκουστῶ, παρακούω. 

· ἀκροάομαι-ῶμαι < ἀκρ+οὖς
ομόρριζα: ακρόαση, ακρόαμα, ακροατής, ακροατήριο, ακροαστικός, ακροάζομαι, ακροαματικός, ακροαματικότητα, αφουγκράζομαι.
συνώνυμο: ἀκούω.

· ἀλλάσσ(ττ)ω
ομόρριζα: αλλαγή, απαλλαγή, συνδιαλλαγή, μετάλλαξη, παραλλαγή, παράλλαξη, άλλαγμα, αντάλλαγμα, αδιάλλακτος, απαράλλακτος, ανταλλακτικό, ανταλλάξιμος, ἐναλλάξ.
συνώνυμα: ἀλλοιῶ, ἀμείβω, μεθίστημι, μεταβάλλω, μεταποιῶ, τρέπω, ἀπαλλαγὴν ή διαλλαγὰς ποιοῦμαι

· ἀλείφω < ἀ+λιπ-(ος)
ομόρριζα: αλείφω, άλειμμα, αλειφτήρι, αλοιφή, εξαλείφω, εξάλειψη, ανεξάλειπτος, επαλείφω, επάλειψη, απαλείφω, απάλειψη, πασαλείβω, πασάλειμμα, λίπος, λιπαρός, λιπαίνω.

· ἁμαρτάνω
ομόρριζα: αμαρτάνω, ήμαρτον (αόριστος β' του ρήματος που χρησιμοποιείται ως επιφώνημα), αμάρτημα, αμαρτία, αμαρτωλός, αναμάρτητος, νημερτής (= αλάνθαστος).
συνώνυμα: σφάλλομαι, ἀστοχῶ, ἀποτυγχάνω.
Αντώνυμα: βάλλω, εὐστοχῶ, τυγχάνω.

· ἀμελῶ < ἀ στερητικό + μέλω (:φροντίζω).
ομόρριζα: αμελώ, παραμελώ, αμέλεια, αμελώς, αμελητέος, αμελής, επιμελής, επιμέλεια, μελέτη, μελετηρός (βλ. και λεξιλογικά § 2 «μεταμέλει»).
συνώνυμα: ὀλιγωρῶ, ῥαθυμῶ.
αντώνυμα: ἐπιμελοῦμαι, φροντίζω, κήδομαι.

· ἀμφισβητέω -ῶ < ποιητ. πρόθεση ἀμφίς + θ. βη. του ρ. βαίνω 
ομόρριζα: αμφισβήτηση, αναμφισβήτητος, ἀμφισβητήσιμος.
συνώνυμα: ἀμφιλέγω, διαφωνῶ, διχογνωμῶ, ἐρίζω, φιλονικῶ, ἀμφισβήτησιν ἔχω.
αντώνυμα: δέχομαι, ὁμολογῶ, καθομολογῶ, συνομολογῶ, συγχωρῶ, σύμφημι, συμφωνῶ

· ἀξιῶ < ἄξιος
ομόρριζα: αξία, αξιοκρατία, άξιος, αξιοσύνη, αξίζω, ανάξιος, αντάξιος, απαξιώ, αξιοθέατα, αξιολογώ, αξιόλογος, αξιολόγηση, αξιώνω, αξίωση, αξίωμα, αξιωματικός, αξιωματούχος, αξιοπιστία, αξιόπιστος, αξιοποιώ, αξιοποίηση, αξιοπρέπεια, αξιοπρεπής, αξιόμαχος, αξιολάτρευτος, αξιοζήλευτος, αξιαγάπητος, αξιέπαινος, αξιοθαύμαστος, αξιοθρήνητος, αξιοκατάκριτος, αξιολύπητος, αξιόμεμπτος, αξιομνημόνευτος, αξιοπερίεργος, αξιόποινος, αξιοσέβαστος, αξιοσημείωτος, αξιόχρεος (: φερέγγυος).

· ἀπεικάζω < ἀπό + εἰκάζω <εἰκός (μτχ.παρακ. του ρ.εἴκω - ἒοικα ο παρακείμενος με σημασία ενεστώτα = μοιάζω)
ομόρριζα: εικασία, εικαστικός, επιεικής, αεικής (=απρεπής), είκελος (=όμοιος), εικόνα, απεικονίζω, εικότως (=φυσικά, εύλογα) απεικότως (=παράλογα, αφύσικα). 
συνώνυμα: ὁμοιῶ, παραβάλλω, παρατίθημι

· ἀποδείκνυμι
ομόρριζα: δείγμα, παράδειγμα, υπόδειγμα, απόδειξη, ένδειξη, δείκτης, δακτυλοδεικτώ, δειγματοληπτικός, παραδειγματίζω.
συνώνυμα: φαίνω, σημαίνω, ἐλέγχω.

·  ἀποδιδράσκω
ομόρριζα: απόδραση, αναπόδραστος, δραπέτης, δραπετεύω.
συνώνυμα: διαφεύγω, ὑπεξέρχομαι. 

· ἀποκτείνω
ομόρριζα: μητροκτόνος, πατροκτόνος, αδελφοκτόνος, αυτοκτονία, γενοκτονία, ζωοκτονία, εντομοκτόνο
συνώνυμα; διαφθείρω, ἀναιρῶ

· ἀπόλλυμι< ἀπό+ὂλλυμι 
ομόρριζα:ἐξώλης και προώλης(τελείως διεφθαρμένος ηθικά) , όλεθρος, ολέθριος,εξολοθρεύω, εξολόθρευση, εξολοθρευτής, πανωλεθρία, πανώλης(πανούκλα), απώλεια , ἀπολωλός πρόβατον.
συνώνυμα: ἀναιρῶ, καθαιρῶ, λωβῶμαι, λυμαίνομαι, φθείρω 

· ἀπολύω
ομόρριζα: (απο-, κατα-, εκ-, ανα-, δια-, παρα-, επι-)λύω, λύση, καταλύτης, -λυτικός, -λυμα, λυτρώνω, λυτός, λύτρα, άλυτος, ακατάλυτος, παράλυτος, έκλυτος
συνώνυμα: ἐλευθερόω-ῶ
αντώνυμα: δουλῶ, δεσπόζω

· ἀπορέω-ῶ < ἀ στερητικό+πόρος
ομόρριζα: απορώ, απορία, άπορος, απορηματικός, απορημένος, απόρημα (: το να 	απορεί κανείς, η έκφραση απορίας), πόρος, πορίζω, πόρισμα, πορεύω-ομαι, πορεία, πόρεψη (: η εξοικονόμηση των απαραιτήτων για τη ζωή), πρωτοπορώ, πρωτοπόρος, πρωτοπορία, πρωτοποριακός, συμπορεύομαι, εκπορεύομαι (: προέρχομαι από), εκπόρευση, προπορεύομαι.

· ἀποτρέπω<ἀπό+τρέπω 
ομόρριζα: τροπή, τρόπαιον ή τροπαῖον, τρόπος 
συνώνυμα: στρέφω, ἐκκλίνω, τροπήν ποιοῦμαι, τροπήν τινος ποιῶ, τροπήν ἒχω, ἀποτροπήν ἒχω

· ἄπτω - ομαι
 ομόρριζα: αφή, απτός, επαφή, ανέπαφος, εφάπτομαι, εφαπτομένη, προσάπτω, συνάπτω, συνάφεια, συναφής, συναπτός, συνημμένος, επισυνάπτω, αψιμαχώ, αψιμαχία, χειραψία, ανάπτω/ανάβω, άναμμα, προσάναμμα, εξάπτω, έξαψη, εξημμένος(= ερεθισμένος), ευέξαπτος, καντηλανάφτης, φωταψία, αψίδα, αψύς, αψίκορος(=ευκολοχόρταστος), αψίθυμος                                 

· ἁρκέω-ῶ
ομόρριζα: αυτάρκης, αυτάρκεια, επαρκής, επάρκεια, ανεπαρκής, ανεπάρκεια, διαρκής, διάρκεια, αρκετός

· ἁρμόζω
παράγωγα: αρμοστής, αρμοστεία, αρμόδιος, ανάρμοστος, αρμοδιότητα, αρμονία, δυσαρμονία, αρμονικός, προσαρμογή, εφαρμογή, προσαρμοστικός, εφαρμόσιμος, ανεφάρμοστος.
συνώνυμα: συνᾴδω, συνάπτω.
αντώνυμα: ἀναρμοστῶ.

· ἄρχω
ομόρριζα : άρχω (άρχεται η συνεδρίασις), αρχή, οι αρχές,αρχίζω, αρχικός,αρχαϊζω, αρχαϊκός,  αρχάριος, αρχαίος, αρχαιότητα, αρχαιολόγος, αρχαιοκάπηλος, αρχαιοκαπηλία, αρχέγονος, αρχέτυπος, αρχείο, αρχειοθέτηση, αρχειοφύλακας, αρχηγός, αρχηγικός,  αρχηγείο, αρχηγία, κυρίαρχος, κυριαρχία, κυριαρχικός, 	γυμνασιάρχης, θιασάρχης, νομάρχης, νομαρχία, ναύαρχος, φρούραρχος, ταξίαρχος, πλοίαρχος, σμήναρχος, δήμαρχος, δημαρχία, δημαρχικός,ληξίαρχος, φύλαρχος, πατριάρχης, εθνάρχης, ποιμενάρχης, επιτελάρχης, εργοστασιάρχης, γυμνασιάρχης, λυκειάρχης, προσωπάρχης, θιασάρχης, κομματάρχης, κοινοτάρχης, τελετάρχης, αρχιστράτηγος, αρχιμάγειρος, αρχίατρος, αρχικλέφτης, αρχιεπίσκοπος, -ή,αρχιερέας, αρχισυντάκτης, αρχιτέκτονας, αρχι-πλοίαρχος - μηχανικός , αρχι-πλοίαρχος ,αρχομανής, αρχομανία, άρχοντας, αρχοντιά, αρχοντικός, άναρχος, αναρχία, αναρχικός, έναρξη, εναρκτήριος, ύπαρξη, υπαρξιακός,πολυαρχία, μοναρχία, μοναρχικός, δυαρχία, ολιγαρχία, ολιγαρχικός, κυριαρχία, κυριαρχικός ,κυρίαρχος.
συνώνυμα : ἡγοῦμαί τινός, δεσπόζω, κρατῶ, ἡγεμονεύω.
αντώνυμα: παύω -ομαι,  λήγω, ἰδιωτεύω.

· ἀσκέω-ῶ (ίσως) < ἀσκός < ἀν-σκός
ομόρριζα: άσκηση, ασκητής, ασκητικός.
συνώνυμα: γυμνάζομαι, ἐπιμελοῦμαι, μελετῶ, παιδεύω, ἀσκητής εἰμί τινος, ἄσκησιν ποιοῦμαι, ἄσκησιν παρέχω τινί

· ἀτιμάζω < ἀ στερητικό+τιμή
ομόρριζα: ατιμάζω, ατιμία, ατίμητος (:ανεκτίμητος), ατίμωση, άτιμος, ατιμολόγητος, ανεκτίμητος, τιμώ, τιμή, τίμημα, τίμηση, τιμητής (:αυτός που έχει την τάση να κρίνει με αυστηρό τρόπο τους άλλους και τις ενέργειές τους), τιμητικός, τίμιος, τιμιότητα, έντιμος, τιμοκατάλογος, τιμοκρατία, τιμολόγιο, τιμολογώ, υπερτιμολόγηση, τιμαλφής (:πολύτιμος), πολύτιμος, βαρύτιμος, τιμάριθμος, τιμαριθμοποίηση, εκτιμώ, εκτίμηση, -τής, προτιμώ, προτίμηση, προτιμητέος, ανατιμώ, ανατίμηση, διατιμώ, διατίμηση, αντίτιμο, αποτιμώ, αποτίμηση, υποτιμώ, υποτίμηση, υποτιμητικός, υπερτιμώ, υπερτίμηση, επιτιμώ, επιτίμηση, επιτιμητικός, επίτιμος.
συνώνυμα: καταφρονῶ, ὀνειδίζω, ὑβρίζω.

· αὐξάνω (αὔξω)
ομόρριζα: αύξηση, αναύξητος, αυξητικός, αυξομειώνω, αυξομείωση, επαυξάνω, προσαυξάνω, προσαύξηση, αύξων αριθμός.
συνώνυμα: αἴρω (ἐπὶ μέγα, ἐπὶ μεῖζον τῷ λόγῳ), μεγαλώνω, μεγεθύνω, μεγεθοποιῶ, μεγαλοποιῶ.

· ἀφίημι < ἀπό + ἵημι
ομόρριζα: άνεση, άνετος, άφεση, έφεση, σύνεση, δίεση, ύφεση, εφέτης, εφετείο, άφετος (=αυτός ο οποίος αφέθηκε ελεύθερος), χειραφετώ, χειραφέτηση/ συνετός, ένεση, πάρεση (=χαλάρωση, παράλυση), καθετήρας, αφέτης, αφετηρία, εφετός (=επιθυμητός), εφετικός. 

· ἀφικνέομαι -οῦμαι < ἀπό + ἱκνοῦμαι
ομόρριζα: άφιξη, αφικνούμαι (άρτι αφιχθείς : αυτός που έφθασε πριν από λιγο), 	ικέτης, ικεσία, ικετεύω, ικετευτικός, ικετήριος, εξικνούμαι (:καταλήγω, 	φθάνω, έχω ως όριο), ικανός, ικανότητα, ικανοποιώ, ικανοποίηση, ικανοποιητικός, εφικτός, ανέφικτος, προίκα, προικίζω, προικώος, προικοσύμφωνο, προικοθήρας, προικισμένος. 
 συνώνυμα: φθάνω, ἥκω, προσέρχομαι

· ἄχθομαι < ἄχθος( = βάρος, φορτίο, θλίψη)
ομόρριζα: άχθος, αχθοφόρος, επαχθής, επαχθώς, σεισάχθεια (: νομοθετικό μέτρο του Σόλωνα που προέβλεπε την κατάργηση των χρεών).
συνώνυμα: ἀγανακτῶ, ἀνιῶμαι, θλίβομαι, λυποῦμαι, ἀθυμῶ, ἀσχάλλω, βαρύνομαι, χαλεπῶς φέρω.
αντώνυμα: ἥδομαι, τέρπομαι, χαίρω ,ἀγάλλομαι, εὐφραίνομαι.
Β
· βαίνω
ομόρριζα: βατός, δύσβατος, άβατος, το άβατο, βάση, , δια-παρα-ανα-βάτης,  βάσιμος, βατήρας, αδιάβατος, εκβαίνω, έκβαση, συμβαίνω, σύμβαση, συμβατικός, συμβάν, συμβατός, ασύμβατος, προβαίνω, πρόσβαση, ανεβαίνω, αναβάτης, αναβατήρας, ανάβαση, κατεβαίνω, κατάβαση, διαβαίνω, διάβαση, διαβατήριο, διαβάτης, διάβημα ,διαβήτης, μεταβαίνω, μετάβαση, μεταβατικός, παραβαίνω, παράβαση, παραβάτης, διαβαίνω, υπερβαίνω ,  υπερβατός,  περιδιαβαίνω, προβαίνω,αντιβαίνω, αποβαίνω, απόβαση, υπερβαίνω, υπέρβαση, υπερβατικός, επιβαίνω, επιβατικός,  επιβάτης, παρεμβαίνω, παρέμβαση, βαδίζω, βάδισμα, βάδην, αναβαθμίζω, αναβάθμιση, υποβαθμίζω, υποβάθμιση, βάθρο, υπόβαθρο, βαθμός, βαθμίδα, βήμα,βηματίζω, βηματοδότης, διάβημα, βωμός, , βωμολοχία, αιθεροβατώ, ακροβατώ, ακροβάτης, ακροβασία, αεροβατώ, υπνοβάτης, υπνοβασία, ορειβάτης, ορειβασία, σχοινοβάτης, εμβατήριο, εμβαδόν, βέβαιος, βεβαιώνω, βεβαίωση, βεβαιωτικός, επιβεβαιώνω, πρόβατο (<ρηματικό επίθετο του ρ. προβαίνω).
συνώνυμα: βαδίζω, πορεύομαι, ὁδεύω, ἒρχομαι,  ὁδοιπορῶ.

· βάλλω
ομόρριζα: (θ. βαλ-βολ-βλη-βελ-) εμβάλλω, εμβολή, εμβόλιμος, έμβολο, εμβολίζω, εμβόλιο, εμβολιάζω, εισβάλλω, εισβολή, εισβολέας, εκβάλλω, εκβολή,συμβάλλω, συμβολή, συμβόλαιο, συμβολαιογράφος, σύμβολο, συμβολίζω, συμβολικός, συμβολισμός, προσβάλλω, προσβολή, προσβλητικός, προβάλλω, προβολή, προβολέας, πρόβλημα, προβληματικός, αναβάλλω, αναβολή, αναβλητικός, καταβάλλω, διαβάλλω, διαβολή, διαβλητός, αδιάβλητος, διάβολος, διαβολιά, μεταβάλλω, μεταβολή, μεταβλητός, αμετάβλητος, ευμετάβλητος, παραβάλλω, παράβολο, παραβολή, παραβολικός, αντιπαραβάλλω, περιβάλλω, περιβάλλον, περιβολή, περίβλημα, περίβολος, περιβόλι, αμφιβάλλω, αμφίβολος, αναμφίβολος, αμφιβολία, αποβάλλω, αποβολή, απόβλητα, υποβάλλω, υποβολέας, υπερβάλλω, υπερβολή, υπερβολικός, ανυπέρβλητος, επιβάλλω, επιβολή, επιβλητικός,  βολή, βόλι, βολίδα, βαλβίδα, βαλάντιο, βέλος, εμβέλεια, βλήμα, βλητικός, έμβλημα, μεταβλητότητα, υποβλητικός, αμετάβλητος, διαβλητός, απόβλητος,   βαλλιστικός, βελόνα, βολιδοσκοπώ(:προσπαθώ με έμμεσο τρόπο να εξιχνιάσω τις διαθέσεις κάποιου)    , τοξοβολία, λιθοβολισμός, πυροβολισμός, φυλλοβόλος, δισκοβόλος, μυροβόλος, κεραυνοβόλος, βόλος, γυροβολιά, καταβολάδα, βαλβίδα, τοξοβολία, εμβόλιμος, έμβολο, εμβόλιο,
 λιθοβολισμός, πυροβολισμός, φυλλοβόλος, κεραυνοβόλος, βελόνι, βελόνα.

· βιόω-ῶ < βίος
ομόρριζα: βίος, βιός (:περιουσία), βιοτικός, έμβιος, βιώνω, βίωμα, βιωματικός, διαβιώνω, διαβίωση, αντιβίωση, αναβίωση, διαβίωση, επιβιώνω, επιβίωση, συμβιώνω, συμβίωση, βιώσιμος, βιωτικός, αβίωτος, βιογραφία, βιοθεωρία, βιολογία, βιολογικός, βιομηχανία, βιομηχανικός, βιοπάλη, βιοπαλαιστής, βιοψία, βιογράφος, βιογραφικός, ισόβιος, υδρόβιος
συνώνυμα: ζήω-ῶ, διαιτάομαι-ῶμαι.
αντώνυμα: ἀποθνῄσκω, τελευτάω-ῶ.

· βλάπτω
ομόρριζα: βλάπτω, βλαπτικός, βλάβη, βλάψιμο, βλαβερός, αβλαβής, βλαμμένος, επιβλαβής, φρενοβλαβής, φρενοβλάβεια.

· βλέπω 
ομόρριζα: βλέμμα, βλέφαρο, βλεφαρίδα, περίβλεπτος, βλοσυρός (ίσως), απρόβλεπτος, βλέψη, πρόβλεψη, επίβλεψη, αβλεψία, αποβλέπω, επιβλέπω, διαβλέπω.
συνώνυμα: ἀθρῶ, θεῶμαι, θεωρῶ, ὁρῶ.
Αντώνυμα: τυφλοῦμαι, τυφλός εἰμι, ἀβλεπτῶ, τυφλώττω

· βοηθέω-ῶ < βοηθός < βοή+θέω (:τρέχω) : σπεύδω στην κραυγή (για βοήθεια).
ομόρριζα: βοήθεια, βοήθημα, βοηθητικός, βοηθός, βοηθώ, αβοήθητος, (επίσης: βοή, βοερός, βουητό/βοητό).
συνώνυμα: ἀρήγω ( αρωγή:βοήθεια), ἐπικουρῶ, ὑπουργῶ, συμπράττω, τιμωρῶ τινι, ἀμύνω τινί.

· βουλεύομαι (:σκέπτομαι, εξετάζω) ενώ βουλεύω (: είμαι βουλευτής).
ομόρριζα: βουλευτήριο, σύμβουλος, κακόβουλος, επίβουλος, βουλεύομαι, βούλευμα, βουλευτής, βουλευτήριο, βουλευτικός, βουλευτιλίκι, κοινοβούλιο, κοινοβουλευτικός, κοινοβουλευτισμός, ευρωβουλευτής, ευρωβουλή, ευρωκοινοβούλιο, επιβουλεύομαι, επίβουλος, επιβουλή, 	συμβουλεύω-ομαι, συμβουλή, συμβούλιο, σύμβουλος, συμβουλευτικός, διαβουλεύομαι,  διαβούλιο (:σύσκεψη).

συνώνυμα: διαλογίζομαι, ἐνθυμοῦμαι, σκοπῶ

· βούλομαι
ομόρριζα: βούληση, βούλημα, βουλητικός, άβουλος,  βουλησιαρχία.
συνώνυμα:(ἐ)θέλω, ἐπιθυμῶ, ἐφίεμαι, ἐρῶ, ποθῶ, ὀρέγομαι, γλίχομαι.

ΠΡΟΣΟΧΗ!
α) βούλομαι: επιθυμώ, έχω κατά νου να κάνω κάτι, έχω απλή επιθυμία, κλίση, διάθεση, της οποίας η  εκτέλεση δεν εξαρτάται από τον λέγοντα
     ἐθέλω: έχω αποφασίσει κατόπιν σκέψεως και σχεδίου να κάνω κάτι.
β) βούλομαι: επιθυμώ.
    βουλεύομαι: σκέφτομαι, κρίνω, αποφασίζω.
    βουλεύω: είμαι βουλευτής/σκέφτομαι, σχεδιάζω/(+τελικό απαρέμφατο):
    αποφασίζω να κάνω κάτι.

Γ

· γελάω-ῶ 
ομόρριζα: γελοίος, φιλόγελως, κλαυσίγελως, καταγέλαστος, γελαστός, ἀγέλαστος, περίγελως ,γέλιο, γελοιογραφία, γελωτοποιός

· γεννάω-ῶ
ομόρριζα: (θ. γενν-) γεννώ, γέννηση, γέννημα, γεννητικότητα, υπογεννητικότητα, γέννα, γενναίος, γενναιότητα, γενναιόφρων, γενναιόψυχος/-ία, γεννήτρα(αυτή που γεννά,η μητέρα,π.χ.γεννήτρα  γη)γεννήτρια, γεννοφάσκια,γεννήτορας,γεννητούρια,γεννοβολώ.

· γίγνομαι
ομόρριζα: (θ. γεν-) γένος, γένεση, γενεσιουργός,γενέτειρα,γενεά, γενεαλογία, γενιά, γενέτειρα, γενέθλιος, γενέθλια, ευγενής, ευγενικός, ευγένεια, αγενής, αγένεια, συγγενής, συγγένεια,  γενετικός, γενετική, γενεσιουργός, γενετήσιος, γηγενής, οικογένεια, προγενέστερος, ενδογενής, εξωγενής,  πρωτογενής,παλιγγενεσία, παθογένεια, γενικός, γενικεύω, γενίκευση, γενικολόγος, γενικολογία.
(θ. γον-) γόνος, γονιός, γονίδιο, έκγονος (:εγγονός), εγγονός, εγγονή,γόνιμος, γονιμότητα, γονικός, παθογόνος, ρυπογόνος, γονή (:παιδί, απόγονος), γονότυπος, απόγονος, πρόγονος, προγονικός. άγονος,  νεογνό, γνήσιος, γνησιότητα.

ΠΡΟΣΟΧΗ ΣΤΑ ΣΥΝΘΕΤΑ ΤΟΥ «γίγνομαι»
ἀπογίγνομαι: απομακρύνομαι, πεθαίνω.
ἐγγίγνομαι: φυτρώνω, συμβαίνω.
περιγίγνομαι: υπερισχύω, νικώ, επιζώ.
προσγίγνομαι: προσέρχομαι, προστίθεμαι, φθάνω, συμβαίνω.
διαγίγνομαι: διέρχομαι, παρεμβαίνω, περνώ.
ἐκγίγνομαι: παρέρχομαι, πεθαίνω/γεννιέμαι.
συγγίγνομαι: συναναστρέφομαι, συναντώ.
ἐπιγίγνομαι: συμβαίνω μετά/επιτίθεμαι.
προγίγνομαι: συμβαίνω προηγούμενα.
καταγίγνομαι: διαμένω, κατοικώ/ασχολούμαι με κάτι.

· γιγνώσκω
ομόρριζα: γνώμη, γνωμικό, γνωμοδότης, -δότηση, -δοτικός, γνωμοδοτώ, γνώμονας, γνωματεύω, γνωμάτευση, εμπειρογνώμων, πραγματογνώμων, γνωρίζω, γνώριμος, γνώρισμα, αγνώριστος, γνώση, γνώστης, άγνοια, αγνοώ, 	γνωστικισμός -ιστής, αγνωστικιστής, γνωστικός, γνωστοποιώ, γνωστός, άγνωστος, ανάγνωση, -ιμος, -ιμότητα, ανάγνωσμα, αναγνώστης -στήριο -στικό, γευσιγνώστης, διαγιγνώσκω, διάγνωση, διαγνωστικός, απόγνωση, 	επίγνω ση, συγγνώμη, ευγνώμων, αγνώμων, ευγνωμοσύνη, αγνωμοσύνη, ευγνωμονώ, πρόγνωση.
συνώνυμα : οἶδα, ἐπίσταμaι, γνωρίζω, μανθάνω
αντίθετα: ἀγνοῶ

· γράφω
ομόρριζα: γράφω, γραφέας, γραφείο, γράμμα, γραμμάριο, γραμματέας, γραμματεία, γραμματική, γραμματικός, γραμματιζούμενος, γραμμάτιο, γράψιμο, γραμματοκιβώτιο, γραμματολογία, γραμματοσειρά, γραμματόσημο, γραμμή, γραμμικός, γραπτός, γραπτώς, γραφή, γραφέας, γραφίδα, γραφείο, γραφειοκράτης, γραφειοκρατία /-ικός, βιογραφία, πεζογραφία, αγιογραφία, δημοσιογραφία, αρθρογραφία, ιστοριογραφία, γελοιογραφία, λαογραφία, ιχνογραφία, γραφικός, γραφολόγος, γραφομηχανή, συμβολαιογράφος, αρθρογραφώ,  αρθρογράφος, κακογράφος, καλλιγράφος, ορθογραφώ, ορθογράφος, ανορθόγραφος, ψευδεπίγραφος, άγραφος, αγράμματος, εγγράφω, έγγραφος, εγγραφή, εγγράμματος, εγγράψιμος, επίγραμμα, επιγραμματικός, επιγραφή, αναγράφω,-ή, καταγράφω /-ή, διαγράφω /-ή, μεταγράφω /-ή, παραγράφω /-ή, αντιγράφω /-ή, περιγράφω /-ή /-ικός, υπογράφω /-ή, απογραφή, καταγεγραμμένος, υπογεγραμμένος, συγγράφω, συγγραφέας, συγγραφή, ζωγράφος, ζωγραφίζω, ζωγραφική, ιχνογραφώ.

Δ

· Δέδοικα-δέδια 
ομόρριζα: δέος, άδεια, δειλός, δεινός, περιδεής, δεινότητα, δεινοπαθώ, επιδείνωση, δεισιδαιμονία, δεισιδαίμων, ψοφοδεής, (=αυτός που φοβάται τον κρότο, φοβερά, δειλός).(βλ. δέος) 
συνώνυμα: φοβούμαι, ὀκνῶ, ὀρρωδῶ 

· δεῖ
ομόρριζα: δέηση, ένδεια, ενδεής
συνώνυμα: πρέπει, προσήκει, χρή, χρεών ἐστί

· δείκνυμι
ομόρριζα:  δεικτικός, επίδειξη, επιδεικτικός, αποδεικνύω, απόδειξη, αποδεικτικός, αναπόδεικτος, αυταπόδεικτος, υποδεικνύω, υπόδειξη, υπόδειγμα, υποδειγματικός, αναδεικνύω, ανάδειξη, καταδεικνύω, κατάδειξη, ένδειξη, αντενδείξεις, δείχνω, δείγμα, δείκτης, δεικτικός, δειγματοληψία, δειγματοληπτικός, δειγματολόγιο, δειγματίζω, δειγματισμός, παράδειγμα, παραδειγματικός, παραδειγματίζω, παραδειγματισμός, δείκτης, δακτυλοδεικτούμενος, δακτυλοδεικτώ.
. συνώνυμα: δηλῶ, ἐμφαίνω, μηνύω, σημαίνω

ΠΡΟΣΟΧΗ ΣΤΑ ΣΥΝΘΕΤΑ ΤΟΥ «δείκνυμι»
καταδείκνυμι: ανακαλύπτω κάτι και το δείχνω.
ἐπιδείκνυμι: αποδεικνύω.
ἀποδείκνυμι: φανερώνω, παρουσιάζω/ορίζω, διορίζω.
ὑποδείκνυμι: δείχνω έμμεσα, υπαινικτικά.
ἐνδείκνυμι: υποδεικνύω, αποδεικνύω με τεκμήρια.
ἀντενδείκνυμαι: εμποδίζω, παρέχω αντίθετες ενδείξεις.
ἐκδείκνυμι: αποδεικνύω.


·  < δέδοικα ή δέδια< (ποιητικό ρήμα δείδω)
ομόρριζα: δέος, αδεής (:άφοβος), άδεια (:αφοβία, ασφάλεια), ψοφοδεής (:αυτός που φοβάται με το παραμικρό), περιδεής (:αυτός που έχει καταληφθεί από μεγάλο φόβο), δειλός, δεινός, δεινότητα, δεινοπαθώ, δεινόσαυρος, δεισιδαίμων, δεισιδαιμονία, τα δεινά (:οι συμφορές), τα πάνδεινα.

· δέομαι (ως αποθετικό) = έχω ανάγκη, χρειάζομαι.
ομόρριζα: δέηση, ενδεής, ένδεια (:φτώχεια, έλλειψη), υποδεέστερος
συνώνυμα: (με τη σημασία του παρακαλώ): ἀντιβολῶ, ἱκετεύω, κελεύω,  (ἐκ)λιπαρῶ, δέησιν ποιοῦμαι.

· δέχομαι
ομόρριζα:  δέκτης, δοκός, δοκάρι, δόκανο ,δοχείο, δεξαμενή, δεξιός, αποδέχομαι,αποδοχή, αποδεκτός, διαδέχομαι, διαδοχή, διαδοχικός, διάδοχος, παραδέχομαι, παραδοχή, παραδεκτός, απαράδεκτος, εκδοχή,υποδέχομαι, υποδοχή, δοχείο δόκιμος, δοκός, δεκτός,δεκτικός,καταδεκτικός, ακατάδεκτος,  ανάδοχος, επιδέχομαι, επιδεκτικός, ανεπίδεκτος,ενδέχεται, ενδεχόμενος,δωροδοκώ, δωροδοκία, δοκάρι, δόκανο, πανδοχείο, πανδοχέας, ξενοδοχείο, ξενοδόχος, αποδέκτης, δεξαμενή

· δέω: έχω ανάγκη, στερούμαι
ομόρριζα: δέηση, ένδεια(: στέρηση, φτώχεια), υποδεέστερος, δεόντως.
συνώνυμα: ἱκετεύω, ἐκλιπαρῶ.

·   δέω -ῶ : δένω, φυλακίζω
ομόρριζα : δένω, δεσμεύω, δεσμός, δέσμιος, αδέσμευτος, σύνδεσμος, επίδεσμος, δεσμωτήριο, δέσμη, δέσιμο, υπόδημα, δεσμευτικός, αδέσμευτος, δετός, δέμα

· Δηλόω-ω
ομόρριζα: δηλαδή (< δῆλα+δή), δηλονότι, δηλοποιώ (:γνωστοποιώ), δήλος (:φανερός, ευδιάκριτος), δηλώνω, δήλωση, δηλωτικός, δηλώσιμος, δηλωσίας (:πρόσωπο που δήλωσε εγγράφως ότι αποκηρύσσει τις πολιτικές του πεποιθήσεις), αδήλωτος.

·  διαιτάομαι-ῶμαι < δίαιτα
ομόρριζα: δίαιτα, διαιτητεύω, διαιτητής, διαιτησία, διαιτητικός, διαιτητική, διαιτολόγιο, διαιτολόγος, διαιτώμαι (:ακολουθώ δίαιτα/περνώ τη ζωή μου κατά συγκεκριμένο τρόπο), ενδιαίτημα (:τόπος κατοικίας), ενδιαιτώμαι (:έχω την κατοικία μου σε συγκεκριμένο χώρο).
συνώνυμα: ζῶ, δίαιταν ποιοῦμαι.

ΠΑΡΑΤΗΡΗΣΗ: Τόσο το διαιτῶμαι όσο και το δίαιτα είχαν στην αρχαία δυο διαφορετικές σημασίες: μια ιατρική (αυτή που διατηρείται και σήμερα˙ δίαιτα:τρόπος διατροφής - διαιτῶμαι:διατρέφομαι, περνώ τη ζωή μου) και μια δικαστική (δίαιτα:κρίση από τρίτον, διαιτησία - διαιτῶμαι: κρίνω, χρησιμεύω ως διαιτητής, από όπου και η λέξη διαιτητής «κριτής» επίσης αρχαία λέξη. Άρα πρόκειται πράγματι για ομόρριζες λέξεις, που συνδέονται ετυμολογικά και διαφοροποιούνται σημασιολογικά στη Ν. Ελληνική, όπου το δίαιτα και το διαιτώμαι κράτησαν μόνο την ιατρική σημασία και το διαιτητής μόνο τη δικαστική.
Γ. ΜΠΑΜΠΙΝΙΩΤΗ, ΛΕΞΙΚΟ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΕΛΛΗΝΙΚΗΣ ΓΛΩΣΣΑΣ, σελ. 488 

· διανοέομαι -οῦμαι
ομόρριζα: εύνοια, ευνοϊκός, ευνοώ, ευνόητος, ευνοούμενος, ευνοημένος, υπόνοια, υπονοούμενο, παρανοώ, παρανόηση, παράνοια, παρανοϊκός, οξύνοια, οξύνους, ομόνοια, μετανοώ, μετάνοια, εννοώ, έννοια, αγχίνοια, αγχίνους (:εύστροφος), άνοια, διχόνοια, ταχύνους, αμβλύνους, βραδύνους, προνοώ, πρόνοια, επινοώ, επινόηση, διανοούμαι, διάνοια, διανόηση, αδιανόητος, διανοούμενος.
συνώνυμα:ἐνθυμοῦμαι, ἐννοῶ, ἐννοοῦμαι, λογίζομαι, τὴν διάνοιαν ἔχω ἐπὶ τινι, ἔννοιά μοι γίγνεται, ἐν νῷ ἔχω.

· διατελέω-ῶ < διά+τέλος
ομόρριζα: (του τελῶ): τελώ, τέλεση, τελεστικός, εκτελώ, εκτέλεση, εκτελεστής, εκτελεστικός, ανεκτέλεστος, επιτελώ, επιτέλεση, επιτελικός, επιτέλους, επιτελείο, αποτελώ, αποτέλεσμα, -τικός, διατελώ (π.χ. διετέλεσε πρεσβευτής στην Γαλλία, διατελώ μετά τιμής), συντελώ, συντέλεση, συντέλεια, συντελικός (χρόνος ρήματος), συντελεσμένος, τελετή, τελετάρχης, τελετουργία, τελετουργικός.
ομόρριζα (του τέλος): τελεία, τέλειος, τελειοθηρία, τελειομανής, τελειομανία, τελειοποιώ, τελειοποίηση, τελειότητα, τελειώνω, τελείωση, τελειωτικός, τελείωμα, τελειωμός, τελειόφοιτος, τελ(ε)ολογία, τελεσίγραφο, τελεσίδικος,	τελεσιδικία, τελεσιουργός, τελεσφόρος, ατελέσφορος, τελεσφορώ, τελώνης (< τέλος+ὠνοῦμαι), τελωνείο, εκτελωνίζω, /-ιστής.
συνώνυμα (του διατελῶ): εἰμί, διάγω, διαγίγνομαι, διαβιῶ, καθίσταμαι.

· διατίθεμαι < διά + τίθεμαι
ομόρριζα: (δια- απο- εκ- συν- ανα- μετα- παρα- προσ- υπο-) θέτω, υιοθετώ, θεμελιώνω, οριοθετώ, αθετώ, διάθεση, διαθεσιμότητα, (απο- συν- προσ- υπο-) θήκη, (από- ανά- έκ- παρά-) θεμα, (αντί- ανά- έκ- πρό- πρόσ- παρά- διά- κατά-) θεση, θεμέλιο, θεσμός, συνθέτης, καταθέτης, θετός, (επί- αντί- σύν- έκ) θετος, επιθετικός, θεμιτός, διαθέσιμος

	 διατίθεμαι (στα ν.ε.): έχω την επιθυμία να κάνω κάτι π.χ. διατίθεμαι να σε βοηθήσω.
 διατίθεμαι (στα α.ε.): αφήνω με διαθήκη, πουλώ, υπόσχομαι, έχω κάποια διάθεση.



· διδάσκω
ομόρριζα:διδάσκαλος, διδασκαλικός,  διδασκαλείο, διδασκαλία διδαχή, δίδακτρα, δίδαγμα, διδάκτωρ, διδακτορικό, διδακτός, αδίδακτος, διδακτέος, αυτοδίδακτος, διδακτορικός
συνώνυμα: δείκνυμι, νουθετῶ, συμβουλεύω, παρακελεύομαι

· διδάσκομαι < ρ. δα και δακ (πρβλ. το ποιητ. δάω = μαθαίνω, ἀδα-ής = ο μη γνωρίζων, δα-ήμων (έμπειρος)
Συνώνυμα: δείκνυμι, νουθετῶ, παραινῶ, ὑφηγοῦμαι, συμβουλεύω, εἰσηγοῦμαι, ὑποτίθεμαι, διδασκαλίαν ή διδαχήν ποιοῦμαι, διδασκαλίαν παρέχω, διδασκαλίᾳ χρῶμαι

· δίδωμι
ομόρριζα: δίνω/δίδω, δόση, δότης, δοτός, εκδίδω, έκδοση, εκδότης, εκδοτικός, εκδοτήριο, ανέκδοτος, παραδίδω, παραδίνομαι, παράδοση, παραδοτέος, διαδίδω, διάδοση, καταδίδω, καταδότης, κατάδοση, αναμεταδίδω, αναμετάδοση, μεταδίδω, μετάδοση, προδίδω, προδότης, προδοσία, προδοτικός, ασυδοσία, ασύδοτος, επιδίδομαι/-ω, επίδοση, επιδοτώ, επιδότηση, ενδίδω, ενδοτικός, αποδίδω, απόδοση, αποδοτικός, ανταποδίδω, ανταπόδοση, ανανταπόδοτος, προσδίδω, ξεδίνω, επιδοτώ, επιδότηση, λογοδοτώ, λογοδοσία, μισθοδοτώ, μισθοδοσία, πλειοδοτώ, πλειοδοσία, πλειοδότης, εξουσιοδοτώ, εξουσιοδότηση, συνταξιοδοτώ, συνταξιοδότηση, προικοδοτώ, προικοδότηση, γνωμοδοτώ, γνωμοδότηση, αιμοδότης, αιμοδοσία, κληροδοτώ, κληροδότηση, κληροδότημα, πυροδοτώ, πυροδότηση, τροφοδοτώ, χρηματοδοτώ, χρηματοδότηση, χρηματοδότης, ηλεκτροδοτώ, ηλεκτροδότηση, σηματοδοτώ, σηματοδότηση, σηματοδότης, τροφοδοτώ, τροφοδοσία, τροφοδότης, τροφοδοτικός, δωρίζω, δωρεάν, δώρημα, δωρητής, δωρεοδόχος, δώρο, δωρίζω, δωροδοκία, δωροδοκώ, δωροδόκος, δωροληπτώ, δωροληψία, 	δωρολήπτης, δοσοληψία,δωσιδικία, δωσίλογος (:υπόλογος, υπεύθυνος), ασύδοτος, ασυδοσία, αντίδοτο.

· δικάζω -δικάζομαι < δίκη
ομόρριζα: δικαστής, δικαστικός, δικαστήριο, δικάσιμος, αδίκαστος, διαδικασία, εκδίκαση, επιδίκαση, δικανικός.
συνώνυμα: διαιτῶ, κρίνω, δικαστής εἰμι, καθίστημί τινα εἰς δίκην, δίκην διώκω, δίκην φεύγω, αἱρῶ τήν δίκην.

· διοικέω-ῶ < διά+οἰκέω-ῶ < οἶκος
ομόρριζα: οίκημα, οίκηση, οικήσιμος, οικία, οικιακός, οικιακά, οικείος, οικειότητα, οικειοποιούμαι, οικειοθελής, (εξ)οικειώνομαι, (απ)οικίζω, οικισμός, οικιστής, οικιστικός, οικογένεια, οικογενειακός, -ώς, οικογενειάρχης, οικοδέσποινα/-δεσπότης, οικοδιδασκαλείο, οικοδομή, οικοδόμημα, οικοδόμηση, οικοδομήσιμος, οικοδομικός, οικοδόμος, οικοδομώ, (ν)οικοκυρά, οικοκυρικός, (ν)οικοκυροσύνη, ανοικοκύρευτος, οικολογικός, οικολόγος, οικονόμος, οικονομία, οικονομικά, οικονομολόγος, οικόπεδο, οικοπεδούχος, οικοπεδοφάγος, οικόσημο, οικοσκευή, οικοσύστημα, οικοτροφείο, οικότροφος, οικουμένη, οικουμενικός, οικουρώ (:μένω στο σπίτι, συνήθως για λόγους ασθενείας), κατοικώ, κάτοικος, κατοικοεδρεύω, κατοικίδιος, κατοικία, κατοικήσιμος, διοικώ, διοίκηση, διοικητής, διοικητήριο, διοικητικός, αποικία, αποικιακός, αποικίζω, αποικιοκρατία, αποικοδόμηση, αποικοδομήσιμος, άποικος, ένοικος, ενοικιάζω, ενοικιαστήριο, ενοικιαστής, ενοίκιο, ενοικιοστάσιο, συνοικώ, συνοικία, σύνοικος, συνοικισμός, συνοικιακός, συνοικέσιο, συνοίκηση, συγκατοίκηση, συγκάτοικος, συγκατοικώ, ανοίκειος, ανοικοδομώ, ανοικοδόμηση, μετοικώ, μέτοικος, μετοικίζω, πάροικος, παροικία, παροικιακός, περίοικος.
συνώνυμα: ἄρχω, διαχειρίζω, κυβερνῶ, ἡγοῦμαι.

· δοκέω-ῶ
ομόρριζα:  δόξα, δοξάζω, δοξαστικός, δοξασία, δοξολογία, δοξολογώ, δόγμα, δογματικός, δογματισμός, αδόκητος, απροσδόκητος, ματαιοδοξία, ματαιόδοξος, φιλοδοξία, φιλοδοξώ, φιλόδοξος, μισαλλοδοξία, μισαλλόδοξος, αισιοδοξώ, αισιοδοξία, αισιόδοξος, απαισιοδοξία, απαισιόδοξος, , παράδοξος, επίδοξος, παραδοξολογία,  προσδοκώ, προσδοκία, ένδοξος, άδοξος, δοξασμένος, δοκησίσοφος (:αυτός που νομίζει ότι είναι σοφός), δόκιμος, δοκιμή (βλ. και παρακάτω δοκιμάζω), κατά το δοκούν. 
συνώνυμα: φαίνομαι, νομίζω, ἡγοῦμαι, ὑπολαμβάνω, οἲομαι, δοξάζω, φρονῶ. 

ΠΑΡΑΤΗΡΗΣΗ: ρ. δοκῶ < θ. δεκ, ρ. δέχομαι/δέκομαι (ομόρριζα: δόκησις, δόξα, δόκιμος, δοκιμάζω κ.ά.)
 Το ρήμα δοκῶ χρησιμοποιήθηκε με πληθώρα σημασιών, η δε ετυμολογική του προέλευση (από το ρήμα δέχομαι) οδηγεί στην άποψη ότι η λέξη αρχικά σήμαινε «κάνω κάποιον να δεχθεί, διδάσκω» (πβ λατ. doceo). Ωστόσο η βασική σημασία του ρήματος δοκῶ ήταν «σκέφτομαι, νομίζω, πιστεύω».
	 Το απρόσωπο δοκεῖ: φαίνεται σε κάποιον ότι, κρίνει κάποιος καλό να
 Στην εκκλησία του δήμου δοκεῖ: αποφασίζω.
῍Εδοξεν τῇ βουλῇ και τῷ δήμῳ: η βουλή και ο λαός αποφάσισαν.
 δόξα(α.ε): γνώμη, άποψη, φήμη.
    δόξα (ν.ε): αίγλη, καλή φήμη.



· δοκιμάζω< δόκιμος < δέκομαι (ιωνικός τύπος του δέχομαι)
ομόρριζα: δοκιμάζω, δοκιμασία, δοκιμή, δοκίμιο, δόκιμος, δοκιμιογράφος, δοκιμαστήριο, δοκιμαστής, δοκιμαστικός.
συνώνυμο: (ἀπο)δέχομαι.
αντώνυμο: ἀποδοκιμάζω.

· δουλεύω < δουλόω -ῶ
ομόρριζα: δουλειά, δούλεψη, δούλεμα, δουλικότητα, δουλοπρεπής, δουλέμπορος, δουλοκτήτης, δουλοπάροικος, δουλικός, δουλοκτητικός, δούλος.

· δέω -ῶ ( δένω, δεσμεύω, φυλακίζω 
ομόρριζα: δεσμός, δεσμεύω, δεσμώτης, δεσμωτήριο, σύνδεσμος, διάδημα, υπόδημα, ανυπόδητος, άδετος, ασύνδετος, δέσμη, δεσμίδα, δέμα, δεμάτι, δετός, συνδετικός, αλληλένδετος, δέσιμο, κομπόδεμα, λαιμοδέτης.

·  δράττομαι
ομόρριζα: δραχμή, δραχμοβίωτος, δραχμοσυντήρητος, δραχμοφονιάς, δραχμικός, δραχμοποιώ, δραχμοποίηση, δράττομαι (: αρπάζω, επωφελούμαι, π.χ. δράττομαι της ευκαιρίας), αδράχνω (: αρπάζω, π.χ. αδράχνω την ευκαιρία).

· δράω-ῶ
ομόρριζα: δράμα, δράση, δραστικός, δραστήριος, δραματικός
συνώνυμα: ἐργάζομαι, πράττω, ποι ῶ

· δύναμαι
ομόρριζα: δύναμαι, δύναμη, αδυναμία, δυναμική, δυναμικό, δυναμικός, δυναμικότητα, δυναμισμός, δυναμίτης, δυναμιτίζω, ενδυναμώνω, ενδυνάμωση, δυναμώνω, δυναμωτικός, δυνάστης, δυναστεία, δυναστικός ,δυναστεύω, δυναμισμός, δυνατός, αδύνατος, αδύναμος, δυνατότητα, δυνητικός, δυνητικά, δυνατά, δυναμικά, αδυνατίζω, αδυνάτισμα, αδυνατώ.
συνώνυμο: οἷός τ' εἰμι.
αντώνυμα: ἀσθενῶ, ἀδυνατῶ.

· δύω
ομόρριζα: αναδύομαι, ανάδυση, καταδύομαι, κατάδυση, δύση, δύω, δύτης, δυτικός, δυτικά, δυτικόφιλος, αποδύομαι (: αφιερώνομαι με πάθος σε δραστηριότητα), αποδυτήριο, απεκδύομαι (: αρνούμαι ευθύνη που μου αποδίδουν), εκδύω, έκδυση, ενδύω, ένδυμα, ένδυση.

Ε

· ἐγκαλῶ: κατηγορώ
ομόρριζα: κάλεσμα, καλεσμένος, κλήση, κλητεύω, κλητήρας, κλητικός, κλητική (πτώση), εγκαλώ (:καταγγέλλω, μηνύω), έγκλημα/-ίας, εγκληματικός/-ικότητα, εγκληματολόγος/λογία, εγκληματώ, έγκληση (:καταγγελία, μήνυση), εγκλητήριο, έκκληση, εκκλησία, εκκλησίασμα/-σμός, /-σιαστικός, συγκαλώ, σύγκληση, 	σύγκλητος, συγκλητικός, προσκαλώ, πρόσκληση, προσκλητήριο, προκαλώ, πρόκληση, προκλητικός, ανακαλώ, ανάκληση, ανακλητικός, παρακαλώ, παράκληση, παρακλητικός, αποκαλώ, επικαλούμαι, επίκληση, αυτόκλητος, ετερόκλητος.
	 ἒγκλημα (α.ε): κατηγορία, καταγγελία, μομφή, διαμαρτυρία.
 ἒγκλημα (ν.ε): παράνομη, ανήθικη πράξη.



· ἐθίζομαι 
ομόρριζα: συνήθεια, εθισμός, ἔθος (= συνήθεια), συνήθης, έθιμο.
Συνώνυμα: ἀσκῶ, γυμνάζω, παιδεύω, συνοικειῶ (του ρ. ἐθίζω)//(του ρ. ἐθίζομαι) ἐν ἔθει εἰμί, ἔθος ἐστί τινι

· εἰκός < εἴκω (άχρηστος ενεστώτας αλλά δόκιμος ο ελλειπτικός β´ παρακ. ἔοικα με σημασία ενεστώτα : είμαι όμοιος με κάποιον και ο υπερσ. ἐῴκειν με σημασία παρατατικού.)
ομόρριζα: επιείκεια, επιεικώς, επιεικής (αρχική σημασία: ταιριαστός : κατάλληλος, δίκαιος), αεικής, (:απρεπής), εικάζω, εικασία, εικαστικός, εική (επιρρ. μόνο στη φράση «εική και ως έτυχε»: στην τύχη, χωρίς συγκεκριμένο σκοπό ή προοπτική, στα τυφλά), εικόνα, εικονίδιο, εικονίζω, εικονικός, εικόνισμα, 	εικονιστικός (:παραστατικός), εικονογραφώ, εικονογράφημα, εικονογραφημένος, εικονογράφηση, εικονογραφία, εικονογραφώ, εικονογράφος, εικονολατρία, εικονολάτρης, εικονομαχία, εικονοκλασία, εικονομάχος, εικονοκλάστης, εικονοληψία, εικονολήπτης, εικονοστάσι, το εικός-τα εικότα /ως εικός :όπως είναι φυσικό, όπως φαίνεται, κατά το εικός/κατά τα εικότα :όπως είναι εύλογο και κατά πάσα πιθανότητα, κατά το εικός και αναγκαίον : σύμφωνα με τη φυσιολογική και αναγκαία πορεία των γεγονότων/, εικοτολογώ, εικοτολογία (:πιθανολογία, αυθαίρετη διατύπωση εκδοχών και συμπερασμάτων, χωρίς αποδείξεις), εικότως (:κατά λογικό και εύλογο τρόπο/όπως πρέπει, δεόντως).
συνώνυμα (του εἴκω): δοκῶ, φαίνομαι, ὁμοίως ἔχω.

ΠΑΡΑΤΗΡΗΣΗ
Δεν πρέπει να συγχέουμε το εἴκω - ἔοικα - ἐῴκειν (:μοιάζω, φαίνομαι) με το εἴκω - εἶκον - εἴξω - εἶξα (και ποιητ. αόρ. εἴκαθον) (:ενδίδω, υποχωρώ, υποτάσσομαι, αποσύρομαι).

· εἰμί
ομόρριζα: ουσία, περιουσία, απουσία, απών, παρουσία, παρών, παρουσιαστικό, ουσιαστικός, ουσιαστικό, ουσιαστικά, εξουσία, εξουσιαστής, εξουσιαστικός, ουσιώδης, ουσιωδώς, επουσιώδης, ανούσιος, το ον, όντως, οντολογία, οντότητα, ετυμολογία, έτυμος (: αληθινός, γνήσιος), ετυμολογικός, ετυμηγορία, έστω.
συνώνυμα: γίγνομαι, ὑπάρχω, διατελῶ, ζῶ, καθίσταμαι.

· εἰκάζω το ρ. απο το (ε)ἴκελος = όμοιος (πρβλ. εἴκω)
ομόρριζα: εικασία, εικόνα, απείκασμα, εικαστικός, εικαστικές τέχνες.
συνώνυμα: ὁμοιῶ, παραβάλλω, παρατίθημι, συγκρίνω, τεκμαίρομαι, ὑποπτεύω, ὑποτοπῶ

· εἴωθα (πρκ.του επικού ἔθω): συνηθίζω
 πρβλ. τὰ εἰωθότα: οι συνήθειες, τα έθιμα.
ομόρριζα: εθίζω, έθος, ήθος, εθισμός, έθιμο, εθιστικός.
συνώνυμα: ἐθίζομαι, ἐν ἔθει εἰμί.

· ἐκδέρω
ομόρριζα: δέρμα, εκδορά, γδάρσιμο, άγδαρτος, δέρας, δέρνω, γδέρνω

· ἐκκλησιάζω: συγκαλώ συνέλευση, παίρνω μέρος σε συνέλευση.
< ἐκκλησία < ἔκκλητος< ἐκ + καλῶ
ομόρριζα: εκκλησία, εκκλησιασμός, εκκλησιαστικός.
συνώνυμα: δημηγορῶ, ποιῶ ἐκκλησίαν.

	ἐκκλησία (5ος-4ος αι. π.Χ.): λαϊκή συνέλευση.
ἐκκλησία (ν.ε.): το σύνολο των πιστών του Χριστιανισμού, ο χριστιανικός ναός.


· ἐλαύνω
ομόρριζα: προέλαση, απέλαση, παρέλαση, επέλαση, σφυρήλατος, αρματηλάτης, έλασμα, αμαξηλάτης, ιχνηλάτης, κωπηλάτης, ποδήλατο, ελαστικός
συνώνυμα: ἀποδιώκω, ἀπωθῶ, ἂγω 

· ἔλέγχω
ομόρριζα: έλεγχος, ελεγκτής, ελεγκτικός, ανεξέλεγκτος, ανεξέλεγκτα, ελεγχόμενος.
συνώνυμα: τεκμήριον, σημεῖον (:απόδειξη).

· ἐλεέω-ῶ 
ομόρριζα: ελεήμων, ανελέητος, ελεημοσύνη, έλεος

· ἓλκω
ομόρριζα: έλξη, ελκυστικός, ανελκυστήρας, ολκάς (= ρυμουλκούμενο πλοίο), ρυμουλκώ, ρυμουλκό, ολκή (=έλξη/ απατεώνας - επιστήμονας ολκής), ελκτικός, καθέλκυση, έλκηθρο, δίολκος
συνώνυμα:  σύρω, σπάω - σπῶ, ἐπισπῶμαι

· ἐλπίζω < ἐλπίς
ομόρριζα: απελπισία, απελπίζω, απελπισμένος, απελπιστικός, άπελπις (π.χ. απέλπιδες προσπάθειες), ανέλπιστος, ελπίδα, ελπίζω, ελπιδοφόρος, φέρελπις, εύελπις, ευελπιστώ.

· ἐναντιοῦμαι
ομόρριζα: εναντίωση, εναντιωματικός, ενάντιος, εναντίον, ενάντια.
συνώνυμα: ἀνθίσταμαι, ἀντίκειμαι, ἀντιτάττ(σσ)ομαι, ἐναντίος εἰμί.
αντώνυμα: σύμφημι, συμπράττω, συντάττομαι.

· ἐπαινῶ < ἐπὶ + αἰνέω-ῶ       (Το ρ. από το αἶνος = μύθος, έπαινος, εξύμνηση)
ομόρριζα: επαινέτης, επαινετός, πολυέπαινος, ἐπαίνεσις, έπαινος, αξιέπαινος, παινεύω, παίνεμα, συναίνεση, παραίνεση, συναινετικός.
συνώνυμα: ἐγκωμιάζω, εὐλογῶ, ὑμνῶ, ἐπαινέτης τινός εἰμι, ἔπαινον λέγω τινός, παραίνεσιν ποιοῦμαι
αντώνυμα: αἰσχύνω, αἰτιῶμαι, κατηγορῶ, λοιδορῶ, μέμφομαι, ὀνειδίζω, ψέγω/(του ἒπαινος:λοιδορία, κατηγορία, μομφή, ψόγος)

· ἐπαίρομαι
ομόρριζα: αίρω, άρση, αρσιβαρίστας, αιώρα, αιωρούμαι, άρδην (: εντελώς, ριζικά), επαίρομαι (: καυχιέμαι), έπαρση, επηρμένος (: φαντασμένος), εξαίρω, έξαρση, αντάρτης, ανταρσία, αντάρτικο, μετωρίτης, μετέωρος, μετεωρολόγος, μετεωρολογικός, μετεωρόλιθος, μετεωρισμός (: ανύψωση και παραμονή στον αέρα σε μετέωρη κατάσταση), μετεωρίζω/-ομαι (: αιωρούμαι), παίρνω (< μεσν. ἐπαίρνω < αρχ. ἐπ-αίρω), πάρσιμο.
συνώνυμα: κομπάζω, μέγα φρονῶ.
αντώνυμο: ταπεινοῦμαι.

· ἐπιθυμέω-ῶ < ἐπί + θυμός
ομόρριζα: επιθυμώ, επιθυμία, επιθυμητός, επιθυμητικός, ανεπιθύμητος, θυμός, θυμοσοφία, θυμόσοφος, θυμώδης, θυμώνω, θυμάμαι, θύμηση, θυμίζω, θυμικός, θυμάμαι, θυμώνω, θυμηδία, θυμοειδής, ενθυμούμαι, ενθύμημα, ενθύμηση, ενθύμιο, αποθυμώ (:νοσταλγώ/επιθυμώ έντονα), λιποθυμώ, λιποθυμία, λιπόθυμος, εύθυμος, ευθυμώ, ευθυμία, ευθυμολογώ, ευθυμολόγημα, ευθυμογράφος, ευθυμογράφημα, άθυμος, αθυμία, κακόθυμος, δύσθυμος, βαρύθυμος.
συνώνυμα: ποθῶ, ἐφίεμαι, ὀρέγομαι, βούλομαι, (ἐ)θέλω, ἐράω -ῶ
αντώνυμα: ἀποστρέφομαι, μισῶ

· ἐπιλανθάνομαι
ομόρριζα: λάθρα, λαθραίος, λαθροθηρία, λαθροχειρία, λαθραναγνώστης, λαθρέμπορος-ιο, λαθρεπιβάτης, λαθρομετανάστης λάθος, λαθεμένος, λαθεύω, αλάθητος, λήθη, λήθαργος, αληθής, αληθεύω, αληθινός, αληθοφανής, λησμονιά, λησμονώ, λησμοσύνη, επιλήσμων, αλησμόνητος, λανθασμένος, αλάθητος, λαθροθήρας. 

· ἐπιμέλομαι-οῦμαι 
ομόρριζα: ἐπιμέλεια,ἐπιμελής,επιμέλημα, επιμελητής,αμέλεια,αμελής,μεταμέλεια
συνώνυμα: θεραπεύω, κήδομαι, μέλει μοί τινος, μεριμνῶ, φροντίζω, ἐπιμέλειαν ποιοῦμαι, ἐπιμελείᾳ χρῶμαι. 
αντίθετα: ἀμελῶ, ἀφροντιστῶ. 

· ἐπιπλήττω
ομόρριζα: (επί -έκ- κατά-) πληξη, πληκτικός, διαπληκτισμός, πληγή, παραπληγικός, πλήγμα, πλήκτρο, πληκτρολόγιο.
συνώνυμα: βάλλω, τύπτω, παίω, πατάσσω.

· ἐπιτηδεύομαι
ομόρριζα: επιτήδευμα (:το επάγγελμα που ασκεί κάποιος για την κάλυψη των βιοτικών του αναγκών), επιτηδευματίας, επιτηδεύομαι (:καταπιάνομαι επαγγελματικά με κάτι), επιτήδειος, επίτηδες, επιτήδευση, (:έλλειψη φυσικότητας στη συμπεριφορά, προσποίηση), ανεπιτήδευτος (:αυτός που διατηρεί την αυθεντικότητά του), ανεπιτήδειος (:αυτός που δε διαθέτει τις κατάλληλες δεξιότητες για κάποιο έργο).

· ἐργάζομαι
ομόρριζα: εργάτης, εργατικός, εργασία, εργαστήριο, εργαλείο, εργάσιμος, ακατέργαστος, επεξεργασία, περιέργεια, -ος, συνεργάτης, καλλιεργήσιμος, κωλυσιεργία, ενέργεια, ενεργειακός, κάτεργο, πάρεργο, συνεργός, εργολάβος, εργολήπτης, άνεργος, άεργος, απεργός, χειρουργός, λειτουργός, μουσουργός, υπουργός, στιχουργός, αυτενεργός, αυτουργός, αγαθοεργία, δημιούργημα, εργασιοθεραπεία, μεγαλουργώ, πανούργος, κακούργος.
συνώνυμα: δρῶ, ποιῶ, πράττω
 αντώνυμα: ἀργῶ
· ἔργον
ομόρριζα: έργο, εργαζόμενος, εργαλείο/-θήκη, εργασία,δι-/προ-εργασία, εργάσιμος, εργασιακός, εργασιοθεραπεία, εργασιολογία, εργασιομανής, εργαστήριο, εργάτης, αρχι-/λιμεν-/ναυτ-/εργάτης, εργατικός, εργατικότητα, εργατοϋπάλληλοι, εργοδοσία/-της, εργολαβία/-ος, εργολήπτης, -ικός,-ψία, εργονομία, εργοστάσιο/-ιακός/-ιάρχης, εργοτάξιο, εργαστήριο, εργαστηριακός, εργόχειρο, εργώδης (:κοπιώδης), αυτενέργεια, ενεργώ, ενεργητικός, ενέργεια,ενεργειακός, αργός, άεργος, άνεργος, ανεργία, απεργός, απεργία, εργάζομαι, επεξεργάζομαι, επεξεργασία, κατεργάζομαι, ακατέργαστος, κατεργασμένος, περιεργάζομαι,περιέργεια,περίεργος, συνεργάζομαι, συνεργάτης, συνεργάσιμος, συνεργασία,καλλιεργώ,καλλιέργεια, συνεργός, σύνεργο, μεγαλουργώ, -ημα, κωλυσιεργώ, -ία, πάρεργο, κάτεργο, αυτουργός, δημιουργός, δημιούργημα, στιχουργός, χειρουργός, πυροτεχνουργός, αμπελουργός, σιδηρουργός, μελισσουργός, αγαθοεργός/ία κακούργος, πανούργος, ξυλουργός, μουσουργός, δραματουργός, θαυματουρ-γός, λειτουργός,-ημα,  υφαντουργός, γενεσιουργός, εριουργός, οπλουργός, στιχουργός, όργανο, οργανικός (< θ. ὀργ- που απαντά και στη λέξη ἔργ-ον),οργανισμός, οργανόγραμμα, αυτενεργός, αυτενέργεια

· ἔρχομαι
ομόρριζα: (θ. ἐρχ-) έρχομαι, ερχομός, παρέρχομαι,μετέρχομαι (:χρησιμοποιώ μέσα για κάποιο σκοπό), υπεισέρχομαι (:εισχωρώ απαρατήρητος), προσέρχομαι, διέρχομαι, διερχόμενος,επέρχομαι, διεξέρχομαι(: διέρχομαι από τη μία άκρη ως την άλλη, αναπτύσσω κάτι από την αρχή ως το τέλος.)
(θ. ἐλυθ-) προσηλυτίζω, προσηλυτισμός, έπηλυς (:αυτός που έρχεται απ΄ έξω,ο ξένος).
(θ. ἐλευ-) έλευση, διέλευση, συνέλευση, προσέλευση, προέλευση, παρέλευση,Ελευσίνα, -ιος, ελεύθερος, ελευθερία, ελευθέριος (:ακόλαστος, έκλυτος), ελευθερόστομος/-ία, ελευθεροτυπία, ελευθερόφρων /-φροσύνη, ελευθερώνω, ελευθερωτής, απελευθερώνω -μένος, ανελεύθερος, απευλεύθερος.
(θ. ἰ-) το ιόν, η ανιούσα, η κατιούσα, εισιτήριο, εξιτήριο, ανεξίτηλος, ισθμός, προσιτός, απρόσιτος, δυσπρόσιτος, ιταμός (:θρασύς), ιταμότητα,οι ανιόντες(οι πρόγονοι), οι κατιόντες(οι απόγονοι).
συνώνυμα: ἀφικνοῦμαι, φθάνω, ἥκω (:έχω έρθει).
αντώνυμα: οἴχομαι (:έχω φύγει), φεύγω.
[Σημείωση: Σύμφωνα με το Λεξικό Νέας Ελληνικής του Γ. Μπαμπινιώτη (σ. 593) το επίθετο ελεύθερος ετυμολογικά συνδέεται περισσότερο προς λέξεις που σε άλλες Ι. Ε. γλώσσες δηλώνουν το «λαό» παρά με το ἐλεύσομαι (και την παρετυμολογική μάλλον ερμηνεία του «ελεύθερος»:αυτός που μπορεί να έρθει/πάει όπου θέλει!)]

· ἐσθίω (αόρ. β'  ἔφαγον)
ομόρριζα: εδώδιμος, φαγώσιμος, φαγητό, έδεσμα, φαγάς, φαΐ, φαγωμός, φαγωμάρα (= φιλονικία), φαγώσιμο, φαγάνα, φαγωμένος, φαγώνομαι( = κατατρώγομαι, φθείρομαι, στενοχωριέμαι, φιλονικώ).
συνώνυμα: βιβρώσκω, γεύομαι, σιτοῦμαι, τρώγω, σῖτον αἱροῦμαι, σίτου ή σίτων ἅπτομαι

· εὑρίσκω
ομόρριζα:  βρίσκω, (εφ- αν- εξ- συν-) εύρεση, ευρετής, εφευρέτης,  εφεύρεση, εύρετρα, εύρημα, ευρεσιτεχνία, ευρετήριο, δυσεύρετος, ευρηματικός.
συνώνυμο: τυγχάνω

· ἔχω
ομόρριζα: (θ. εχ-εξ-οχ-) ενέχομαι, ενοχή, ένοχος, ενοχοποιώ, εξέχω, εξοχή, έξοχος, εξέχων, συνέχω, συνέχεια,  συνεχώς, συνοχή, συνεκτικός, προσέχω, προσοχή, προσεκτικός, προέχω, ανέχομαι, ανοχή, ανεκτικός, κατέχω, κατοχή, κάτοχος,	κατοχικός, μετέχω, μετοχή, μετοχικός, μέτοχος, παρέχω, παροχή,περιέχω, περιοχή, περιεχόμενο, περιεκτικός,αντέχω, αντοχή, ανθεκτικός, απέχω, αποχή, υπερέχω, υπεροχή, υπέροχος, εκεχειρία, ανακωχή, εχεμύθεια, εχέμυθος, έξη (:συνήθεια), μέθεξη (:συμμετοχή), ευεξία,καχεξία, καχεκτικός, εξής, εφεξής, πλεονεξία, πλεονέκτης, πολιούχος, κληρούχος, κληρουχία, ραβδούχος, βιταμινούχος, συνταξιούχος, αδειούχος, νουνεχής (:συνετός), προσεχής, εχέφρων (:συνετός), εκεχειρία, ανακωχή, κακουχία, ηνίοχος.
(θ. σχ-) σχέση, σχετικός, σχετικά, άσχετος, σχήμα, πρόσχημα, σχηματίζω, σχηματισμός,  σχηματικός, ασχημάτιστος, σχέδιο, σχεδιάζω, σχεδιαστής, σχεδόν, άσχημος, σχολή, ασχολία, σχολείο.

Ζ
·  ζημιῶ < ἡ ζημία
ομόρριζα: ζημιά, ζημία, ζημιάρης/-άρικος, ζημιώνω, ζημιογόνος, επιζήμιος, αποζημιώνω, αποζημίωση.
συνώνυμα: βλάπτω, κακουργῶ, φθείρω.
αντώνυμα: ὠφελῶ, λυσιτελῶ, ὀνίνημι (:ωφελώ).

· ζητέω -ῶ
ομόρριζα: ζήτηση, ζήτημα, αζήτητος,  συζήτηση, εκζήτηση, επιζήτηση, συζητητής, ζητιάνος,ζητιανιά, ζητιανεύω, αναζήτηση, εξεζητημένος (: ο αφύσικος, ο επιτηδευμένος), συζητήσιμος, ,  καταζητώ, καταζητούμενος, επιζητώ, αναζητώ.
συνώνυμα:αἰτῶ,  δοκιμάζω,  ἐρευνῶ, ἐξετάζω.

· ζήω-ῶ
ομόρριζα: ζωή, ζωηρός, ζωηρεύω, ζωηρόχρωμος, ζωτικός, ζώο, ζωικός, ζωοποιός, , ζωοδόχος,  ζωέμπορος, ζωόφιλος, ζωοτροφή, ζωολογία, ζωοκλοπή, ζωοκτονία, ζωγραφίζω, ζωγραφική, ζωγραφικός, ζωγραφιστός, ζώδιο, ζωδιακός, ζωντανός, ζωντανεύω, ζωντάνια, ζωντοχήρος/-α, αναζωογονώ, αναζωογόνηση, ζωοδότης/-τρα, καλο-/κακοζωισμένος, ζωοδόχος, , ζωώδης, ζωόμορφος, ζωολογικός, ζωύφιο, ζωφόρος/ζωοφόρος, επιζώ, συζώ, η ζήση, ζωτικότητα, ζωογόνηση, αναζωογονητικός, επιζώ
συνώνυμα: διαιτῶμαι, βιόω-ῶ.
αντώνυμα: ἀποθνῄσκω, τελευτάω-ῶ.
Η

· ἡγέομαι-οῦμαι
ομόρριζα: ηγούμενος, ηγεμόνας, ηγεμονία, ηγεμονικός, ηγεμονεύω, ηγεσία, ηγέτης, ηγετικός, ηγήτορας, ηγούμενος, εισήγηση, εισηγητής, εισηγούμαι, αφηγούμαι, αφήγηση,αφηγηματικός, ανεξήγητος, εξηγώ, εξηγούμαι, εξήγηση, επεξηγηματικός, διηγούμαι, διήγηση, διήγημα, διηγηματικός, ανεκδιήγητος, αρχηγέτης, ποδηγετώ, ποδηγέτηση, προηγούμαι, προηγούμενος, προηγουμένως, περιήγηση, περιηγητής, περιηγούμαι, περιηγητικός ,καθηγητής, καθηγητικός, υφηγητής, καθοδηγητής.
συνώνυμα: νομίζω, δοκῶ, οἴομαι-οἶμαι, ὑπολαμβάνω, κρίνω// οδηγῶ, τήν ὁδόν δείκνυμί τινι, ἂρχω, βασιλεύω, δυναστεύω, κρατῶ, ἡγεμονεύω

ΠΡΟΣΟΧΗ ΣΤΗ ΣΗΜΑΣΙΟΛΟΓΙΚΗ ΑΠΟΧΡΩΣΗ ΤΩΝ ΡΗΜΑΤΩΝ
ἡγοῦμαι: θεωρώ (εκφράζει μια αξιολογική κρίση).
νομίζω: θεωρώ (χωρίς αμφιβολία).
οἴομαι-οἶμαι: θεωρώ (για σφαλερή γνώμη).
	 συντάξεις:		ἡγοῦμαι + γενική: είμαι αρχηγός, κυβερνώ
			ἡγοῦμαι + δοτική: οδηγώ
			ἡγοῦμαι (απόλ.): βαδίζω, πορεύομαι
			ἡγοῦμαι + ειδ. απρφ.: νομίζω ότι
			ἡγοῦμαι + αιτ. + αιτ.:θεωρώ κάτι ως...
[Στα ν.ε το ἡγοῦμαι σημαίνει: είμαι οδηγός, είμαι επικεφαλής, διευθύνω.]



· ἥδομαι: ευχαριστιέμαι
ομόρριζα: αηδία, αηδιαστικός, αηδιάζω, ηδονίζομαι, ηδονή, ηδονικός, ηδονισμός, ,ηδονιστής, ηδονολάτρης, ηδονοβλεψίας, ηδονοθήρας, ηδυντικός, ηδυπαθής, ηδυπάθεια, ηδύποτο, ηδύοσμος (:δυόσμος), ήδυσμα, φιλήδονος..
συνώνυμα : ἀγάλλομαι, τέρπομαι, χαίρω , γέγηθα, φαιδρύνομαι εὐφραίνομαι
αντώνυμα : ἄχθομαι, θλίβομαι, ἀθυμῶ, ἀνιῶμαι,  βαρύνομαι,χαλεπῶς ή βαρέως φέρω, λυποῦμαι.

Θ
· θαρρέω -ῶ (θαρσέω -ῶ)
ομόρριζα: θαρραλέος, ξεθάρρεμα, θαρρετός, αναθαρρώ, θράσος, θρασύτητα.
Συνώνυμα: ἀνέχομαι, ἐπιρρώνυμαι, εὐθαρσῶ, καρτερῶ, τολμῶ
Αντώνυμα: δέδοικα, ὀκνῶ, πτήσσω, φοβοῦμαι

· θαυμάζω < θαῦμα
ομόρριζα: θαυμασμός, θαύμα, θαυμαστής, θαυματοποιός, θαυματουργός, θαυμαστός, θαυμάσιος, αξιοθαύμαστος.
συνώνυμα: ἂγαμαι, ἐκπλήττομαι.
αντώνυμα: ἀτιμάζω, καταφρονῶ, περιορῶ.

· θεάομαι - ῶμαι
ομόρριζα: θέαμα, θεαματικός, θεατής, θέατρο, θεατρικός, θεατρώνης, αθέατος, αξιοθέατος

· θεωρῶ < θεωρός 
ομόρριζα: θεώρημα,  θεώρηση, ἐπίθεώρηση, ανάθεώρηση, θεωρητικός, αθεώρητος, δυσθεώρητος.
συνώνυμα: ἀθρῶ, ἐκλογίζομαι, ἐξετάζω, ὁρῶ, θεῶμαι, παρατηρῶ, προσέχω εἴς τι, σκοπῶ-σκοποῦμαι. 

· θνῄσκω
ομόρριζα: θνήσκω, θνητός, θνησιμότητα, θνησιμαίος (: αυτός που είναι καταδικασμένος να πεθάνει), θνησιγονία, θνησιγέννητος, θνησιγενής, θνησιγένεια, ημιθανής, θανή (:θάνατος), θάνατος, θανάσιμος, θανατηφόρος, θανατικός, θανατοποινίτης, αθάνατος, αθανασία, θανατοφοβία, θανατοφιλία, θανατώνω, πεθαμένος, πεθαμός, πεθαίνω, απέθαντος.
συνώνυμα : ἀπογίγνομαι, τελευτάω-ῶ.
αντώνυμα: ζήω-ῶ, βιόω-ῶ.

· θυμόομαι-οῦμαι<θυμός 
ομόρριζα: θυμώνω, οξύθυμος ,θυμοσοφία, θυμηδία(= η ελαφρά σκωπτική διάθεση γέλιου), ενθυμούμαι, θυμάμαι, ενθύμημα, ενθύμηση, θυμίζω, ενθύμιο.
συνώνυμα: ἀγανακτῶ, ὀργίζομαι, χαλεπαίνω, θυμός ἒχει με, δι' ὀργῆς ἢ ἐν ὀργῇ ἒχω τινά, ἐν ὀργῇ ποιοῦμαι. 


Ι

· ἱδρύω 
ομόρριζα: ίδρυμα, ίδρυση,ιδρυτής,ιδρυτικός, ανίδρυτος,ιδρυματισμός.
συνώνυμα: δέμω, θεμελιῶ, κτίζω, οἰκοδομῶ 

· ἱππεύω
ομόρριζα: ιππέας, ίππος, ιππευτήριο, ιππευτική, ιππεύω, ιππηλασία, ιππηλάτης, ιππήλατος (:αυτός που τον σέρνει άλογο), ιππικός, ιπποδρομία, ιπποδρόμιο, ιππόδρομος, ιπποδύναμη, ιππόκαμπος, ιπποκόμος, Ιππόδαμος, ιπποδάμειος, Ιπποκράτης, Ιππόλυτος, ιππομαχία, ιπποστάσιο, ιππότης, ιπποσύνη, ιπποτικός, ιπποτροφείο, ιπποτρόφος, ιπποφορβείο
.
· ἳστημι -ἵσταμαι
ομόρριζα: (θ. στα-) στάση, στατικός, ένσταση, έκσταση, εκστατικός, σύσταση, συνιστώ, συνίσταμαι, συστατικός, συστατικό, κατάσταση, κατάστημα, καταστατικό, διίσταμαι, διάσταση, μετάσταση, παριστάνω, παράσταση, παραστατικός, αντίσταση, ανθίσταμαι, αντιστασιακός, περίσταση, περιστασιακός, απόσταση, προστασία, προστατεύω, προστάτης, ενίσταμαι, υφίσταμαι, υπόσταση, σταματώ, ασταμάτητα, ασταμάτητος, στάθμη, σταθμός, αστάθμητος, σταθμεύω, στάθμευση, σταθερός, ευσταθής, ασταθής, ευστάθεια, αστάθεια, καθεστώς, κατεστημένο, στασιάζω, στασίδι, αναστατώνω, αναστάτωση, άστατος, ανάστατος, ανασταίνω, ανάσταση, στάσιμος, στατικός, αποστατώ, αποστασία, συμπαρίσταμαι, συμπαράσταση, προΐσταμαι, προϊστάμενος, ανυπόστατος, νεοσύστατος, συστάδα (: πυκνή ομάδα) , εκ του συστάδην (:από κοντά), , εμπεριστατωμένος (= λεπτομερής, ακριβής),ιστός, ιστίο, σταυρός, στέκομαι
 (θ. στη-) στήνω, συστήνω, στητός, στήλη, στηλιτεύω (= εξευτελίζω, στιγματίζω,)  στήθος,   διάστημα, σύστημα, ανάστημα, απόστημα, στέκομαι

Κ

· καθαιροῡμαι < κατά+αἱροῦμαι
ομόρριζα: αίρεση, αιρετός, αιρετικός, αναιρώ, αναίρεση, αφαιρώ, αφαίρεση, αναφαίρετος, αφαιρετικός, αφαιρετός, αφαιρετέος, αφηρημένος, αφηρημάδα, διαιρώ, διαίρεση, διαιρέτης, διαιρετέος, διαιρετικός, αδιαίρετος, εξαιρώ, εξαίρεση, εξαίρετος, εξαιρετικός, εξαιρέσιμος, εξαίρετα, εξαιρετικά, ανεξαιρέτως, υπεξαιρώ, υπεξαίρεση, καθαιρώ, καθαίρεση, προαιρούμαι (:προτιμώ, επιλέγω), προαίρεση, προαιρετικός, προαιρετικά, συναιρώ, συναίρεση, συνηρημένος, ασυναίρετος, καλοπροαίρετος, κακοπροαίρετος, αυτοπροαίρετα, αρχαιρεσίες (:εκλογή αρχών, αντιπροσώπων), αυθαίρετος.
συνώνυμα: φθείρω, ὄλλυμι, καταστρέφω.
αντώνυμα: ἀνίστημι, οἰκοδομῶ, κτίζω.


ΠΡΟΣΟΧΗ!
   καθαιρῶ  (<κατά+αἱρῶ) καταστρέφω/καταδικάζω.
       καθαίρω  καθαρίζω (ομόρρ.: κάθαρση, ακάθαρτος, κάθαρμα, καθάρσιο,
        ακαθαρσία, καθαρτήριο).
       καταίρω  (<κατά + αἴρω)  καταπλέω.


· καλέω -ῶ
ομόρριζα: κλήση (και σύνθετα με: ανά, εκ, παρά, πρό, πρός, μετά, επί, σύν) κλητήρας, κλητεύω, προσκλητήριο, έγκλημα, εγκληματίας, εγκληματικός, εγκληματικότητα, εκκλησία, προσκεκλημένος, έκκλητος, σύγκλητος, αυτόκλητος, άκλητος, κάλεσμα, παρακάλια.
συνώνυμα: ὀνομάζω, προσαγορεύω, φωνῶ, ἐπιβοῶμαι, κελεύω, παρακαλεύομαι, παρορμῶ, παραινῶ, νουθετῶ.

· Κάμνω
ομόρριζα: κάματος, ακάματος, ακαμάτης, μεροκάματο
συνώνυμα: κοπιῶ, μοχθῶ, πονῶ

· κάομαι/καίομαι
ομόρριζα: καύση, έγκαυμα, καυστικός, καυστήρας, διακαής, καύσωνας, καψάλισμα
συνώνυμα: ἐμπίμπρημι, πυρπολῶ, φλέγω

· κακῶς ποιῶ : καταστρέφω, κακοποιώ
ομόρριζα: ποίηση, ποίημα, ποιητής, ποιητικός, αποποιούμαι, αποποίηση, εκποιώ, εκποίηση, μεταποιώ, μεταποίηση, παραποιώ, παραποίηση, περιποιούμαι,	περιποίηση, προσποιούμαι, προσποίηση, προσποιητός, ικανοποιώ, ικανοποίηση, ανικανοποίητος, ικανοποιητικός, πραγματοποιώ, πραγματοποιήσιμος, απραγματοποίητος, δραματοποιώ, τραγικοποιώ, γελοιοποιώ, αξιοποιώ, μεγαλοποιώ, χρησιμοποιώ, ηθοποιός, ηθοποιία, υποδηματοποιός, αρτοποιός, επιπλοποιός, φαρμακοποιός, γελωτοποιός.
αντώνυμο: εὖ ποιῶ, εὐεργετώ.
συνώνυμα (του ποιῶ): πράττω, δρῶ, ἐργάζομαι.
αντώνυμα (του ποιῶ): ἀργῶ, ἡσυχίαν ἔχω.

· κεῖμαι
ομορριζα: κείμαι (:βρίσκομαι, είμαι τοποθετημένος), κείμενο, κειμενικός, κειμενικότητα, κειμενογράφος, κειμήλιο, κειμηλιοθήκη, διάκειμαι (:βρίσκομαι σε συγκεκριμένη ψυχική κατάσταση), διακειμενικότητα, σύγκειμαι (:απαρτίζομαι από επιμέρους τμήματα), συγκείμενος, πρόσκειμαι (:υποστηρίζω πολιτικά κάποιον/κάτι), προσκείμενος, υπέρκειμαι (:βρίσκομαι πάνω από κάτι), υπερκείμενος, απόκειται (:εξαρτάται από κάποιον), εναπόκειται (εξαρτάται από κάποιον), επίκειται (:πρόκειται να συμβεί), επικείμενος, έγκειται (:βρίσκεται), παράκειμαι (: είμαι κοντά), παρακείμενος, υπόκειμαι (:είμαι στη δικαιοδοσία κάποιου), υποκείμενο, υποκειμενικός, αντίκειμαι (σε, προς: βρίσκομαι σε αντίθεση, αντιβαίνω προς κάτι), αντικείμενο, αντικειμενικός, αντικειμενικότητα, αντικειμενοποιώ, πρόκειται, προκείμενο(ς), κείτομαι, κοίτη, κατάκοιτος, κοιτώνας.

· κελεύω
ομόρριζα: κελεύω (: δίνω διαταγή), κελευστής, κέλευσμα (: προσταγή στην οποία δε μπορεί κανείς παρά να υπακούσει), παρακελευσματικός (:προτρεπτικός).
συνώνυμα: ἀντιβολῶ, δέομαι, ἰκετεύω / διατάσσω, παραγγέλλω, ἐπιστέλλω, ἐντέλλομαι / παραινῶ, προτρέπω, συμβουλεύω.

· κεράννυμι-μαι 
ομόρριζα: κράση, κράμα, κρασί, κρατήρας, κέρασμα, εύκρατος, άκρατος (οίνος). 
συνώνυμα: μείγνυμι

·  κλέπτω 
ομόρριζα: κλέφτης, κλοπή, κλοπιμαία, κλεψίτυπος, κλεψύδρα, κλεπταποδόχος, αντικλεπτικό, κλεπτομανής,-ία

· κλίνω
ομόρριζα: κλίνη, κλίμακα, επικλινής, κατά/από/ὑπό/κλίση, ανάκλιντρο, κλίμα.
συνώνυμα: ῥέπω, στρέφω, τρέπω

· κοινωνέω-ω < κοινωνός < κοινός (κοινῶ)
ομόρριζα: κοινωνός, ακοινώνητος, κοινωνικός, κοινωνιολογία, κοινωνικοποίηση, κοινωνιογλωσσολογία, κοινοτάρχης, κοινόβιο, κοινοβούλιο, κοινοκτημοσύνη, κοινοποίηση, κοινοπολιτεία, κοινοπραξία.

· κολάζω (:τιμωρώ)
ομόρριζα: ακολασία, ακόλαστος, κόλαση, κολάζω, κολαστήριο, κολασμός (:ποινή), κολάσιμος (:αξιόποινος, καταδικαστέος), κολασμένος.

· κόμη-κομάω-ω
ομόρριζα: κόμη (π.χ. τρέφει πλούσια κόμη), κόμμωση, κομμωτήριο, κομμωτής/-τρια, κομμωτική, κομήτης (< αρχ. κομήτης ἀστήρ < κομάω-ῶ, σημασία που εξηγείται από την ομοιότητα της ουράς του κομήτη με μαλλιά).

· κομίζω -ομαι 
ομόρριζα: αποκομιδή, κομιδῇ (= επακριβώς, σωστά, εντελώς ), συγκομιδή, κομιστής, κόμιστρο,α,διαμετακομιστικός,ανακομιδή(οστών),μετακομιδή(λειψάνων),διακομιδή(μεταφορά), μετακόμιση,-ίζω,  προσκόμιση,-ίζω,διακόμιση,-ίζω.
συνώνυμα: ἄγω, φέρω 

· κοσμῶ < κόσμος (:στολίδι)
ομόρριζα: κόσμιος, άκοσμος, κοσμιότητα, κοσμώ, κόσμημα, κοσμήτορας, κοσμικός, τριτοκοσμικός, κοσμογραφία, κοσμογυρισμένος, κοσμοϊστορικός, κοσμοκράτορας, κοσμοναύτης, κοσμοπολιτικός, κοσμοσυρροή, 	κοσμοσωτήριος, διακοσμώ, διακόσμηση, διακοσμητής, διακοσμητικός, διάκοσμος, εγκόσμιος, τα εγκόσμια, απόκοσμος, απόκοσμα, υπόκοσμος, υπερκόσμιος, μικρόκοσμος, μακρόκοσμος.
συνώνυμα (του ρήματος κοσμῶ): καλλύνω, εὐτρεπίζω, καλλωπίζω

· κρατῶ
παράγωγα  : κράτος, κρατητήριο, (επι- παρα- κατα-) κράτηση, κρατικοποίηση, κρατίδιο, κρατικός, κρατικοποιημένος, κρατικοδίαιτος, παρακρατικός, στρατοκρατικός, ακράτητος, ασυγκράτητος, κραταιός.


· κρίνω
ομόρριζα: κρίνω, κρίση, κριτής, κριτήριο, κριτική, κριτικός, κρίμα, κριματίζω, κριματισμένος, εγκρίνω, έγκριση, έγκριτος, εγκεκριμένος, εγκριτικός, συγκρίνω, σύγκριση, συγκριτικός, προκρίνω, πρόκριση, πρόκριμα, προκριματικός, ανακρίνω, ανάκριση, ανακριτικός, κατακρίνω, κατάκριση, κατακριτέος, διακρίνω, διάκριση, διακεκριμένος, διακριτικός, διακριτικότητα, διακριτός, αποκρίνομαι, απόκριση, υποκρίνομαι, υποκρισία, υποκριτής, επικρίνω, επίκριση, επικριτικός.

· κρύπτω
ομόρριζα: απόκρυφος, κρυψίνους, κρύπτη, κρυφός, απόκρυψη, κρυψώνα

· κτάομαι-ῶμαι
ομόρριζα: κτήμα, κτήση, κτητικός, κτήτορας, κτητός, επίκτητος, ακτήμονας, ακτημοσύνη, γαιοκτήμονας, αγρόκτημα, κτηματίας, κτηματαγορά, κτηματομεσίτης, κτηματολόγιο, κοινοκτημοσύνη, αποκτώ, απόκτηση, απόκτημα, ιδιόκτητος, ιδιοκτησία, ιδιοκτήτης, κατακτώ, κατάκτηση, κατακτητής, ανακτώ, επανακτώ, ανάκτηση, επανάκτηση, χρησικτησία, κτήνος (αρχική σημασία: ζώο που βρίσκεται στην κατοχή ανθρώπου, που είναι απόκτημά του).

· Κωλύω
ομόρριζα:  κώλυμα, παρακώλυση
συνώνυμα:ἀφίημι, ἐάω-ῶ
αντώνυμα: ἀπαγορεύω, ἀποτρέπω, ἐμποδίζω, εἴργω

Λ

· λαγχάνω
  ομόρριζα:      : λαχνός, λαχείο, Λάχεσις, λαχειοφόρος, λαχειοπώλης

· λαμβάνω
ομόρριζα: λαμβάνω, λαβή, λαβίδα,λαβώνω, λήψη, λήμμα, λάφυρο,  παραλήπτης, παραλαμβάνω, παραλαβή, εκλαμβάνω, αναλαμβάνω, ανάληψη, καταλαμβάνω, κατάληψη, καταλαβαίνω, ακατάληπτος,  περιλαμβάνω, περίληψη, περιληπτικός, προσλαμβάνω, πρόσληψη, συλλαμβάνω, ασύλληπτος, σύλληψη, συλλαβή, συλλαβισμός, συλλαβίζω, προλαμβάνω, προλαβαίνω, πρόληψη, προληπτικός, μεταλαμβάνω, μετάληψη, προκαταλαμβάνω, προκατάληψη, προκατειλημμένος, απολαμβάνω, απολαβή, απόλαυση, αντιλαμβάνομαι, αντίληψη, αντιληπτικός, αντιληπτός, εκλαμβάνω, επιληψία, επιληπτικός, υπόληψη, ανεπίληπτος, χειρολαβή, δωρολήπτης, δωροληψία, δανειολήπτης,θρησκόληπτος, -ψία, ευλάβεια, ευλαβικός, δικολάβος, δικοληψία, εργολάβος, εργολαβία, μεσολαβώ, μεσολάβηση, μεσολαβητής, λαβώνω, λαβωματιά.

· λανθάνω (+ λήθω)
ομόρριζα: διαλανθάνω(=ξεγλυστρώ, διαφεύγω), επιλανθάνομαι(=ξεχνώ), λήθη, λάθρα, λαθραῖος, λαθρέμπορος, λαθρεπιβάτης, λαθραγνώστης,  επαληθεύω, επιλήσμων, άληστος (=αλησμόνητος), λησμοσύνη,αλάθητος ,λανθασμένος, λαθεμένος, αληθής, αλήθεια, αληθοφανής,  λήθαργος, λάθος,λαθεύω, λήσμων, λησμονώ, αλησμόνητος,  λησμονιά, αλάθητο, ανεπίληστος (= αλησμόνητος).
συνώνυμα: ἀμνημονῶ, διαφεύγω, λήθην ἒχω τινός, λήθη λαμβάνει μέ τινος, λήθη ἐγγίγνεταί μοί τινος.
αντώνυμα: μέμνημαι, μνημονεύω.

· λέγω
ομόρριζα: (θ. λεγ-λογ-) εκλέγω, εκλογή, εκλογέας, εκλογικός, συλλέγω, συλλογή, συλλέκτης, συλλεκτικός, σύλλογος, συλλογικός, προλέγω, πρόλογος, προλογίζω, προλογικός, αντιλέγω, αντίλογος, απολογούμαι, απολογία, απολογητικός, (συγ)καταλέγω, κατάλογος, αναλογίζομαι, αναλογικός, ανάλογος, διαλέγω, διαλογή, διαλεκτός, διαλογίζομαι, διαλογισμός, διάλογος, επιλέγω, επιλογή, επίλογος, επίλεκτος, καταλογίζω, καταλογισμός, κατάλογος, υπολογίζω, υπολογισμός, απολογισμός, έλλογος, άλογος, παράλογος, παραλογίζομαι, αντιλέγω, αμφιλεγόμενος, λογίζομαι, λογαριάζω, λογαριασμός, λέξη, λεξικό, λεκτικός, λόγος, Θεολόγος, πολυλόγος, πολυλογάς, πολυλογία ,λογύδριο ,λόγιος, λογική, λογικός, λογικεύομαι, λογισμός, λογιστής, λογιστική, λεξιλόγιο, λεξιπενία, δυσλεξία, λογοτέχνης, λογοτεχνία, λογοθεραπεία, λογοδοτώ, λογοκρίνω, λογοφέρνω, ομολογώ, ομολογία, ομολογουμένως, ανθολόγιο, ανθολογία, λέσχη,  αδολέσχης(=φλύαρος), αναντίλεκτος, , ανείπωτος, κοντολογής.
(θ. ρη-) ρήμα, ρηματικός, επίρρημα, επιρρηματικός, ρήση, αντίρρηση, πρόρρηση, ρήτρα, ρήτορας, ρητορεία, ρητοροδιδάσκαλος, ρητό, ρητός, άρρητος, απόρρητος
(θ. επ-) έπος, επικός, καλλιεπής, καλλιέπεια, ορθοεπής, ορθοέπεια
συνώνυμα: φημί, ἀγορεύω, φράζω, δημηγορῶ, διεξέρχομαι, φάσκω,  λαλῶ, φθέγγομαι.
αντώνυμο: σιωπῶ.

· λείπω
ομόρριζα: (θ. λειπ-) έλλειμμα,ελλειματικός, έλλειψη, ελλειπτικός, εκλείπω, έκλειψη, εγκαταλείπω,εγκατάλειψη, παραλείπω, παράλειψη ,διάλειμμα, υπόλειμμα, λείψανο, λειψός, αδιάλειπτος ,αδιαλείπτως,ελλειμματικός, λειψανδρία, λειψυδρία, λειψανάβατος.
(θ. λιπ-) ελλιπής, λιποτάκτης, λιποταξία, λιπόψυχος, λιποψυχία, λιποβαρής, λιποθυμώ, λιποθυμία,λιπομαρτυρία
(θ. λοιπ-) υπόλοιπος, λοιπόν, κατάλοιπο, λοίσθιος(=έσχατος), απολοιφάδι

· λογίζομαι
ομόρριζα: λογιστής, λογιστήριο, λογισμός, λογιστική, λογιστικός, αλόγιστος.
συνώνυμα: ἀριθμῶ, σκοπῶ, ἐννοῶ, μετρῶ, θεωρῶ, βουλεύομαι.

· λυποῦμαι 
ομόρριζα: αλύπητα, αλύπητος, συλλυπούμαι, συλληπητήριος, αξιολύπητος, λυπηρός, περίλυπος.
συνώνυμα: [ του λυπῶ] ἀνιῶ, βλάπτω, ἐνοχλῶ, θλίβω, λύπην παρέχω τινί, λύπην· [λυποῦμαι] ἀθυμῶ, ἀλγῶ, ἀνιῶμαι, ἄχθομαι, θλίβομαι, λυπηρῶς φέρω.
αντώνυμα (του λυπῶ): εὐφραίνω, ἀγάλλομαι, γέγηθα, εὐφραίνομαι, ἥδομαι,       τέρπομαι, χαίρω.

· λύω
ομόρριζα: απολύω, απόλυση, καταλύω, κατάλυση, καταλύτης, καταλυτικός, κατάλυμα, λυτός, άλυτος, ακατάλυτος, εκλύω, έκλυση, έκλυτος, αναλύω, ανάλυση, αναλυτής, αναλυτικός, διαλύω, διάλυση, διαλυτικός, διάλυμα, παραλύω, παράλυση, παράλυτος, επιλύω, επίλυση, λυόμενο, λύση, λύτρα, λυτρώνω, λύτρωση, λυτρωτής, λύσιμο, λυσιτελής (:χρήσιμος), λυσίπονος (:αυτός που ανακουφίζει από τον πόνο), λυσίκομος (:αυτός που έχει ξέπλεκα μαλλιά), λυσιμέριμνος.


Μ
· μαίνομαι=πάσχω από μανία 
ομόρριζα: μάντης, μαντικός, μανία, μανιακός. 

· μανθάνω 
ομόρριζα: μάθηση, μαθητής, μαθητικός, μάθημα, μαθηματικός, αμαθής,αμάθεια, ημιμάθεια, -ής, μαθησιακός, πολυμαθής, μαθητεύω, μαθητεία.
συνώνυμα: αἰσθάνομαι, γιγνώσκω, ἐννοῶ, καταλαμβάνω, πυνθάνομαι, συνίημι, τὴν μάθησιν ποιοῦμαι

· μαρτυρέω-ῶ
ομόρριζα: μάρτυρας, ψευδομάρτυρας,  μαρτυρία, μαρτυριάρης, μαρτυρικός, μαρτύριο, μαρτυρώ, καταμαρτυρώ,  ο μάρτυς, διαμαρτύρομαι, διαμαρτυρία, διαμαρτυρόμενος, διαμαρτυρημένος (π.χ. γραμμάτιο, συναλλαγματική), καταμαρτυρώ (: καταθέτω	επιβαρυντικά στοιχεία).
συνώνυμα: βεβαιῶ, ὁμολογῶ, μαρτυρίαν ή μάρτυρας παρέχομαι, μαρτυρίῳ χρῶμαι.

· μάχομαι
ομόρριζα: μάχομαι, μάχη, μάχητα, μαχητής, μαχητικός, μαχητικότητα, μαχητός (: αυτός που είναι δυνατόν να πολεμηθεί, άρα και να αμφισβητηθεί, π.χ. μαχητό τεκμήριο), ακαταμάχητος, αμάχητος, αμαχητί, μάχιμος, άμαχος, αμάχη, Τηλέμαχος, περιμάχητος
συνώνυμα:ἀγωνίζομαι, πολεμῶ, ἐρίζω

· μείγνυμι
ομόρριζα: μείξη, ανά - πρόσ – μειξη, μείγμα, μικτός, ανάμικτος, μιγάδας, αμιγής. 
συνώνυμα: κεράννυμι 

·  μέλω
ομόρριζα: μέλημα, μέληση, μεταμέλεια, επιμέλεια, επιμελής, μελετώ, μελέτη, μελετηρός, αμελώ, παραμελώ, αμέλεια, αμελώς, αμελής, αμελητέος.
συνώνυμα: ἐπιμέλομαι, κήδομαι, προνοῶ, φροντίζω 
 αντώνυμα: ἀμελῶ, ὀλιγωρῶ

·  μέλλω+ τελ.απρφ.: σκοπεύω να, πρόκειται να, (αμτβ): καθυστερώ, χρονοτριβώ.
ομόρριζα: μέλλον, μέλλοντας, μέλλων, μελλοντικός, μελλοντολόγος, , μελλοντολογικός ,μελλοθάνατος, μελλόνυμφος, μελλούμενος, τα μελλούμενα, μέλλω (τι σου' μελλε να πάθεις!) 
συνώνυμα: βραδύνω, ὀκνῶ, ὑστερῶ
.
ΠΡΟΣΟΧΗ ΣΤΗ ΔΙΑΦΟΡΑ!
μέλλω(+τελικό απαρέμφατο)  σκοπεύω, πρόκειται να / βραδύνω, διστάζω, αναβάλλω
μέλω (συνήθως στο γ´ ενικό πρόσωπο μέλει)  είμαι αντικείμενο φροντίδας ή μέριμνας (

·  μένω 
ομόρριζα: μόνος, μονός,  μονή, μόνιμος, μοναχός, έμμονος, μονάκριβος, εμμονή, επι- υπο- παρα -ανα -προς -δια –μονή/-ος, μονάδα, μονάζω, μοναχικός, μονώνω, απομόνωση, -ώνω, μονόλογος, μονόδρομος, μονόγραμμα, μενετός (=αυτός που μένει, που περιμένει).
(βλ.και μόνος) 
συνώνυμα: μονὴν ποιοῦμαι.
αντώνυμα: ἀπέρχομαι, ἀποδιδράσκω, δραπετεύω, κινοῦμαι, φεύγω.

· μηχανάομαι -ῶμαι
ομόρριζα: μηχάνημα, μηχανικός, αμήχανος-ία, πολυμήχανος, βιομήχανος, μηχανογράφηση, μηχανολόγος-ία, μηχανοργάνωση, μηχανορραφία, μηχανοστάσιο, μηχανουργείο, μηχανόβιος, μηχανοκίνητος.
συνώνυμα: ἐπινοῶ, σοφίζομαι, τεχνάζω, τεχνῶμαι.

· μιμνῄσκομαι
ομόρριζα: μνημονεύω, μνημοσύνη, μνημόσυνο, υπόμνηση, υπομνημα, μνημείο, αείμνηστος, μνησίκακος.
συνώνυμα: : ἐνθυμοῦμαι, λογίζομαι, μνημονεύω
αντώνυμα: ἐπιλανθάνομαι

· μισῶ
ομόρριζα: μίσος, μισώ, μισητός, μισαλλοδοξία (:το να μισεί κανείς όποιον έχει διαφορετικές ιδέες από τον ίδιο), μισαλλόδοξος, μίσανδρος, μισογύνης, μισάνθρωπος, μισέλληνας, μισοξενία (:εχθρότητα προς τους ξένους).
συνώνυμα: ἐχθαίρω.
αντώνυμα: φιλῶ, ἀγαπῶ.

· μνηστεύω (ζητώ σε γάμο, επιζητώ, επιδιώκω)
ομόρριζα: μνηστεύομαι, μνηστή, μνηστεία, μνηστήρας

· μοίρα < μείρομαι = συμμετέχω, λαμβάνω το μερίδιό μου με κλήρο 
ομόρριζα: μέρος, μερίδα, μερίζω, μερίδιο, μόρσιμος(=θνητός), μόρος(=μοίρα), μόριον (το υποκοριστικό του μόρος < μείρομαι) = μικρό τεμάχιο, κομματάκι
ομόρριζα: μοίρα, μοιρολογίστρα, μοιρολόι, μοριακός.


Ν
· ναῦς
ομόρριζα:  ναύτης, ναυτία, ναυτικός, ναυτίλος(= ναυτικός, θαλασσινός), ναυτιλία, ναυτιλιακός, ναύλο, ναυπηγώ/-ός, ναυπηγείο, ναυπηγικός, ναύαρχος, ναυτοδικείο/-ης, ναυμαχώ, ναυμαχία, ναύκληρος, ναύσταθμος, ναυτολογώ, ναυτολόγηση, ναυσιπλοῒα, ναυλοχώ(=είμαι αραγμένος), νηολόγιο, νηοψία, νηοπομπή, νεώριο(=ναύσταθμος,πβ Νεώριο Σύρου).    

· νέμω
ομόρριζα: νόμος, έννομος, παράνομος, παρανομία, νομικός, νομική, νόμιμος, νομιμοποιώ, νομιμοποίηση, νομιμοφανής, νόμος, νομή (: βοσκή, βοσκοτόπι), παιδονόμος, κατανέμω, διανέμω, διανομή, διανομέας, απονέμω, απονομή, Νέμεση, νομάδες, νομίζω, νόμισμα, νομισματικός, νομισματοκοπείο, ευνομούμαι (:κυβερνιέμαι με καλούς νόμους), αυτόνομος, αυτονομία, νομάρχης, νομαρχία, νομίατρος, νομιμόφρων, νομιμοφροσύνη, νομοθεσία, νομοθέτης, νομοθετικός, νομολογία, νομομαθής, νομοταγής, νομοσχέδιο, νομοτέλεια, υπόνομος, υπονομεύω, υπονόμευση.
συνώνυμα: διαδίδωμι, διαμερίζω, μερίζω, παρέχω, βόσκω, ποιμαίνω. 


· νομίζω < νόμος < νέμω
ομόρριζα: νόμισμα, νομισματικός, νομισματοπώλης,  νομισματοθήκη, νομισματοκοπείο, νομάς, διανέμω, διανομή, διανομέας, κατανέμω, κατανομή, νόμος, νομομαθής, νομοδιδάσκαλος, νομοθετώ, νομοθεσία, νομοθέτης, νομοθέτημα, νομοθετικός, νομολογία, νομοπαρασκευαστικός.
Συνώνυμα: δοκῶ, δοκεῖ μοι, δοξάζω, ἡγοῦμαι, κρίνω, οἴομαι-οἶμαι, ὑπολαμβάνω, φρονῶ.

· νοῦς
ομόρριζα:: ευνοώ, (μετα- παρά-εν -επι-προ-) νοώ, ευνόητος,μετάνοια, παράνοια, πρόνοια, έννοια, υπόνοια, , υπονοούμενο,  επίνοια, ομόνοια, διχόνοια, οξύνοια, , οξύνους, , ταχύνους, αμβλύνους, βραδύνους, αγχίνοια, αγχίνους (:εύστροφος), άνοια διάνοια, συνεννόηση, εύνοια, ευνοούμενος, ευνοϊκός, ευνόητος,  ευνοούμενος, ευνοημένος, νόηση, παρανόηση, επινόηση,διανόηση, αδιανόητος, διανοούμαι, διανοούμενος, νοητός, δυσνόητος, νουθετώ, νουθεσία.

· νουθετέω-ῶ< νοῦς+τίθημι 
ομόρριζα: νουθεσία, νουθέτηση, νουθε(τη)τικός, θήκη, συνθήκη, διαθήκη, αποθήκη, υποθήκη, προσθήκη, παρακαταθήκη, πρόσθημα, θέτης, νομοθέτης, θέση, συγκατάθεση, θεσμός, θετός, ἐγκάθετος, θεματικός, ευδιάθετος, αδιάθετος, θεματίζω. 
συνώνυμα: διδάσκω, παραινῶ, συμβουλεύω

Ξ
· ξένος
ομόρριζα:  φιλόξενος,-ώ, άξενος, παράξενος, ξενοδοχείο,-ος, ξενοδοχοῢπάλληλος,  ξενομανία, ξενοφοβία, αποξενώνω, αποξένωση, ξενιστής, ξενιτεύομαι, ξενιτειά, ξενιτεύομαι, ξενιτεμός, ξεναγός, ξενάγηση, ξεναγώ, ξενηλασία, ξενία(= φιλοξενία), ξενίζω(= προκαλώ σε κάποιον έκπληξη ή απορία), ξενικός, ξένιος, ξενόγλωσσος, ξενοδουλεύω, ξενοκρατούμαι, ξενολατρία, ξενομερίτης, ξενοπρεπής, ξενότροπος, ξενοφανής, ξενόφερτος, ξενοφιλία, ξενόφωνος

Ο

·  οἶδα
ομόρριζα: (θ. ειδ-) είδος, είδωλο, ειδωλολάτρης, ειδώλιο (:αγαλματίδιο), ειδήμων, ειδικός, ειδικότητα, ειδικεύομαι, ειδίκευση, είδηση, ειδησεογραφία, ειδησεογραφικός, συνείδηση, συνειδητός, συνειδητά, ασυνείδητος, ασυνειδησία, συνειδητοποιώ, συνειδητοποίηση, ευσυνείδητος, ευσυνειδησία, ειδοποιώ, ειδοποίηση, ειδοποιός, ωοειδής,ειδύλλιο, ειδυλλιακός
(θ. ιδ-) ιδέα, ιδεαλιστής, ιδεολογία,-ος, ιδεολογικός, ιδεώδης, το ιδεώδες, ιδανικός, ιδανικό, εξιδανικεύω, εξιδανίκευση, ίστωρ(=έμπειρος, γνώστης), ιστορία, εξιστορώ, εξιστόρηση, ανιστορώ, ανιστόρητος, ιστορικός, ιστοριογράφος, ιστοριογραφία,ιστοριοδίφης, μυθιστόρημα.
συνώνυμα: ἐπίσταμαι, γιγνώσκω.
αντώνυμο: ἀγνοῶ.

· οἴομαι-οῖμαι
ομόρριζα: οίηση, οιηματίας (:υπερόπτης)
συνώνυμα: νομίζω, δοκῶ, ἡγοῦμαι, ὑπολαμβάνω

· οἰκέω-ῶ 
ομόρριζα: διοικητής, διοικητικός, διοικητήριο, συνδιοικώ,οικέτης(=δούλος του σπιτιού), οίκηση, οίκημα, κατοικώ, κατοικία, πολυκατοικία, κατοικήσιμος, σύν - κάτ - περί - οικος, ακατοίκητος, οικιστής, οικήτορας, μέτοικος, μετοίκηση, συνοίκηση, παροικία,εποικισμός, έποικος
συνώνυμα: διατρίβω, ἐνδιαιτῶμαι, οἲκησιν ἢ τάς διατριβάς ἢ οἰκήσεις ποιοῦμαι.... / Με τη σημασία του κυβερνώ · ἄρχω, διαχειρίζω, διαχειρίζομαι, κυβερνῶ.

· οἰκοδομέω-ῶ το ρ. παρασύνθετο από το οἰκοδόμος < οἶκος + δέμω
ομόρριζα: οίκος, οικοδεσπότης, οικοδέσποινα, οικολογία, οικογένεια, οικοκυρική, οικοπεδοποίηση, οικονομία, οικοτροφείο, οικουμενικός, οικοδόμημα, οικοδόμηση, εποικοδόμητικός, οικοδομήσιμος, ανοικοδομώ.
συνώνυμα: θεμελιῶ, ἱδρύω, κτίζω και το παθητικό οἰκοδομία γίγνεται. 

· ὀκνέω-ῶ < ὂκνος = φόβος, δισταγμός, απροθυμία
ομόρριζα:οκνηρία (=τεμπελιά), οκνός (= τεμπέλης, νωθρός), οκνηρός.
συνώνυμα: δέδοικα, φοβοῦμαι, μέλλω,  πτήσσω, ὀρρωδῶ.
αντώνυμα: θαρρῶ, τολμῶ.

· ὁμολογέω -ῶ <ὁμόλογος < ὁμοῦ + λέγω.
ομόρριζα: ομολογουμένως, ομολόγηση, εξομολόγηση, ομολογητής.
συνώνυμα: ὁμογνωμονῶ, ὁμοδοξῶ, ὁμονοῶ, ὁμοφρονῶ, συγχωρῶ, σύμφημι, συμφωνῶ, συνάδω, συντίθεμαί τινι, ὁμολογίαν ποιοῦμαι
αντώνυμα: ἀπάδω, ἀπόφημι, ἀρνοῦμαι, διαφωνῶ, οὐ συνάδω, ἐναντία λέγω.

· ὀνειδίζω < ὄνειδος
ομόρριζα: όνειδος (: ντροπή, κατάσχυνη), ονειδίζω (:απευθύνω κατηγορία ή μομφή εναντίον κάποιου), ονειδισμός, επονείδιστος (:αυτός που επισύρει κατακραυγή, απόρριψη), επονείδιστα.
συνώνυμα: ἐγκαλῶ, κατηγορῶ, ψέγω, μέμφομαι, λοιδορῶ.
αντώνυμα: ἐπαινῶ, ἐγκωμιάζω, εὖ λέγω.

· ὁράω-ῶ
ομόρριζα: (θ. ορ-) αφορώ,  όραση, τηλεόραση, ενόραση ,όραμα, οραματίζομαι, οραματιστής, ορατότητα, ορατός, αόρατος,αδιόρατος, διορατικός, ενορατικός, παρόραμα (:λάθος στη δακτυλογράφηση ή στο τυπογραφείο), παρορώ (:παραβλέπω), /-ωρός (θυρωρός), /-ουρός (κηπουρός).
(θ. οπ-) εποπτεύω, επόπτης, οπτική, οπτικός, όψη, άποψη, πρόσοψη, κάτοψη,πρόσωπο, προσωπικός, προσωπίδα, προσόψιο (:πετσέτα), προοπτική, απρόοπτος, επόπτης, εποπτεία, εποπτεύω, εποπτικός, κάτοψη, σύνοψη, συνοπτικός, άποψη, υπερόπτης, υπεροψία, υπεροπτικός, υποψία, ύποπτος, περίοπτος, διόπτρα (:κυάλι), διοπτρικός, οφθαλμός, οφθαλμίατρος, οφθαλμιατρείο, οφθαλμαπάτη, εξόφθαλμος, μονόφθαλμος, οφθαλμοφανής, μάτι (< ὀμμάτιον < ὄπμα), οπή, κάτοπτρο, αυτόπτης, αυτοψία, βιοψία, μέτωπο, μετωπικός, αντιμετωπίζω, πρεσβυωπία, μυωπία/-ικός.
συνώνυμα: ἀθρῶ, ἐξετάζω, θεῶμαι, θεωρῶ, σκοπῶ-σκοποῦμαι.
αντώνυμα: ἀβλεπτῶ, τυφλώττω.

· ὀργίζομαι
ομόρριζα: οργή, εξ-οργίζω, οργίζομαι, οργίλος, εξ-οργιστικός, εξ-οργισμένος.
συνώνυμα: χαλεπαίνω, θυμόομαι-οῦμαι, ἀγανακτῶ, δυσφορῶ.

· ὁρίζομαι (παρακ. ὣρισμαι)
ομόρριζα: αόριστος, ορισμός, οριστικός, διορίζω, διορισμός, εξορίζω, εξόριστος, αφορίζω, αφορισμός, προσδιορίζω, προσδιορισμός.
συνώνυμα: διαγιγνώσκω, διακρίνω, διαστέλλω, διαχωρίζω

· ὁ ὃρος: το σύνορο
ομόρριζα: οριοθετώ, καθορίζω, εξορίζω, οριστικοποιώ, προσδιορίζω, όριο, οροθεσία (=καθορισμός συνόρων) οριοθέτηση ή οροθέτηση, ορισμός, ορόσημο, διορισμός, εξορία, οριακός, οροθετικός, οριστικός, απεριόριστος, μεθόριος (= αυτός που βρίσκεται στα σύνορα), μεθοριακός, παραμεθόριος, εξόριστος, αόριστος, όμορος (< ὁμοῦ +ὃρος = σύνορο = γειτονικός ) (π.χ. όμορος δήμος).

	 ο όρος (ν.ε): 	α. συμφωνία, ρήτρα με δεσμευτικό χαρακτήρα.
		β. ονομασία εννοιών στις επιστήμες και τις τέχνες.
                             γ. (στη γραμμ.) οι λέξεις που αποτελούν την πρόταση.	



Π

· παρασκευάζω
ομόρριζα: παρασκευάζω, παρασκευή, προπαρασκευή,  παρασκεύασμα, παρασκευαστής, παρασκευαστήριο, παρασκευαστικός, σκευάζω, σκευή, αποσκευές,  σκεύασμα, σκευάμαξα, σκευοφόρος, σκευοθήκη, σκεύος, σκευοφυλάκιο-ας, συσκευάζω, συσκευασία, ασυσκεύαστος, συσκευάζω,συσκευή, συσκευασία,
 διασκευάζω, διασκευή, προκατασκευάζω, προκατασκευή, προκατασκευασμένος, ανασκευάζω (επιχειρηματολογία ή κατηγορία), ανασκευή, ανακατασκευάζω, ανακατασκευή (π.χ. της εισόδου ενός σπιτιού), ἐπισκευάζω, επισκευή, επισκευαστικός, επισκευαστής.
. 
· παρρησία < πᾶν + ῥῆσις (θ. ῥη-< λέγω)
ομόρριζα: ρήση, ρήτορας, ρητό, ρητορεία, ρήτρα (:λόγος, γνωμικό), επίρρημα, ρητοροδιδάσκαλος, ρητορικός, άρρητος, απόρρητος, επιρρηματικός, διαρρήδην (:ρητά, σαφώς)
· πᾶς -πᾶσα-πᾶν
ομόρριζα: παμπάλαιος, πάμπλουτος, πάμπολλοι, παμφάγος, πάμφθηνος, πάμφτωχος, παμψηφεί, πανάγαθος, Παναγία, πανάγιος, παναθηναϊκός, πανάθλιος, πανάκεια, πανάκριβος, πανάρχαιος, πανδαισία, πανδαιμόνιο, πανδαμάτωρ, πάνδεινα, πανδοχείο, πανελλαδικός, πανεπιστήμιο κ.ά.

· πάσχω
ομόρριζα: παθαίνω, πάθος, πάθημα, πάθηση, παθιάζομαι, παθιασμένος, παθητικός,  παθητικότητα,παθολόγος, παθολογία, παθολογικός, παθογόνος, παθογένεια, ο παθών, ο παθός (πβ. ο παθός μαθός), ομοιοπαθής, ομοιοπαθητικός/-ή, καρκινοπαθής, νεφροπάθεια, πολύπαθος, συμπάσχω, πασχίζω, πένθος, πενθώ, πένθιμος, νηπενθής (:αυτός που δε νιώθει πια λύπη, δεν έχει πια πένθος), απενθής (= ο χωρίς πένθος), παθητικότητα, απαθής, απάθεια, εμπάθεια, εμπαθής, ευπαθής, αναξιοπαθής,  συμπαθώ, συμπάθεια, συμπαθητικός, αντιπαθώ, αντιπάθεια, αντιπαθητικός.

· πατήρ 
ομόρριζα: πατρικός, πατρώος, πατερικός, (:αυτός που σχετίζεται με τους Πατέρες της Εκκλησίας), πατερναλισμός, -ιστής, -ιστικός, πατραγαθία (: η ανδραγαθία των προγόνων), πατριάρχης, πατριαρχείο, πατριαρχικός, πατριαρχία, πατριαρχώ, πάτριος, τα πάτρια (: παραδόσεις), πατριός, πατρίδα (<αρχ. πατρίς, -ίδος, ποιητ. τ. θηλ. του επιθέτου πάτριος, πβ. φρ. πατρίς γαῖα/ἄρουρα πόλις) [Γ. Μπαμπινιώτη, Λεξικό της Νέας Ελληνικής Γλώσσας, σελ. 1370], πατριδογνωσία, πατριδοκαπηλία, πατριδολατρία, πατριδωνυμικό, πατριώτης, πατριωτικός, πατριωτικά, πατριωτισμός, πατρόθεν, πατρογονία/-γονικός, πατροκτονία/-κτόνος, πατροπαράδοτος, πατρότητα, πατρωνυμία, πατρωνυμικός, πατρώνυμο.	

· παύομαι
ομόρριζα: παύω, παύση, παύλα, παυστήριος, παυσίπονο(ς), παυσίλυπος, αναπαύω, ανάπαυση, αναπαυτικός/-α, ανάπαυλα, αναπαυτήριο(ς), κατάπαυση, ακατάπαυστος/-α.
συνώνυμα: περαίνω.
αντώνυμο: ἄρχομαι (: αρχίζω).

· πείθω
ομόρριζα: (θ. πειθ-, ποιθ-, πιθ-)αναπείθω(=μεταβάλλω τη γνώμη κάποιου), μεταπείθω, παραπείθω(=πείθω με παραπλανητικά μέσα), πειθαναγκάζω(=ασκώ βία με το πρόσχημα της πειθούς), πειθαναγκασμός, πεποίθηση, πειθώ, πειστικότητα, πειθαρχία, πειθαρχώ, πιθανός, απίθανος, πιθανότητα, πίστη, πιστεύω,πιστευτός, εμπιστεύομαι, εμπιστοσύνη,εμπιστευτικός, πίστωση,πιστοποιώ,πιστοποίηση, διαπιστευτήρια, αξιοπιστία, απιστία, δυσπιστία, ευπείθεια, πείσμα, πεισματάρης, πεισματικός, πειστικός, πιθανός, πιθανότητα, απίθανος, πιστός, πίστη, πιστότητα, πίστωση, έμπιστος, δύσπιστος,  πειθήνιος, παραπειστικός
συνώνυμα: ἀναγκάζομαι, ἀπειθῶ, βιάζομαι.

· πειράομαι-ῶμαι<πεῖρα 
ομόρριζα: ἔμπειρος, ἐμπειρία, άπειρος, εμπειρικός, πειρατής, πειράζω, πειρασμός, πείραγμα, πεπειραμένος, πείραμα, πειραματίζομαι, πειραματικός, πειραματόζωο, πειρατής, πειρατεία, πειρατικός, πειραχτήρι.
συνώνυμα: γεύομαι, δοκιμάζω, πείραν λαμβάνω τινος κ.α. 

· πέμπω
ομόρριζα: πομπή, πομπός, πομπώδης, διαπομπεύω, διαπόμπευση, προπομπός, εκπέμπω, εκπομπή, αναπέμπω, αναπομπή, ανάπεμψη, παραπέμπω, παραπομπή, παραπεμπτικός, το παραπεμπτικό, αποπέμπω, αποπομπή, αποδιοπομπαίος, νηοπομπή, ουρανόπεμπτος, θεόπεμπτος, ψυχοπομπός, νεκροπομπός.

· πίπτω
 ομόρριζα: πέσιμο, πτώμα, παράπτωμα, πτώση, πτωτικός, ποταμός, ποτάμι, εκπίπτω(=πέφτω έξω ή κάτω, χάνω την αξία μου ή το αξίωμά μου, μειώνομαι/αφαιρούμαι-για τιμές,φόρους), ξεπέφτω, ξεπεσμός, εμπίπτω(=πέφτω μέσα, εμπλέκομαι), επιπίπτω(=πέφτω πάνω, επιτίθεμαι, εφορμώ), επίπτωση, κατάπτωση, μετάπτωση(=μεταβολή), αμετάπτωτος, παρεμπίπτω(=πέφτω μεταξύ δύο ή περισσοτέρων πραγμάτων, παρεμβάλλομαι, παρεμβαίνω), παρεμπιπτόντως, συμπίπτω, σύμπτωση, σύμπτωμα, συμπτωματικός, προπέτεια(=αυθάδεια), προπετής ή προπέτης, προσπέφτω, αλεξίπτωτο.

· πιστεύω < πίστις
ομόρριζα: πίστη, πιστός, πιστοποιώ, πιστοποίηση, πιστοποιητικό, απιστοποίητος, πιστότητα, πίστωση, πιστωτής, πιστωτικός, έμπιστος, εμπιστοσύνη, άπιστος, απιστία, απίστευτος, πιστευτός, απιστώ.(βλ. πείθω)

· πλέω
ομόρριζα: διάπλους, απόπλους, κατάπλους, περίπλους, παράπλους, σύμπλευση, πλευστός, πλοίο(<πλό-ιον), πλοιάριο, άπλοια, εύπλοια(=καλό ταξίδι), πλωτήρας(=σώμα που επιπλέει), πλωτός, πλωτάρχης, πλοηγός, πλοηγώ, πλοήγηση, πλοίαρχος, πλοιοκτήτης, πλοιοκτησία, ατμόπλοιο, ατμοπλοῒα, ατμοπλοῒκός, ποταμόπλοιο, διαστημόπλοιο, κρουαζιερόπλοιο, ναυσιπλοῒα, ακτοπλοῒα, ταχύπλοος.

· πλῆθος < πί-μ-πλη-μι : γεμίζω < θ. πλη-
ομόρριζα: πλήθος, πληθύς (: μεγάλος αριθμός ανθρώπων ή αφθονία πραγμάτων), πληθύνω, πληθυντικός, πληθυσμικός ή πληθυσμιακός, πληθυσμός, πλημμυρίδα, πλημμύρα,  πληθώρα, πληθωρικός, πληθωρικότητα, πληθωρισμός, πλησμονή,  άπλετος, άπληστος,πλούτος, πλέθρον ,πλήρης, πληρότητα, πληρώ, πλήρωμα, πληρωμή, πληρώνω, πλήρωση (:γέμισμα), πλήρως, πληρωτής, πληρωτέος, πλεονασμός, πλεονάζω, πλεονέκτημα, πλεονεξία, πλεονέκτης	
συνώνυμα: ὅμιλος, πληθύς, οἱ πολλοί, ὁ δῆμος, ὁ ὄχλος.

· ποιῶ
ομόρριζα: ποίημα, ποίηση, (περι-, μετά-, παρα-, προσ-, εκ- αντί-, περί-, από-) ποίηση,  ποιητής, ποιητικός, (περι-, παρα-, προσ-) ποιητικός,  προσποιητός, χειροποίητος, , ανικανοποίητος, απραγματοποίητος προσποιούμαι, προσποίηση, αποποιούμαι, αποποίηση, περιποιούμαι, περιποίηση.
συνώνυμα: δρῶ, (ἐπὶ)τελῶ, ἐργάζομαι, κατασκευάζω, πράττω. Συνήθως ως παθητικό του ποιῶ λαμβάνεται το γίγνομαι και ως αντώνυμο το πάσχω.

· πολεμέω -ῶ
ομόρριζα: πόλεμος, πολεμώ, πολέμιος, πολέμαρχος, πολεμικός, πολεμιστής,πολεμίστρα, πολεμοκάπηλος, πολεμοπαθής, πολεμοφόδιο, πολεμοχαρής, ετοιμοπόλεμος, εμπόλεμος, συμπολεμιστής, προπολεμικός, καταπολεμώ, 	καταπολέμηση.
συνώνυμα: ἀγωνίζομαι, μάχομαι.
αντώνυμα: ἡσυχάζω, εἰρήνην ἂγω.

· πολιτικός < πολίτης < πόλις < πτόλις
ομόρριζα: πολιτική,πολιτικός, πολιτιστικός, πολιτισμός,πολιτισμικός,  πολιτισμένος, εκπολιτίζω, πολιτικολογώ,πολιτικολογία,  πολιτικοποιημένος, πολιτογραφώ, πολιτογράφηση, πολιτοφύλακας, πολιτοφυλακή, πολιούχος, πολιτάρχης, πολιτεύομαι,πολιτευτής,  πολίτευμα, πολιτεία, πολιτειακός, συμπολίτης, συμπολιτεία, συμπολίτευση, αντιπολίτευση, πολιτικοποιούμαι, ακρόπολη, μητρόπολη, μεγαλούπολη, κηπούπολη, πανεπιστημιούπολη, πολίχνη (= μικρή πόλη).

πολιτεία (ν.ε): το κράτος, η κυβέρνηση, η χώρα, η πόλη.
πολιτεία: (α.ε.): δημοκρατικό πολίτευμα
 ο βίος και η πολιτεία του τάδε: η διάρκεια ζωής και ύπαρξης κάποιου.
αυτός είναι βίος και πολιτεία: είχε πολύπαθη και περιπετειώδη ζωή.

· πράττω
ομόρριζα: πράξη, πρακτικός, πράγμα, εισπράττω, είσπραξη, εισπρακτικός, εισπράκτορας, συμπράττω, σύμπραξη, διαπράττω, διάπραξη, άπρακτος, άπραγος, απραξία, απράγμων, πολυπράγμων, ευπραγία, δυσπραγία, έμπρακτος,    εμπράγματος, πραγματικός, πράγματι, πραγματικότητα, απραγματοποίητος, πραγματοποιώ, πραγματοποίηση, πραγματεύομαι(=ασχολούμαι συστηματικά με κάτι), 	πραγματεία, διαπραγματεύομαι, διαπραγμάτευση, διαπραγματευτικός, διαπραγματευτής, διαπραγματεύσιμος, αδιαπραγμάτευτος, πράξη, πράγμα, πράκτορας,  εισπράκτορας,  πρακτορείο,πρακτορεύω,  αντίπραξη, δικαιοπραξία(=συμφωνία νομικά κατοχυρωμένη), κοινοπραξία, πραξικόπημα, πραξικοπηματίας, πραξικοπηματικός, δικαιοπρακτικό (έγγραφο), τα πρακτικά, τα πεπραγμένα, πραγματογνώμων, πραγματογνωμοσύνη, πραμάτεια, πραματευτής
συνώνυμα: δρῶ, ποιῶ, ἐργάζομαι (+αιτιατική), ἐπιτελῶ.

· πρόκειμαι < πρό+κεῖμαι
παράγωγα: (θ. κει- )κειμήλιο, κείτομαι υποκείμενο, αντικείμενο (θ. κοι- )κοίτη, κατάκοιτος,κοιτώνας.

· προσήκει < πρός+ἥκω (:έχω έρθει)
ομόρριζα: προσηκόντως (:όπως ταιριάζει, όπως είναι σωστό), προσήκων-ουσα-ον (:πρέπων, ταιριαστός), το προσήκον (:το χρέος), το καθήκον, ανήκω.
συνώνυμα: ἁρμόζει, πρέπει. 

· προσίημι<πρός+ἳημι 
ομόρριζα: άνεση, άφεση, έφεση, ύφεση, εφετείο, κάθετος, εγκάθετος, συνετός, αφετηρία. 
συνώνυμα: βάλλω, ῥίπτω, τύπτω. 

· προστίθημι<προς+τίθημι 
ομόρριζα: θέτης, νομοθέτης, θέση,  ανάθεση, κατάθεση, διάθεση, μετάθεση, παράθεση, αντίθεση, επίθεση, απόθεση, υπόθεση, έκθεση, πρόθεση, πρόσθεση, σύνθεση, Θέμις, θεσμός, θήκη, συνθήκη, διαθήκη, αποθήκη, υποθἠκη, προσθήκη, παρακαταθήκη, ανάθημα, θεμέλιος, θησαυρός, θετικός, θετός, πρόσθετος, σύνθετος, εγκάθετος, επίθετο, αθετῶ, θέμα, ανάθεμα, θεματικός, ευδιάθετος, αδιάθετος, ταξιθέτης.

· πῦρ
ομόρριζα: η/τα πυρά, η πύρα(=η ζέστη), πυρείο(=σπίρτο), πυρώνω, πύρινος, πυρετός, πυρσός, πυρρός(=που έχει το χρώμα της φωτιάς), πυρετώδης, πυροβολώ, -ισμός, -ικό, πυρπολώ, πυρπολητής, πυρπόληση, πυροδοτώ, πυροδοτικός, πυροτέχνημα, αντιπυρικός, πυρομανής, πυροβατώ, πυροβασία, πυρομανής, πυροστιά, πυριφλεγής,πυρακτώνω,
πυρίμαχος, πυράντοχος, πυρκαγιά, πυρασφάλεια, πυροβασία, εκπυρσοκρότηση, αναζωπύρωση, πύραυλος,πυροσβεστική,  πυροσβεστήρας, πυρομαχικά, πυροφάνι, πυρόλυση, πυρίτιδα, πυριτιδαποθήκη.

Ρ

· ῥίπτω και ῥιπτέω - ῶ 
ομόρριζα: ρίψη, ρίψασπις, ριψοκίνδυνος, ριπή, απορρίμματα
συνώνυμα: βάλλω, ἵημι

Σ
· σεμνός < σεβ-νος < σεβ - του ουσ. σέβας
ομόρριζα: σεμνός, σεμνολογία (:ομιλία με σεμνότητα), σεμνολογώ, σεμνοπρεπής, σεμνότυφος, σεμνοτυφία, σεμνύνομαι (για κάτι: καμαρώνω, υπερηφανεύομαι), άσεμνος, σέβας, σεβασμός, σεβάσμιος, σεβαστός, αξιοσέβαστος, σεπτός.

· σημαίνω
ομόρριζα:  σήμα, σημασία, σήμαντρο, σήμανση, σημαντικός, ασήμαντος, σηματοδότης
συνώνυμα: φαίνω, τεκμαίρομαι, δηλῶ
· σκεδάννυμι=σκορπίζω, διασκορπίζω 
ομόρριζα: (δια)σκέδαση, διασκεδαστής 
συνώνυμα: διαρρίπτω, διασπείρω, διαχέω 

· σκοπέω - ῶ και σκοπέομαι - οῦμαι
ομόρριζα: σκοπός , σκοπιά, σκόπιμος, σκοπίμως, σκοπεύω, σκοπευτής, σκοπευτήριο, σκόπευση, σκοπευτικός, σκόπελος, τηλεσκόπιο, μικροσκόπιο, βαθοσκόπιο, περισκόπιο, σκοποβολή, επισκοπώ, επισκόπηση, επίσκοπος, επισκοπή, επίσκεψη, επισκέπτομαι, επισκέπτης, επισκεπτήριος, σκέψη, σκέπτομαι, σκεπτικός, σκεπτικισμός, άσκεπτος, απερίσκεπτος, απερισκεψία, εσκεμμένος, πρόσκοπος, ανασκόπηση, δημοσκόπηση, γαστροσκόπηση, διασκέπτομαι, διάσκεψη, συνδιάσκεψη, κατασκοπεύω, κατασκοπεία, κατάσκοπος, συσκέπτομαι, σύσκεψη
συνώνυμα: λογίζομαι, φρονῶ, βουλεύομαι,ἐνθυμοῦμαι

· σπουδή < σπεύδω : βιάζομαι
ομόρριζα: σπουδάζω, σπουδή, σπουδαίος, σπουδαστήριο, σπουδαστής, εσπευσμένα.

· στοχάζομαι < στόχος
ομόρριζα : στοχασμός, στόχασμα, στοχαστικός, αστόχαστος, εύστοχος, άστοχος

· στρατεία-στρατεύω
ομόρριζα: στρατός, στρατιώτης, στρατιωτικός, στράτευμα, στράτευση, στρατεύσιμος, στρατιά, στρατώνας, στρατόπεδο, στρατοπεδεύω, εκστρατεία, εκστρατεύω, εκστρατευτικός, επιστρατεύω, επιστράτευση, επίστρατος, αποστρατεύω, απόστρατος, αποστρατεία, αποστράτευση, αποστρατοποιώ, αποστρατοποίηση, συστρατιώτης.
συνώνυμα: ἔξοδος, ἐμβολή.

· στρέφω
  ομόρριζα: στρέμμα, στροφή, ανα-κατά-δια-μετα-αντι-επι-από-στροφή, στρόφιγγα, καταστροφικός, -έας, στρόβιλος, στρέβλος, στροβλίζω, στραβός, στραβισμός

· στρωμνή<στρώννυμι 
ομόρριζα: στρατός, στρώμα, στρωμνή, στρωτήρ, στρωτός

· σύμβολον < συμβάλλω < σύν + βάλλω
ομόρριζα: βολή, βόλι, βολίδα, βολιδοσκοπώ, βλήμα, βαλλιστικός, αντικαταβολή, αποβάλλω, απόβλητα, εμβάλλω, έμβολο, έμβλημα, καταβάλλω, καταβολή, μεταβάλλω, μεταβολή, παραβάλλω, παραβολή, συμβόλαιο, συμβολαιογράφος, συμβολαιογραφείο, συμβαλλόμενος

· συμβουλεύω < σύν + βουλεύω
ομόρριζα:  βουλή, βουλευτής, βουλευτικός, βούλευμα, σύμβουλος, συμβουλή, συμβούλιο, συμβουλευτικός, διαβούλιο (:σύσκεψη), επιβουλή, επίβουλος (βλ. βουλή)
συνώνυμα: διδάσκω, ἐνθυμοῦμαι, σκοποῦμαι, ἐννοῶ, εἰσηγοῦμαι

· συμμαχία < συμμαχῶ < σύν+μάχη
ομόρριζα: μάχη, μάχιμος, μαχητής, μάχομαι, μαχητικός, μαχητικότητα, ακαταμάχητος, άμαχος, αμαχητί, διαμάχη, σύμμαχος, συμμαχώ, συμμαχία, συμμαχικός, συμμαχητής, συμμαχικά, απόμαχος, απομαχικός (π.χ. απομαχικό ταμείο), μαχητός (:αυτός που είναι δυνατόν να πολεμηθεί, να αμφισβητηθεί ή να ανατραπεί, π.χ. μαχητό τεκμήριο), αμάχητος.
συνώνυμα; σπονδαί, συνθήκη, ὁμολογία.

· συμφέρω
παράγωγα: (θ. φερ-) συμφέρω, καταφέρομαι, φέρσιμο, φέρετρο, φερέφωνο, περιφέρεια, ανωφέρεια, κατωφέρεια, φερέγγυος, φέρελπις, (θ. φορ-) φορώ, καρποφορώ, φορά, φορέας, φορείο, φορτίο, εισφορά, προσφορά, συμπεριφορά, καρποφορία, λεωφόρος, λεωφορείο, παράφορος, φορητός, μισθοφόρος, δορυφόρος, σύμφορος, (θ. φωρ-) φωριαμός, αυτόφωρος, κατάφωρος, (θ. ἐνεκ-) διένεξη, διηνεκής (θ. οἰσ-) οισοφάγος.
συνώνυμα: λυσιτελῶ, ὠφελῶ.
αντώνυμα: ζημιῶ, βλάπτω.

· συναρμόττω<σύν+ ἁρμόττω
ομόρριζα: αρμόδιος, αρμοστής, αρμονία, ανάρμοστος, ανεφάρμοστος, απροσάρμοστος, προσαρμογή
συνώνυμα: συνάπτω, συζεύγνυμι

· σῴζω
ομόρριζα: σώζω, σωστός, σωστά, σωστικός, σώσιμο, σωσίβιο(ς), τα σώστρα (:η αμοιβή που καταβάλλεται για τη διάσωση πλοίου εγκαταλελειμμένου από το πλήρωμά του), σωτήρας, σωτηρία, σωτήριος, άσωτος, ασωτία, σώμα, σώος, διάσωση, σωστικός, σωστός, σωσίας, Σωκράτης, διασώζω.
συνώνυμα: ἀπαλλάττω, διατηρῶ, διαφυλάττω, ἐλευθερῶ
αντώνυμα: ἀποβάλλω, ἀπόλλυμι.

Τ

· τάττω 
ομόρριζα: τάττω, τάσσω, τάζω, τάξη, ταξικός, τακτός, έκτακτος, τακτικός, τακτοποιώ, άτακτος, αταξία, ευταξία, εντάσσω, ένταξη, προτάσσω, πρόταξη, προστάζω, προσταγή, πρόσταγμα, προστακτικός, συντάσσω, συνταγή, σύνταξη, συντάκτης, συντακτικό(ς), ασύντακτος, ασυνταξία, τάγμα σύνταγμα, συνταγματικός, συνταγματάρχης, ταγματάρχης, ταγματασφαλίτης, διατάζω, διαταγή, διάταγμα, διάταξη, διατακτικός, κατατάσσω, κατάταξη, κατατακτήριος, παρατάσσω, παράταξη, παρατακτικός, προτάσσω, πρόταξη, προστάζω, πρόσταγμα, προσταγή, προστακτικός/-ή, ανάταξη, μετάταξη,  επιτάσσω, επιταγή, επίταξη, επιτακτικός, αποτάσσω, απότακτος,  απόταξη, υποτάσσω, υποταγή, ανυπότακτος, λιποταξία, λιποτάκτης, ταξίαρχος, ταξιαρχία, ταξιανθία, ταξίδι (< ταξίδιον < τάξις+υποκ. κατάλ. -ίδιον), ταξιδιώτης, ταξιδιωτικός, ταξιδεύω, ταξιθέτης/ταξιθέτρια, ταξινομώ, ταξινόμηση, ταγή (:μερίδα τροφής που δίνεται στα ζώα, αρχική σημασία:διευθέτηση, διάταξη), ταγός (: αυτός που ανήκει στην ηγεσία, κυρίως την πνευματική), τάγμα, ταγματάρχης, σύνταγμα,-τάρχης, αρχισυντάκτης, λιποτάκτης, τακτοποιώ, ταξινομώ, ταξίαρχος, ταξιθέτρια.

· τάξις < τάσσω
    ομόρριζα:  : ταξιδεύω, τακτοποιώ, ταξινομώ, ταγή, τάγμα, τάξη, αταξία, ένταξη, πρόταξη, πρόσταγμα, συνταγή, σύνταγμα, -άρχης, συντάκτης, ασυνταξία, διαταγή, διάταγμα, κατά/μετά/παρά/επί/από - ταξη, επι/υπο - ταγή, ταξίδι/ - ιώτης, ταξίαρχος, λιποτάκτης, ταξιθέτρια, τακτός, τακτικός, άτακτος, έκτακτος, επι/υπο/προσ - τακτικός, ανυπότακτος, κατατακτήριος

· τείνω = τεντώνω, εκτείνω, προσπαθώ, αγωνίζομαι, φθάνω, πλησιάζω, μοιάζω.
ομόρριζα: τάση, επιτείνω, επίταση, υπόταση, υποτασικός, εκτείνω, έκταση, επεκτείνω, επέκταση, επεκτατικός, προεκτείνω, προέκταση, προτείνω, πρόταση, προτασιακός, τένοντας.
συνώνυμα: ἀναπτύσσω, τονῶ.
αντώνυμα: παρίημι, χαλῶ.

· τεκμήριον< τεκμαίρομαι
ομόρριζα: τεκμήριο, τεκμηριώνω, τεκμηρίωση, τεκμηριωμένος, τεκμαίρομαι (:συμπεραίνω), τέκμαρση, τεκμαρτός (:αυτός που μπορεί να προκύψει ως συμπέρασμα με βάση ορισμένα δεδομένα).
συνώνυμα: εἰκάζω, συλλογίζομαι, ἀπολαμβάνω, ὑποπτεύω 
σύνθετα: συντεκμαίρομαι (= υπολογίζω κάτι με άλλο) 

· τελῶ-τέλος
ομόρριζα:  τελώ, αποτελώ, αποτέλεσμα/-τικός,  εκτελώ,εκτέλεση, εκτελεστής, συντελώ, συντέλεση, συντέλεια, συντελεστής, τελειώνω, τελευτώ, τελευτή, ευτελίζω, ευτέλεια, πολυτέλεια, ευτελής, πολυτελής, τελεσφορώ, τέλος, τέλεση, τελεστής, τελεσίγραφο, τελεσίδικος, τελεολογικός, τελεσίγραφο, τελεσφόρος, τελειοποιώ, τελείωση, τελειότητα, ατέλεια, ατελής, ατελώς,   τελετή, τελετουργικός, τελευταίος,  τελεστικός, επιτέλεση, τελώνης, τελωνείο.

· τέμνω
ομόρριζα: τεμάχιο, τέμαχος (=τεμάχιον), τεμαχίζω, τεμαχισμός, τέμενος, ταμίας, ταμιακός,ταμιευτήριο , τομή,  τόμος, σύντομος, συντομία, τομέας,  τμήμα, τμηματάρχης, τμηματικός,  τμήση, άτμητος, νεότμητος τμηματάρχης, τμηματικός, άτομο, ατομικότητα, ατομισμός, ατομικός, ανατομία, ανατομικός, περιτομή, έντομο, εντομοκτόνο, κατατομή, κατάτμηση, καρατομώ, διχοτομώ, διχοτόμος, λαιμητόμος, τέμενος.
συνώνυμα: κόπτω, κερματίζω, (δια)μερίζω

· τίκτω
ομόρριζα:  τέκνον, τεκνογονία, τεκνοποίηση, τεκνοποιώ, τόκος, τοκίζω, ανατοκίζω, ανατοκισμός , εκτοκισμός, επιτόκιο,  τοκετός, Θεοτόκος, πρωτότοκος,  πρωτοτόκος, ωοτόκος, έντοκος, επίτοκος, απότοκος, τοκογλύφος, τοκοχρεολύσιο, εύτοκος, ευτοκία, δύστοκος, δυστοκία, τέχνη
συνώνυμα του τίκτω: γεννῶ, φυτεύω, φύω, ὠδίνω.
· τέχνη < απρφ. τεκεῖν του ρ. τίκτω
ομόρριζα:  τέχνασμα, τεχνάζομαι, τεχνηέντως, τέχνημα, τεχνητός, τεχνική, -ός, τεχνίτης, τεχνογνωσία, τεχνοδομή, τεχνοκράτης, τεχνοκριτικός, τεχνολογία, τεχνοτροπία, τεχνούργημα, τεχνουργός

· ομόρριζα:  τίθεμαι
ομόρριζα: θέτω, θέση, θέμα, θετός, θετικός θήκη, αντιτίθεμαι, αντίθεση, αντιθετικός, ένθετο(ς), εκθέτω, έκθεση, έκθεμα, έκθετος, συνθέτω, συντίθεμαι, σύνθεση, σύνθετος, συνθετικός, προσθέτω, προστίθεμαι, πρόσθεση, προσθετικός, πρόσθετος, προτίθεμαι, πρόθεση, αναθέτω, ανάθεση, ανάθεμα, αναθεματίζω, ανάθημα (: αφιέρωμα σε άγιο ή ναό), καταθέτω, κατάθεση, διατίθεμαι, διάθεση, διαθέσιμος, διατεθειμένος, μεταθέτω, μετατίθεμαι, μετάθεση, παραθέτω, παράθεση, παράθεμα, διαθέτω, διάθεση, διαθέσιμος, διαθεσιμότητα, αποθέτω, υποθέτω, υπόθεση, υποθετικός, υπεθεματίζω, επιθέτω, επίθεμα, επίθεση, επιθετικός, επίθετο, υποθηκεύω, υποθήκη, αποθήκη, αποθηκάριος, θεσμός, θεσμοθέτηση, θεσμοθετώ, θεμέλιο(ς), θεμελιώνω, θεμελίωση, θεμελιωτής, θεμελιώδης, θεματοφύλακας (:αυτός που διαφυλάσσει τις ιερές παραδόσεις), παρακαταθήκη, θέμις, θεμιτός, αθέμιτος, νουθετώ, νουθεσία, νομοθετώ, νομοθεσία, νομοθέτης, ευδιάθετος, αδιάθετος, εγκάθετος, αθετώ, αθέτηση, ταξιθέτης/-τρια, θησαυρός.

· τιμῶ 
ομόρριζα: τιμητής, τιμητικός, πολυτίμητος, τίμημα, αντίτιμο, προτιμώ, προτίμηση, προτιμητέος, ανατίμηση, διατίμηση, επίτιμος, αποτιμώ, αποτίμηση, υποτιμώ, υποτίμηση, υπερτίμηση, εκτιμώ, εκτίμηση.
Συνώνυμα:  τίω, ἔντιμος καθίστημί τινα, ἐντίμως τινά ἔχω ή ἄγω, τιμήν φέρω, ἐν τιμῇ ἄγω ή ἄγομαί τινα.

·  τολμάω-ῶ
ομόρριζα: τόλμη, τολμηρός, τολμητίας, άτολμος, ατολμία, αποτολμώ, παράτολμος.

· τρέπω
ομόρριζα: τροπή, τρόπος, τροπικός, τρόπαιο, τροπαιοφόρος, τροπαιούχος, αποτρόπαιος, αποτροπιαστικός, αποτροπιασμός, τροπάριο, τροπολογία, τροπολογώ, ατραπός(= μονοπάτι) ,κατατροπώνω ,τροποποιώ, τροποποίηση, (εντροπή>) ντροπή, (εντρέπομαι>) ντρέπομαι, ντροπαλός, αδιάντροπος ,εκτρέπω, εκτροπή, έκτροπα, προτρέπω, προτρεπτικός ,προτροπή, ανατρέπω, ανατροπή, ανατρεπτικός, ανατρέψιμος, ανατροπέας, μετατρέπω, μετατρέψιμος, μετατροπή, αποτρέπω, αποτροπή, αποτρεπτικός, αναπότρεπτος, υποτροπιάζω, υποτροπή, υπότροπος, επιτρέπω, επίτροπος, επιτροπή, επιτρεπτός, ανεπίτρεπτος, περιτροπή, δύστροπος, ιδιότροπος, ιδιοτροπία, πολύτροπος, κακότροπος, ποικιλότροπος  ,ευτράπελος

· τρέχω 
ομόρριζα: τροχός, τροχιά, τροχαλία, δρομέας, εκδρομή, προδρομικός, αναδρομικός, ανάδρομος, δρόμος, διάδρομος, περίδρομος, τροχαίος, τροχαϊκό μέτρο, παράδρομος, συνδρομή, τράχηλος, τροχάδην, τρέξιμο, τρεχάλα, τρεχάματα, τρεχαντήρι, συντρέχω, προστρέχω.
συνώνυμα: ἐλαύνω, θέω, τροχάζω, δρόμον ποιοῦμαι, δρόμῳ θέω
αντώνυμα: βαδίζω, χωρῶ,βαίνω,πορεύομαι.

· τρίβω
ομόρριζα: τριβή, τριβείο, ελαιοτριβείο, τριβώ, τρίψιμο, τρίμμα, τετριμμένος, διατριβή, διατρίβω (:συχνάζω), εντριβή, προστριβή, συντριβή, συντριπτικός, συντρίβω, συντρίμμια, συντετριμμένος, εντριβής (:έμπειρος, εξασκημένος), παιδοτρίβης.

ΠΡΟΣΟΧΗ
διατριβή (α.ε.): ενασχόληση με κάτι, κατανάλωση /χάσιμο χρόνου. 
διατριβή (ν.ε.): επιστημονική πραγματεία.

· τυγχάνω
ομόρριζα: (θ. τυχ-) τύχη, τυχαίνω, τυχαίος, τυχαία, τυχερός, άτυχος, ατυχία, ατυχώ, ατυχώς, ατύχημα, επιτυχία, επιτυχημένος, επιτυχής, αποτυχία, αποτυχημένος, τυχάρπαστος, πρόστυχος, τυχοδιώκτης, τυχοδιωκτικός, τυχαίνω, πετυχαίνω, τυχόν, ευτυχώ, ευτυχής, ευτυχία, ευτύχημα, δυστυχώ, δύστυχος, δυστυχής, δυστύχημα, δυστυχία, καλοτυχία, καλοτυχώ, καλότυχος, κακοτυχία, κακότυχος, επιτυγχάνω, αποτυγχάνω.
(θ. τευχ-) επίτευξη, επίτευγμα, συνέντευξη, εντευκτήριο, ανεπίτευκτος.
συνώνυμα: ἐφικνοῦμαί τινος/ἀπαντῶ τινι (:συναντώ).
αντώνυμα: ἁμαρτάνω, ἀποτυγχάνω, σφάλλομαι, ἀστοχῶ.

Υ

· ὓβρις: υπέρβαση του ανθρώπινου μέτρου, αλαζονεία < ὑβρίζω
 ομόρριζα:  βρίζω, βρισιά, υβρεολόγιο, υβριστής, εξύβριση, υβριστικός.

· ὑμνέω -ῶ
   ομόρριζα:  υμνητής, υμνητικός, εξύμνηση 

· ὑπάρχω < ὑπό + ἂρχω
 ομόρριζα: αρχίζω, αρχή, ύπαρξη, υπάρχοντα, έναρξη, αρχείο, αρχηγός, ύπαρχος, υπαρκτός, ανύπαρκτος, αρχιτέκτονας, αρχιστράτηγος, αρχίατρος, αρχικός, αρχαίος, αρχομανής, αρχηγικός, εναρκτήριος.
συνώνυμα:  εἰμί, γίγνομαι, ζῶ.

Φ

·  φαίνομαι
ομόρριζα: φαίνομαι, φανερός, φανερώνω, φανέρωμα, φανέρωση, αφανής, αφάνεια, άφαντος, πρωτόφαντος, εμφαίνω, εμφανίζω, εμφάνιση, εμφανίσιμος, εμφανής, έμφαση, εμφαντικός, εμφατικός, -ά, έκφανση, προφασίζομαι, πρόφαση, προφανής, πρωτοφανής, περιφανής,  διαφαίνομαι, διαφάνεια, διάφανος, διαφανής, επιφάνεια, επιφανής, επιφανειακός, επίφαση, αποφαίνομαι, απόφαση, απόφανση(: έκφραση γνώμης), αποφασιστικός, αποφασίζω, καταφανής, φαντάζω, φαντάζομαι, φαντασία, φανταστικός, φάντασμα, φανταστικός, φαινομενικός, αναφανδόν(: ολοφάνερα)., φανάρι, φανός, φαεινός, φαιδρός, φως ,φαινόμενο, φάση, φάσμα.

·  φάσκω (δόκιμοι τύποι: υποτ., ευκτ., απρφ., μετχ./ Η οριστ.αναπληρώνεται από το φημί)
συνώνυμα: λέγω, ἰσχυρίζομαι, βεβαιῶ

	ΠΡΟΣΟΧΗ:    φάσκω: λέω, διαβεβαιώνω, ισχυρίζομαι.
                         λέγω: ομιλώ.



· φέρω
ομόρριζα: (θ. φερ-)φέρω, φέρνω, φέρσιμο, φέρετρο, φερέφωνο, περιφέρεια, περιφερειακός, ανωφέρεια, ανωφερής (:ανηφορικός), κατωφέρεια, φερτός, υποφερτός, φερέγγυος, φέρελπις, φερέοικος (: για τα ζώα, αυτός που κουβαλά την κατοικία του, π.χ. χελώνα), φερνή (:προίκα), πολύφερνη (π.χ. νύφη), φερώνυμος(:αυτός που φέρει το αντίστοιχο όνομα), εισφέρω, εκφέρω, συμφέρω, προσφέρω, αναφέρω, καταφέρνω, καταφέρομαι, διαφέρω, μεταφέρω, παραφέρομαι, περιφέρω, περιφέρομαι, υποφέρω, επιφέρω, συμπεριφέρομαι, καταφερτζής, παρεμφερής, περιφερής
(θ. φορ-) φορώ, φορά, φόρα, ανηφόρα, κατηφόρα,  φόρος, τροχοφόρος, βαθμοφόρος, πετρελαιοφόρος, δορυφόρος, αχθοφόρος, αγγελιαφόρος, ασθενοφόρο, βυτιοφόρο, καρποφόρος/-ία, αιμοφόρος, οπωροφόρος, θανατηφόρος, ελπιδοφόρος, κερδοφόρος, μισθοφόρος, υδροφόρος, φοροαπαλλαγή, φοροδιαφεύγω, φοροδιαφυγή, φοροφυγάς, φοροεισπράκτορας, φορολογητέος, φορολογία/-ικός, φορολογώ, αφορολόγητος, φοροτεχνικός, φόρτος, φορτίο, φορτικός, φορτηγό, φόρτιση, φορτοεκφορτωτής, φορέας, φορείο, φόρεμα, φορεσιά, αμφορέας, λεωφόρος, λεωφορείο, εισ-εκ-συμ-προσ-προ-ανα-κατα-δια-μετα-παρα-περι-συμπερι-φορά, φορητός, διάφορος, παράφορος, διφορούμενος, πρόσφορο, ζωηφόρος, αμφορέας(<αμφιφορεύς)
(θ. φωρ-)  φώρ(= κλέφτης), αυτόφωρο, αυτόφωρος, κατάφωρος(= προφανής) , φωριαμός (:κιβώτιο).
(θ. ενεκ-) διένεξη, διηνεκής (:συνεχής, παντοτινός), το διηνεκές (εις το διηνεκές:χωρίς διακοπή), βεληνεκές.
(θ. φαρ-) φαρέτρα, ισοφαρίζω, ισοφάριση.
(θ. οισ-) οισοφάγος.
συνώνυμα: ἄγω, ἔχω, κομίζω / με τη σημασία του υπομένω · ἀνατλῶ, ἀνέχομαι, καρτερῶ, ὑπομένω, ὑφίσταμαι, ἀποφοράς λαμβάνω ή κομίζομαι ή πράττω

· φημί 
ομόρριζα: (θ. φη-) φήμη, προφήτης, προφητεία, διαφήμιση, διαφημίζω, δυσφήμιση, φημολογία, κακόφημος, περίφημος, (θ. φα-): φάση,  κατάφαση, αντίφαση, αφασία, καταφατικός, αποφατικός, άφατος, πρόφαση, πρόσφατος, θέσφατο.
συνώνυμα: ἠμί, ἰσχυρίζομαι, λέγω, φάσκω, φράζω.
αντώνυμα: ἀπόφημι, ἀρνοῦμαι, , σιωπῶ, σιγῶ

· φθέγγομαι
ομόρριζα: απόφθεγμα - τικός, φθόγγος, δίφθογγος
συνώνυμα: φημί, φωνῶ, λέγω, λαλῶ  
 αντώνυμα: σιωπῶ, σιγῶ

· φθείρω - φθείρομαι 
ομόρριζα: φθορά, διαφθείρω, διαφθορά, παραφθορά, αδιάφθαρτος, αδιάφθορος, ὁ φθείρ (=ψείρα), φθαρτός, άφθαρτος, διαφθορέας, ψυχοφθόρος.
συνώνυμα: ἀπόλλυμι, ἀφανίζω, λυμαίνομαι, λωβῶμαι, φθορὰν ἀπεργάζομαι ή ἐμποιῶ και για το παθητικό φθίνω, φθορά ἐστι ή γίγνεται, φθόρος γίγνεται. 
Αντώνυμο το σῴζω-ομαι.

· φιλῶ< φίλος
ομόρριζα: φίλος/-η, φιλί, φιλώ, φιλία, φιλεύω, φιλιώνω, φιλικός, φίλιος (≠ εχθρικός), αγγλόφιλος, βιβλιόφιλος, ειρηνόφιλος, θεατρόφιλος, υδρόφιλος, φίλτατος, φίλτρο, φιλτράρω, φιλανθρωπία, φιλάργυρος, φιλάρεσκος, φιλαρμονική, 	φίλαρχος (: αρχομανής), φιλάσθενος, φιλαυτία (:εγωκεντρισμός, εγωπάθεια), φιλειρηνικός, φιλελεύθερος, φιλέλληνας, φίλεργος (:εργατικός), φίλερις (:φιλόνικος), φιλεύσπλαχνος, φιλέκδικος (:εκδικητικός, μνησίκακος), φιλήδονος, φιλήσυχος, φιλίστωρ (:φιλομαθής), φιλοδοξία, φιλοδώρημα, φιλόζωος, φιλοθεάμον κοινό, φιλόθρησκος, φιλοκαλία (:καλαισθησία), (α)φιλοκερδής, φιλοκυβερνητικός, φιλολογία, φιλομαθής, φιλόμουσος, φιλονικία, (α)φιλόξενος, φιλοπατρία, φιλοπερίεργος, φιλοπόλεμος, φιλόπονος, φιλοπράγμων (:πολυπράγμων), φιλοπρόοδος, φιλόπτωχος, φιλοσοφία, φιλόστοργος, φιλότεκνος, φιλοτελισμός, φιλότεχνος, φιλοτέχνημα, φιλοτιμία, φιλότιμο(ς), φιλοφρόνηση, (α)φιλοχρήματος, φιλύποπτος, προσφιλής.
συνώνυμα: ἀγαπῶ, ἐράω-ῶ, στέργω, ἀσπάζομαι.
αντώνυμα: μισῶ, ἐχθαίρω, ἀποστρέφομαι.

· φοβοῦμαι
ομόρριζα: φόβος, φοβία, φοβιτσιάρης, φοβέρα,φόβητρο, εκφοβισμός, φοβία, φοβέρα, φοβερός, άφοβος, επίφοβος, εκφοβιστικός.
συνώνυμα: δέδοικα-δέδια, ὀκνῶ, ὀρρωδῶ, πτήσσω, διὰ φόβου εἰμί, εἰς φόβον καθίσταμαι.
Αντώνυμα: θαρρῶ, τολμῶ

· φοιτάω-ῶ: συχνάζω (α.ε.) / παρακολουθώ μαθήματα σε κάποια σχολή (ν.ε.)
ομόρριζα: φοιτητής, συμφοιτητής, φοίτηση, επιφοίτηση, αποφοίτηση, φοιτητόκοσμος

· φρόνιμος -ον < φρονέω < φρήν, φρενός (φρενόω -ῶ)
ομόρριζα: φρόνημα, φρονηματίζομαι, φρόνηση, περιφρόνηση, περιφρονητικός, περιφρονητέος, περιφρονητής.

· φρουρά < πρό+ὁρῶ
ομόρριζα: φρουρός, φρουρώ, φρούριο, φρούρηση, φρούραρχος, φρουραρχείο, φρουρά.


· φύω - φύομαι 
ομόρριζα: φύλο, εμφύλιος, φυματικός, φυλή, φυλετικός, φύση, φυσικός, φυτό, έμφυτος, σύμφυτος, ευφυής, ευφυΐα, φύλλο, φυτό, φύτρα, φύτρο, αυτοφυής, προσφυής.
συνώνυμα: ἀναδίδωμι, γεννῶ, τίκτω, φυτεύω, γεννῶμαι, γίγνομαι, βλαστάνω.


Χ

χαίρω 
ομόρριζα: χαρά, χαρωπός, χάρη, περιχαρής, χαρμόσυνος, χάρμα, ἐπίχαρμα, χαιρεκακία, χαρμολύπη, ἐπιχαίρω (=χαίρομαι για κάτι κακό), συγχαίρω, χαρίεις, χαριέντως, χαριεντίζομαι, χαριέντισμα, αχάριστος, ευχαριστήριος, ευχάριστος ,χαρίζω, χάρισμα, χαρισματικός, χαριστικός, χαριτολόγημα, χαριτολογία, χαριτολόγος, χαριτολογώ, χαριτολόγημα, χαριτολογία ,χαριτωμένος, χαριτόβρυτος (=γεμάτος χάρες),  χάρμα, χαρμολύπη, χαρμόσυνος, χαρούμενος, συγχαρητήρια, περιχαρής, ευχάριστος, , χαροποιώ, χαροποιός.
συνώνυμα: ἀγάλλομαι, γέγηθα, εὐθυμῶ, εὐφραίνομαι, ἥδομαι, τέρπομαι, χαρὰν ἔχω, περιχαρής εἰμι.
αντώνυμα: ἀθυμῶ, ἀνιῶμαι, ἀσχάλλω, ἄχθομαι, θλίβομαι, λυποῦμαι.

·  χειροτονῶ < χείρ + τείνω
ομόρριζα: χειρονομώ, χειροδικώ, χειραφετώ, χειραγωγώ, χειρίζομαι, εγχειρίζω, επιχειρώ, διαχειρίζομαι, χειραγωγώ, ευχέρεια, δυσχέρεια, χειραψία, εκεχειρία, εγχειρίδιο, επιχείρημα, μεταχείριση, ευχερής, δυσχερής, χειρωνακτικός, χειραγωγώ, χειραγώγηση, χειραποσκευή, χειράμαξα, χειραφέτηση, χειραφετημένος, χειραψία, χειρίζομαι, χειρισμός, χειριστής/-τήριο, χειροβομβίδα, χειροκροτώ/-ημα, χειροδικώ/-δικία, χειρόγραφο, χειροποίητος, χειραψία,  ,χειροπιαστός ,χειροδύναμος, χειροκίνητος, χειρολαβή, χειρονομώ/-ία, χειροπέδες, χειροσφαίριση, χειροτέχνης/-ία, χειροτονώ, χειροτονία, χειρουργείο/-ική, χειρουργός, χειροφίλημα, χειρόφρενο, χειρώνακτας, χειρωνακτικός, εγχειρίζω, εγχείριση, μεταχειρίζομαι, μεταχείριση, αμεταχείριστος, διαχειρίζομαι, διαχειριστής, επιχειρώ, επιχείρημα, επιχειρηματολογώ/-ία, επιχείρηση, επιχειρηματίας, επιχειρηματικός, επιχειρησιακός, ευχερής, ευχέρεια, δυσχέρεια, εκεχειρία, πρόχειρος, προχειρότητα, εγχειρίδιο, χειράγρα(= αρθρίτιδα στα άκρα των χεριών), χειρίδα(= μανίκι), χειριδωτός,αχειρίδωτος(= αμάνικος),  χειροτέχνημα, χειράμαξα, χειραντλία, χειραποσκευή, χειροπρακτική, χειρομαντεία
συνώνυμα: αἱροῦμαι, ψηφίζομαι.

· χρήομαι-ῶμαι (<θ. χρη-, πβ. χρή (απρόσωπο), χρήω:χρημοδοτώ)
ομόρριζα: χρησιμοποιώ, χρήση, χρήστης,χρήμα, χρέος, χρεία, χρειάζομαι, χρειώδης (:χρήσιμος, αναγκαίος), χρεωκοπία/χρεοκοπία, χρεώγραφο/χρεόγραφο, χρεω(ο)λύσιο, χρεώνω, χρωστώ, χρήζω, χρηματίζομαι, χρηματαγορά, χρηματοκιβώτιο,  χρηματαποστολή, χρηματιστήριο, χρηματιστής, χρηματικός, χρηματοδοτώ, χρησικτησία, χρησιμεύω, χρησιμοθηρικός,-ία, χρησιμοποίηση, χρησιμοποιήσιμος, χρήσιμος, χρησιμότητα, χρησμός, χρησμοδότης, χρησμοδοτώ, χρήστης, χρηστικός, χρηστός (:έντιμος, ακέραιος), χρηστότητα, χρηστοήθεια,δύσχρηστος, εύχρηστος, αχρηστία, άχρηστος, αχρηστεύω, αχρησία, κατάχρηση, καταχραστής, καταχρηστικά-ός, καταχρώμαι,κοινόχρηστος.
 συνώνυμα: μεταχειρίζω-ομαι, ἔχω, κτῶμαι, ἐν χρείᾳ εἰμί.

· χωρίζω < χωρίς
ομόρριζα: χωρίζω, χωρισμός, αποχωρίζομαι, χωριστός, αχώριστος, χωριστά, χώρισμα, χωρίστρα, καταχωρίζω, καταχώριση, διαχωρίζω.

· χωρῶ < χῶρος
ομόρριζα: αναχωρώ, αναχώρηση, αναχωρητήριο (: τόπος στον οποίο αποσύρεται κανείς για να μονάσει), αναχωρητής (:ερημίτης, ασκητής, μοναχός), αναχωρητισμός (:εγκατάλειψη της κοσμικής ζωής), προχωρώ, προσχωρώ, προσχώρηση, υποχωρώ, υποχώρηση, οπισθοχωρώ, οπισθοχώρηση, αποχωρώ, αποχώρηση, εισχωρώ, εισχώρηση, συγχωρώ, συγχώρηση, συγχωρητικός, υπαναχωρώ, υπαναχώρηση, παραχωρώ, παραχώρηση, εκχωρώ, εκχώρηση, χώρος, χωρίς, χωρισμός, χωροθέτηση, χωρομέτρηση, χωροταξία, χωροφυλακή, χωροφύλακας, χωρ(ά)ω.

Ψ

· ψέγω
ομόρριζα: ψόγος, αψεγής, άψεκτος, άψογος, ψεγάδι, αψεγάδιαστος.
συνώνυμα: αἰσχύνω,  αἰτιῶμαι, ἐγκαλῶ, ἐπιτιμῶ, καθάπτομαί τινος, κατηγορῶ, λοιδορῶ, μέμφομαι, ὀνειδίζω, ψόγον ἐπιφέρω ή ποιῶ τινι, ἐν ψόγῳ τίθεμαί τι.
αντώνυμα: ἐγκωμιάζω, ἐπαινῶ,  ὑμνῶ,  εὐλογῶ.

· ψεύδομαι
ομόρριζα: ψεύδομαι, ψευδής, ψευδαίσθηση, ψευδεπίγραφος, ψευδοκράτος, ψευδολογία, ψευδομάρτυρας/-ία/-ώ, ψευδορκία/-ώ, ψεύδος, ψευδώνυμο, ψεύτης, ψευτιά, ψεύτικος, αδιάψευστος, διαψεύδω, διάψευση, αψευδής.

·  ψηφίζομαι < ψῆφος
ομόρριζα: ψηφίζω, ψήφος, ψήφισμα, ψήφιση, ψηφίδα, ψηφιδωτός, ψηφιακός, ψηφίο, ψηφοδέλτιο, ψηφοδόχος (:η κάλπη), ψηφοθήρας, ψηφοθηρία, ψηφοφορία, ψηφοφόρος, αψηφώ, αψήφιστα, αψήφιστος (:ασυλλόγιστος), αψηφισιά(= αδιαφορία μπροστά στον κίνδυνο) συμψηφίζω, συμψηφισμός, καταψηφίζω, καταψήφιση, υπερψηφίζω, υπερψήφιση, συμψηφίζω, συμψηφισμός, επιψηφίζω, επιψήφιση (:επικύρωση), ισοψηφώ, ισοψηφία, δημοψήφισμα, υποψήφιος, διψήφιος, τριψήφιος, ψηφοδέλτιο.

· ψύχω 
ομόρριζα: ψύχος, ψύξη, ψυκτήρας, αναψυκτήριο, ψυχρός, ψύχρα, ψυχραίνω, ψυχρότητα, ψῦγμα, ψυκτικός, ἀναψυκτικό, ψυγείο, κατάψυξη.
αντώνυμα: θάλπω, θερμαίνω
Ω
· ὣρα
ομόρριζα: ωραίος, ωριαίος, ωραιότητα, εξωραΐζω, -ισμός, ωράριο, υπερωρία, ωροδείκτης, ρολόι(‹ωρολόγιον), ωροσκόπιο, ώριμος, ωριμότητα, ανώριμος, ανωριμότητα, άγουρος(‹ἄ-γ-ωρος), αγόρι ( υποκοριστικό του (‹ἄ γ-ωρος).

· ὠφελῶ
ομόρριζα: ωφελώ, ωφέλεια, ωφέλημα, ωφελιμισμός, ωφελιμιστής, ωφέλιμος, ωφελιμιστικός, ωφελιμότητα, ανωφελής, επωφελής.
συνώνυμα: λυσιτελῶ, ὀνίνημι, ἐπικουρῶ, βοηθῶ, ἀμύνω.
αντώνυμα: βλάπτω, ζημιῶ.


















ΛΕΞΙΛΟΓΙΚΕΣ ΑΣΚΗΣΕΙΣ

						  
1. Να συμπληρώσετε  τα  κενά  με  απλές ή σύνθετες  παράγωγες λέξεις από το ρήμα   "τάσσω".
· Τα  ορθογραφικά λάθη, αλλά και οι ........................... δυσκολεύουν την ανάγνωση του  γραπτού κειμένου.
· Υποχρεώθηκε να παρουσιάζεται στο αστυνομικό τμήμα σε ....................... προθεσμίες. 
· Κηρύχθηκε ............................. αφού εγκατέλειψε τη μονάδα του.
· Παραπέμφθηκε σε δίκη και τελικά .................... από το στρατό.

2. ἐκβάλῃς: Να συμπληρώσετε τα κενά με λέξεις ομόρριζες του ρήματος βάλλω (απλές ή σύνθετες).
- Τα βιομηχανικά.................................. είναι καταστροφικά για το περιβάλλον.
- Ο Πηνειός ποταμός..................................στο Αιγαίο πέλαγος.
- Λόγω σπουδών πήρε τέσσερα χρόναι........................στράτευσης.
- Οι συγγενείς που δεν συμπεριλήφθηκαν στους κληρονόμους αποφάσισαν να     
  ...............................τη διαθήκη.
- Ο αρχηγός της αντιπολίτευσης εκτόξευσε τα...............................του εναντίον της υπουργικής απόφασης.  

3. Να συμπληρώσετε τις παρακάτω προτάσεις με παράγωγα του «φέρω».
1) Το αδίκημα δεν ήταν ..................... και γι' αυτό αφέθηκε ελεύθερος.
2) Όλες αυτές οι κομματικές διαμάχες και ........................ οδηγούν σε πολιτικό αδιέξοδο.
3) Τα ουράνια σώματα περιστρέφονται γύρω από τους  ......................... τους.
4) Είναι τόσο δουλοπρεπής που μιλά και συμπεριφέρεται σαν ..................του εργοδότη του.
5) Δε μου αρέσει το  .......................... σου.					           

4. Να συμπληρώσετε τα κενά των παρακάτω προτάσεων με λέξεις ετυμολογικά συγγενείς της λέξης ἀμπεχόμενοι:
α) Η αξία των ασφαλιστικών …………………… μειώθηκε κατακόρυφα κατά τη διάρκεια των τελευταίων μηνών. 
β) Το μεγαλύτερο μέρος του ΑΕΠ παράγεται από φορείς που σχετίζονται με την …………………… υπηρεσιών. 
γ) Ο στρατηγός ζήτησε …………………… από τον αντίπαλο προκειμένου να περισυλλεγούν και να ταφούν οι νεκροί.
δ) Έκτροπα σημειώθηκαν χθες κατά τη διάρκεια της διαδήλωσης με την …………………… της αστυνομίας.
ε) Το εξωτερικό περίβλημα είναι ιδιαίτερα …………………… προκειμένου να προστατεύει το περιεχόμενο. 	

5.  «πράττειν»: Να συμπληρώσετε τα κενά στις ακόλουθες προτάσεις με λέξεις ετυμολογικά συγγενείς.
1) Δε μπορεί να τα καταφέρει πολύ αποτελεσματικά στις δουλειές του γιατί είναι ................................................................... και ασχολείται με πολλά πράγματα συγχρόνως.
2) Επέστρεψε .................................................... χωρίς να πετύχει κανέναν από τους στόχους της αποστολής του.
3) Τα όνειρά του έμειναν ....................................................... γιατί δεν είχε την οικονομική δυνατότητα να σπουδάσει.
4) Θα έρθει κάποιος .......................................................... να εξετάσει ποια βλάβη στο αυτοκίνητο έγινε αιτία του ατυχήματος.
5) Η κακή πορεία της επιχείρησης οφείλεται στην ..................................................... του και στην έλλειψη κάθε πρωτοβουλίας εκ μέρους του.

6.  συνεστώτων: Να συμπληρώσετε τα κενά με ομόρριζα (απλά ή σύνθετα) της λέξης

1. Το......................... της πολυκατοικίας απογορεύει τη χρήση διαμερισμάτων ως επαγγελματικής στέγης.
1. Η προσφορά του......................... στην παροχή οικονομικής βοήθειας.
1. ......................... σε όσους έχουν προβλήματα υγείας να είναι ιδιαίτερα προσεκτικτοί σε αυτές τις κλιματολογικές συνθήκες.
1. Παρείχε την αμέριστη......................... του όσο καιρό τον χρειαζόμουν.
1. Η αφήγησή του είναι ιδιαίτερα......................... και ζωντανή.

7. Δίνονται παρακάτω οι ορισμοί έξι σύνθετων λέξεων της νέας ελληνικής οι οποίες έχουν δεύτερο συνθετικό ίδιο με αυτό της αρχαίας λέξης  "εὐτελείας". Να βρείτε τις έννοιες που ορίζονται.

i. Αυτός που δεν επιβαρύνεται με τέλη, δασμούς.
ii. Αυτός που δε συνεχίζεται, του οποίου το περιεχόμενο ολοκληρώνεται σε μία και μόνη φορά.
iii. Κατάσταση απόλυτης τελειότητας.
iv. Αυτός που αποσκοπεί αποκλειστικά στην εξυπηρέτηση στενά ατομικών συμφερόντων ή καθετί που βασίζεται στο ατομικό όφελος.
v. Η κατάσταση πλούτου και άνεσης με τη δαπάνη χρηματικών ποσών και η χρήση αντικειμένων που υπερβαίνουν τις κανονικές ανάγκες του ατόμου.

8. Να συμπληρώσετε τα κενά των παρακάτω προτάσεων με λέξεις ετυμολογικά συγγενείς του ρήματος διαφέρει:

α) Οδηγήθηκε στο .................... καθώς οδηγούσε υπό την επήρεια οινοπνεύματος.
β) Η κυβέρνηση εξήγγειλε ότι η .................... ανάπτυξη αποτελεί προτεραιότητα.
γ) Το δικαστήριο απέρριψε τη μαρτυρία του ως .................... ψευδή.
δ) Η τελευταία συνέλευση της Ευρωπαϊκής Επιτροπής αποτέλεσε .................... έδαφος για την υιοθέτηση των προτάσεων περί συνομοσπονδίας.
ε) Οι μικρότερες χώρες δεν θα πρέπει να αποτελούν .................... των μεγαλύτερων.

9. Να συμπληρώσετε τα κενά με τα κατάλληλα ομόρριζα του τύπου «αἱρεῖσθαι»:

i) Ο ταμίας της τράπεζας κατηγορείται για _________________ ιδιαιτέρως μεγάλου ποσού από το ταμείο.
ii) Εκμεταλλεύεται το αξίωμά του για να κάνει κάθε λογής _______________.
iii) Με την __________________ των ισχυρισμών του αποκαλύφθηκαν οι πραγματικές προθέσεις του.
iv) Η πατρίδα τον τίμησε για τις _____________ υπηρεσίες του προς αυτήν.
ν) Αποτελεί__________________  δικαίωμα κάθε πολίτη να διατυπώνει ελεύθερα την άποψή του.

10.  ἒχουσι: Να συμπληρώσετε τα κενά με λέξεις ετυμολογικά συγγενείς με το ρήμα.

1) Στην προκειμένη περίπτωση η ................................................ σημαίνει συνενοχή.
2) Εμπιστευθείτε σε μας τα προβλήματα που σας απασχολούν· θα τηρηθεί απόλυτη ..........................  .
3) Υπάρχουν πολλά αυθαίρετα οικήματα εκτός ........................................  .
4) Αυτό που ............................................. τώρα είναι η αποκατάσταση της υγείας του.
5) Η ..................................... κατά κανόνα αποβαίνει δεύτερη φύση.
6) Το μέταλλο αυτό είναι πολύ .................................. στη φωτιά.
7) Ο προπονητής μας ήταν ο .................................. ο κρίκος όλων των παικτών της ομάδας  μας.
8) Η ασθενική κράση ονομάζεται και ......................................... .
9) Πέθανε από .................................. αιμορραγία.
10) Ο φρόνιμος και μυαλωμένος άνθρωπος ονομάζεται και .............................................. .

11. ἐπελάθου :Να συμπληρώσετε τα κενά με λέξεις ετυμολογικά συγγενείς με το ρήμα.

1. Μετά το ψυχολογικό πλήγμα που υπέστη αρνείται να αντιμετωπίσει την πραγματικότητα, συμπεριφέρεται σαν να βρίσκεται σε ......................... .
2. Μια από τις μεγαλύτερες επιτυχίες των διωκτικών αρχών θεωρείται η σύλληψη του συγκεκριμένου ............................ τσιγάρων.
3. Υπεύθυνο για την πτώση του αεροσκάφους θεωρείται κάποιο μοιραίο............... στους χειρισμούς του πιλότου.
4. Διατείνεται ότι είναι αθώος και θα αποδείξει την ...................... στο δικαστήριο.
5. Παρά τις δυσκολίες που αντιμετώπιζαν στους προσφυγικούς συνοικισμούς τα παιδικά του χρόνια είναι..........................

 12. ἐπιτρέπειν: Να συμπληρώσετε τα κενά με λέξεις ετυμολογικά συγγενείς με το ρηματικό τύπο.

1)Οι λαϊκές  ......................... εκδηλώσεις προκάλεσαν την πτώση του καθεστώτος.
2)Έστησαν τα ........................ στο χώρο της μάχης σε ανάμνηση της νίκης τους. 
3)Το αυτοκίνητο ........................ και μπήκε στο αντίθετο ρεύμα κυκλοφορίας. 
4)Ακόμα και με μικρή κατανάλωση αλκοόλ χάνει τον έλεγχο και ........................ .
5)Δεν αισθάνθηκε καμία..........................παρά τα επιτιμητικά σε βάρος του σχόλια.

13.  «μετέσχε»: Να συμπληρωθούν τα κενά των παρακάτω προτάσεων με λέξεις ετυμολογικά συγγενείς.
1) Τα έπιπλα αυτά είναι ιδιαιτέρως 			 στη φθορά.
2) Πρέπει να τηρηθεί απόλυτη 			, κανείς δεν πρέπει να μάθει το παραμικρό!
3) Η άθληση χαρίζει σωματική  			.
4) Το ποσοστό 			 στις φοιτητικές εκλογές ήταν αυξημένο.
5) Ο πρωθυπουργός ανακοίνωσε ότι το νέο 			 της κυβέρνησης θα είναι ευέλικτο και επομένως πιο αποτελεσματικό.

 14. Να συμπληρώσετε τα κενά στις παρακάτω προτάσεις με λέξεις παράγωγες (απλές ή σύνθετες) του β´ συνθετικού της λέξης διαβάλλω:

· Αυτά που είπε εναντίον μου ήταν ................... και αποδείχτηκαν καθαρά ψέματα.
· Τα αποτελέσματα του διαγωνισμού για την πλήρωση είκοσι κενών θέσεων στην εταιρεία θεωρήθηκαν ............................... και ακυρώθηκαν επειδή δεν τηρήθηκαν τα εχέγγυα ......................... διεξαγωγής του.
· Λόγω απαράδεκτης διαγωγής του κατά τη διάρκεια του μαθήματος ................... από την τάξη.
· Οι μαθητές που μετείχαν στη θεατρική ομάδα του σχολείου ........................ έντονη προσπάθεια να ανταποκριθούν στις υποχρεώσεις τους.
· Δεν τελείωσε την εργασία του ακόμη επειδή εντωμεταξύ .......................... ένα άλλο ζήτημα, το οποίο απαιτούσε άμεση επίλυση.
· Στην Καινή Διαθήκη περιέχονται πολλές ....................... που χρησιμοποιησε ο Ιησούς για να μιλήσει και να διδάξει με τρόπο αλληγορικό.
· Όταν εσύ ....................... το ήθος των δύο παιδιών, θα διαπιστώσεις ότι σαφώς είναι καλύτερος ο Γιάννης.

15. Να συμπλήρωσετε τα κενά με λέξεις ομόρριζες της λέξης καιρός (απλές ή σύνθετες) στις ακόλουθες φράσεις.

· Έχασε μια μεγάλη ................................. να αγοράσει φθηνά ένα σπίτι.
· Το θέμα του τερματισμού ενός πολέμου βρίσκεται πάντα στην ...............................  .
· Είναι  .................................. γιατί όσα πετυχαίνει δεν οφείλονται στην αξία του, αλλά στο ότι επωφελείται από τις ευκαιρίες που του παρουσιάζονται.
· Η αστυνομία κατάφερε ................................... πλήγμα στα κυκλώματα των κακοποιών.
· Θα εξαρτηθεί από τις ................................... συνθήκες αν θα πάμε εκδρομή το Σαββατόκυριακο.
· Από την ασυνήθιστη για την εποχή ....................... έγιναν πολλές καταστροφές στις γεωργικές καλλιέργειες. Σε πολλές περιοχές έπεσε χαλάζι.
· Δεν ..................... να παρακολουθήσω αυτή την ωραία εκδήλωση λόγω φόρτου εργασίας.
· Πάντα ............................ για να πλήξει τα συμφέροντα του ανταγωνιστή του.


16. Να συμπληρώσετε τα κενά στις παρακάτω προτάσεις με λέξεις παράγωγες (απλές ή σύνθετες) του ρήματος φρονῶ, ώστε να δηλώνεται το νόημά τους,  επιλέγοντας για κάθε περίπτωση μία από τις λέξεις του λεξιλογίου που υπάρχει στο τέλος της άσκησης και κάνοντας, όπου χρειάζεται, τις κατάλληλες γραμματικές προσαρμογές:

· Ήταν πολύ εγωιστής και μιλούσε .................... για τα επιτεύγματα των άλλων.
· Το ....................... του Γιάννη παρέμεινε πολύ υψηλό παρά τη σειρά ατυχιών που είχε.
· Όσοι είχαν αντίθετη πολιτική γνώμη μπορούσαν να χαρακτηριστούν ....................... (μετοχή ενεστώτα).
· Έχει δημοκρατικά πολιτικά .......................
· Η ....................... του προς τις κολακείες είναι πασίγνωστη.
· Ο αριθμός των επαινετικών επιστολών που έλαβε για το νέο της βιβλίο είναι σημαντικός και καθόλου .......................
· Φαίνεται ότι ....................... και κατέστρεψε πολλά σημαντικά έργα τέχνης που είχε στο σπίτι του.
· Έγινε ....................... όταν διατύπωσαν εντελώς άδικα αυτή την κατηγορία εναντίον του.
· Οι ................. απαιτήσεις του τον απομάκρυναν από τους φίλους του.
· Έγινε ....................... ενώ πρώτα ήταν πολύ άτακτος κατά τη διάρκεια του μαθήματος. 
· ....................... μια υψηλόμισθη θέση σε μια άλλη πόλη και προτίμησε να μείνει εδώ.

Λεξιλόγιο: αλλόφρων, αντιφρονούντες, εξωφρενικός, ευκαταφρόνητος, παραφρονώ, περιφρονώ, περιφρονητικά, φρόνημα, φρονήματα, φρόνιμος, περιφρόνηση.

17. α)  Να συνθέσετε τις λέξεις λόγος και βάση με τις προθέσεις που δίνονται στους πίνακες:
	λόγος
	
	βάση

	δια-
	παρά-
	
	εκ-
	κατά-

	προ-
	αντί-
	
	συν-
	διά-

	ανά-
	υπό-
	
	προς-
	υπέρ

	κατά-
	επί-
	
	ανά-
	παρά-


β) Να δώσετε τη σημασία των συνθέτων που σχηματίσατε με τις υπογραμμισμένες προθέσεις. 
γ)  Να συμπληρώσετε τα κενά με τις κατάλληλες σύνθετες λέξεις από τον παραπάνω πίνακα: 
· Στις προτάσεις που έγιναν για διαγραφή δυο παικτών από την ομάδα δεν υπήρξε ____________________.  
· Πήρε τον ______________ με τα ονόματα και τους φώναξε έναν - έναν. 
· Για την κατασκευή του έργου ________________ απέναντι στο δημόσιο είναι η εταιρία Χ, επειδή δεν  τήρησε τη ___________________  που είχε υπογράψει.
· Οι απαιτήσεις του ήταν ___________________ , γι’ αυτό και κανένας δεν είχε τη διάθεση να τις εκπληρώσει. 
· Η _________________  στο Πανεπιστήμιο για όσους επιθυμούν να σπουδάσουν ιατρική  είναι πολύ δύσκολη. 
· Η ___________________  στο χιονοδρομικό κέντρο ήταν εύκολη. Η _____________________  όμως αποδείχτηκε δύσκολη για τους χιονοδρόμους. Σε μια στενή _________________  δυο από αυτούς έχασαν την ισορροπία τους και τραυματίστηκαν, ευτυχώς ελαφρά. 
· Κατηγορήθηκε για ________________ καθήκοντος, όταν επιχείρησε να κάνει έλεγχο σε τομέα που δεν ανήκε στην αρμοδιότητά του. 
· Η _________________ του ______________________ για την ειρήνευση στη Μέση Ανατολή είναι ακόμη αμφίβολη. 

18. Να συμπληρώσετε τις προτάσεις που ακολουθούν χρησιμοποιώντας λέξεις ομόρριζες με το θέμα του ρήματος τείνω που υπάρχουν στο λεξιλόγιο που παρατίθεται στο τέλος της άσκησης:

· Δημιουργήθηκε ....................... από την επιμονή του.
· Δόθηκε ....................... στην προθεσμία υποβολής αιτήσεων.
· Εξαιτίας της κακοκαιρίας σημειώθηκαν ζημιές σε μεγάλη .......................
· Η ....................... θα συζητηθεί στη συνεδρίαση του διοικητικού συμβουλίου. 
· Η ψηφοφορία έγινε με ....................... των χεριών.
· Ο Παύλος ....................... ότι οι πληροφορίες που του έδωσε ο Κώστας ήταν ανακριβείς αλλά εκείνος ....................... λέγοντας ότι διαθέτει και σχετικά έγγραφα τα οποία αποδεικνύουν την αλήθεια των ισχυρισμών του.
· Αυτή η ένταση ....................... την υπάρχουσα αβεβαιότητα για το μέλλον της εταιρείας.

(Λεξιλόγιο: α) ουσιαστικά: ανάταση, έκταση, ένταση, παράταση, πρόταση. 
β) ρήματα: αντιτείνει, διατείνεται, επιτείνει. )

19. Με το β΄ συνθετικό της λέξης πανοῦργος (ως α΄ ή β΄ συνθετικό) να σχηματίσετε σύνθετες λέξεις στα νέα ελληνικά και να συμπληρώσετε τα κενά, όπως στο παράδειγμα: 

· Αυτός που είναι ικανός να διαπράττει τα πάντα λέγεται πανοῦργος. 
· Ο δόλος και η απάτη λέγονται 	
· Αυτός που απασχολεί εργαζομένους λέγεται 	 
· Αυτοί που αναλαμβάνουν έργα λέγονται 	
· Η καλή πράξη λέγεται και 	
· Η μέτρηση έργου ονομάζεται 	  
· Οι εγκαταστάσεις εκτέλεσης μεγάλων τεχνικών έργων λέγονται 	
· Κτιριακό συγκρότημα εφοδιασμένο με μηχανήματα για παραγωγή αγαθών λέγεται 	 
· Αυτός που επιβλέπει την πορεία των εργασιών κατά την εκτέλεση ενός έργου λέγεται 	

20.  Να συμπληρώσετε τα κενά με παράγωγα των ρημάτων που δίνονται (απλά ή σύνθετα): 
· βιβρώσκω: 
α) Τα πιο αδύναμα ζώα του δάσους γίνονται ...........................των .................................. ζώων και των αρπακτικών πουλιών
· δρῶ: 
α) Αυτό το φάρμακο είναι ..................................	
β) Λίγοι άνθρωποι είναι .................................. 
γ) Παραστάσεις αρχαίου .................................. παρουσιάζονται κάθε καλοκαίρι στην Επίδαυρο
δ) Στη φυσική γίνεται λόγος για τη δύναμη της ..................................
ε) Οι πυρηνικοί .................................. είναι επικίνδυνοι γιατί η.................................. τους δεν είναι πάντα ελεγχόμενη
στ) Οι .................................. του τσιγάρου στην ανθρώπινη υγεία είναι καταστροφικές. 
ζ) Το τέλος του αγώνα ήταν ..................................
η) Τα ανθρώπινα .................................. γίνονται πολλές φορές αντικείμενο εκμετάλλευσης από τα τηλεοπτικά κανάλια

21. Να συμπληρώσετε τα κενά με παράγωγα ή σύνθετα της λέξης «ἀδελφός»: 

α) Τα παιδιά των θείων μας είναι για μας: 	
β) Ένα φιλανθρωπικό σωματείο λέγεται και: 	
γ) Η ένωση δύο πόλεων με δεσμούς φιλίας λέγεται: 	
δ) Ο φονιάς του αδελφού λέγεται: 	
ε) Ο καλός φίλος λέγεται και: 	
στ) Αυτός που αγαπάει τα αδέλφια του λέγεται: 	
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